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جنوب کرمان 
در حسرت  نگارخانه

 معدن نجات دهنده  معدن نجات دهنده 
اقتصاد کرمان است؟اقتصاد کرمان است؟

۲۲ میلیارد تومان 
اراضی ملی جنوب 

کرمان از دست 
متصرفان آزاد شد

 هدف گذاری ایجاد 
۵۰۰ هزار شغل در 

مناطق روستایی
یکی از برنامه های مهم دولت در حوزه کسب و کار، ایجاد 
اشتغال پایدار در مناطق روستایی است و بر همین اساس 
با اجرای طرح های اشتغال در سال  آینده، ایجاد ۵۰۰ 
هزار شغل در مناطق روستایی را برنامه ریزی کرده است.

به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم در تلاش است تا با 
هدف گذاری ایجاد اشتغال در مناطق روستایی، از 
مهاجرت روستاییان به شهرها جلوگیری کند.طبق اعلام 
معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایری 
ریاست جمهوری، در سال ۱۴۰۱ با برنامه ریزی های 
انجام شده ۵۰۰ هزار شغل در حوزه روستایی ایجاد 
می شود؛ همچنین ۴۰۰۰ واحد اقتصادی به چرخه تولید 
باز می گردد که از این تعداد ۲۰۰۰ واحد در دل روستاها و 

ناحیه های صنعتی مستقر در این مناطق است.

 اختتامیه دومین نمایشگاه هنرهای تجسمی فجر جنوب کرمان 
در ساختمان فرهنگی یادمان ولایت جیرفت برگزار شد

نماینده مجلس:

وضعیت آب در رفسنجان 
و انار بحرانی است

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری کرمان: 

مشکلات بازار بزرگ 
کرمان رفع می شود

وزیر ارتباطات تهدید به استیضاح شد 

خط و نشان اعظمی 
برای زارع پور

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری کرمان از 
بررسی مشکلات بازار کرمان خبر داد و گفت: چالش های 

موجود به زودی رفع می شود.
محمود ایرانمنش گفت: پس از بازدید میدانی از بازار 

بزرگ کرمان، در جلسه ای به منظور بررسی مشکلات بازار 
با مسئولان مربوطه مسائل و مشکلات این بخش 

از شهر بررسی شد.

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی، گفت: 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات وجود مشکل در زیرساخت های 

اساسی مخابراتی و اینترنت در استان کرمان را پذیرفته و عنوان 
کرده است که هیاتی برای بررسی مشکلات تشکیل و به کرمان 

اعزام شده است، اما علی رغم مباحث مطرح شده تا این لحظه هیچ 
گونه اقدام راهگشا و عملی در راستای رفع مشکلات 

مخابراتی این استان انجام نشده است. 

رییس سازمان صمت جنوب:

 کارخانه داران 
جنوبی ملزم به اجرای 

طرح درج قیمت 
تولید کالا شدند

فرمانده یگان حفاظت 
منابع  کل  اداره 

طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان از رفع 
تصرف 109هکتار از اراضی ملی این منطقه 
خبر داد و گفت: طبق برآورد کارشناسان 
ارزش این اراضی بیش از ۲۲میلیارد تومان 
است.سرهنگ خانباز امیرافضلی اراضی 
ملی رفع تصرف شده را شامل 90هکتار از 
اراضی ملی شهرستان فاریاب و 19 هکتار 
از اراضی ملی شهرستان جیرفت اعلام کرد.

او اظهار داشت:در راستای صیانت و حراست 
از حقوق بیت المال این میزان اراضی ملی 
توسط یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری جنوب کرمان و اداره منابع طبیعی 
و آبخیزداری شهرستان فاریاب از دست 

سودجویان خارج شد.

صفحه ۲ 
را بخوانید

پرداخت پنج میلیارد 
ریال تسهیلات 

به هنرمندان 
صنایع دستی راین 

میـراث  مدیـر 
 فرهنگی، گردشـگری 

و صنایع دسـتی رایـن گفت:پنـج میلیارد 
ریـال تسـهیلات مشـاغل خانگی بـه ۱۲ 
هنرمند صنایع دستی این بخش پرداخت 

شـده اسـت.
سـید وحید طاهری افزود: این تسـهیلات 
در طـول ماه بهمـن و بصـورت کم بهـره و 
بلندمـدت اعطا شـده اسـت.او با اشـاره به 
آمـوزش ۶۰ هنرجـو رشـته پتـه دوزی بـا 
همکاری بسـیج در راین تصریح کـرد: ۱۵ 
هنرجو رشـته چاقوسـازی نیز با همکاری 
مرکـز آمـوزش قلعـه کهـن آموزش هـای 

لازم را در ایـن زمینـه فـرا گرفته اند.
مدیـر میراث فرهنگـی، گردشـگری و 
صنایع دسـتی رایـن بـه بازارچـه دائمـی 
صنایع دسـتی در ارگ تاریخـی ایـن 
شـهر اشـاره و تصریـح کـرد: ایـن بازارچه 
کـه در قالـب ۱۰ غرفـه راه انـدازی شـده 
صنایع دسـتی همچـون چاقو، پتـه، گلیم 
و تولیـدات مسـی را بـه معـرض نمایش و 

فـروش گذاشـته اسـت.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 برنامه ریزی برای جهش معدن در سال جدید

استخـدام

09133952075

به تعدادی نیرو ساده و نیمه ماهر جهت کار در 
 کارگاه کابینت و دکور سازی با آموزش نیازمندیم .

آب را 
هَدرندهیم

امام جمعه کرمان: امیدوار بودن یکی از ثمرات جهاد تبیین است

آموزش و پرورش 
ریل توسعه کشور است

سرپرست معاونت خدمات شهری شهرداری کرمان خبر داد؛

مشکلات بازار بزرگ کرمان 
رفع می شود

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان با بیان 
اینکه یکی از ثمرات جهاد تبیین ناامید نشدن و امیدوار 
بودن است گفت:منفعل بودن و ناامیدی دشمن را جسور 
می کند بنابراین باید مراقب باشیم زیرا ناامیدی مساوی 

با شکست در عرصه های مختلف است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن علیدادی سلیمانی در 
خطبه های نماز جمعه این هفته کرمان افزود:فلسطینی ها 
بیش از نیم قرن با اسرائیل مبارزه می کردند و هیچ وقت 

ناامید نشدند.
او ادامه داد:نتیجه این شد که اسرائیلی که در ۶ روز سه 
کشور بزرگ عربی را به زانو درآورد در سال های اخیر در 
جنگ 33 روزه با لبنان،در سال ۲008 در جنگ ۲۲ روزه 
با غزه و در سال ۲014 در جنگ هشت روزه با غزه شکست 

خود را رسما اعلام کرد.
امام جمعه کرمان بیان داشت:فلسطین در جنگ با 
اسرائیل که به خیال خودشان یکی از ارتش های پرقدرت 
جهان است هر چه جلوتر می رود هم مدت جنگ کوتاه تر 

می شود و هم شکست های پی در پی دارد.
او ادامه داد:دلیل این شکست ها چه می تواند باشد جز 
امیدواری و پیروزی نهایی در آینده جبهه مقاومت که در 
بین فلسطینی ها موج می زند و همچنان اسرائیل از این 
خوارتر خواهد شد و به فضل خداوند و وعده الهی که مقام 
معظم رهبری نیز فرمودند با محو اسرائیل تحقق پیدا 

خواهد کرد. 
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی در ادامه با اشاره به 
یکی دیگر از ثمرات جهاد تبیین تصریح کرد:ثمره دیگر 
جهاد تبیین متحد شدن است و این اتحاد می تواند گردن 

مستکبرین را بشکند و جلوی هر قلدری را بگیرد.

او ادامه داد:متحد بودن،با هم و همراه بودن در خدمت 
ولایت امر مسلمین و ولایت فقیه و امام جامعه، هر 
ابرقدرتی را به زانو درخواهد آورد بنابراین مواظب باشیم 

اتحاد جامعه مخدوش نشود. 
امام جمعه کرمان تصریح کرد:این روزها با جنگ تمام 
عیار علیه انقلاب اسلامی و دستاوردهای آن و علیه 
نظام جمهوری اسلامی و نهادهای اصیل آن مواجهه 
هستیم و همانطور که در فرمایشات مقام معظم رهبری 
به کرات مطرح شده راه مقابله با این جنگ تحمیلی جهاد 
تبیین است. او با بیان اینکه دشمن هر روز عملیاتی راه 
می اندازد و سعی می کند با دروغ و ایجاد جنگ روانی 
مردم را نسبت به نظام و نهادهای اصیل آن دچار تردید 
کند اظهارداشت:نمونه بارز آن هدف قرار دادن سپاه 
عزیز،قهرمان،رشید و مخلص و فرماندهان فداکار آن 
است که شهدای بسیاری را برای دفاع از نظام در رده های 

مختلف سپاه و بسیج تقدیم کرده است. 
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی افزود:یکی از این 
فرزندان رشید سپاه قهرمان،سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی است که در مکتب امام راحل )ره(و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی رشد و مدرسه و مکتب و راهی را ترسیم 
کرد که زمانی به عکس این شهید و رهبر انقلاب در 
کشمیر اهانت می شود مردم آنچنان در آنجا می خروشند 
که پلیس همراه مردم می شود و تمام شهر را پر از عکس 

شهید حاج قاسم و رهبر معظم انقلاب می کنند. 
او گفت:در جهاد تبیین باید اولا آرایش مناسب و قوی 
داشته باشیم و ثانیا قدرت بیان همراه با آگاهی و بصیرت 
را در دستور کار قرار دهیم تا ثمره شیرین جهاد تبیین را 
حس کنیم. نماینده ولایت فقیه در کرمان با اشاره به ثمره 

دیگر جهاد تبیین گفت:نترسیدن از دیگر ثمرات تبیین 
است و این قاعده و قانون دنیایی است که در آن زندگی 
می کنیم و اگر در برابر سلطه گر ترس به خود راه ندهیم 
و بفهمد ما نمی ترسیم دست از تجاوز برمی دارد و عقب 
نشینی می کند و وای به حال آن روز که متوجه شود ما 

ترسیده ایم.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی تصریح کرد:دشمن 
باید در مواضع،بیان و رفتار ما نترسیدن را حس کند و 
زمانی حس کرد حتما صحنه را ترک می کند و این قانون 

همین دنیاست.
او ادامه داد:امام راحل به آمریکا به عنوان قدرت بلامنازع 
دنیا فرمود،آمریکا هیچ غلطی نمی تواند بکند و این 
مصداق نترسیدن از دشمن است و وقتی نترسید آن ها 

می ترسند. 
امام جمعه کرمان افزود:بعضی به اسم دلسوزی با ظاهر 
فریبنده برای نظام و انقلاب بیانیه هایی صادر می کنند تا 
دل مردم را خالی کنند و این بیانیه ها هیچ دفاعی از اسلام 
پابرهنگان و اسلام مستضعفان نخواهد بود و فقط  در 
راستای دفاع از اسلام آمریکایی و مرفهین بی درد است. 

او با بیان اینکه باید نسبت به بیانیه هایی که اتحاد جامعه و 
جریان مدافع و دلسوز انقلاب را مخدوش می کند هوشیار 
باشیم گفت: نترسیدن از دشمن، امیدواری مردم، متحد 

بودن با هم از ثمره های شیرین جهاد تبیین هستند. 
امام جمعه کرمان افزود:به فضل خداوند در خدمت نظام 
جمهوری اسلامی و رهبری نظام، متحد و همراه در 
مقابل دشمن می ایستیم با بینش کافی مواضع دشمن 
را شناسایی خواهیم کرد و اجازه نخواهیم داد دشمن در 

جنگ ترکیبی علیه ما دستاوردی داشته باشد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان گفت:این نهاد ریل توسعه کشور در زمینه های 
مختلف آموزشی،فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی است.

رضا رضایی با بیان اینکه این نهاد زیرساخت اصلی توسعه و پیشرفت کشور است،افزود: 
تمام افراد جامعه باید خود را در توسعه آموزش و پرورش مسئول بدانند.

او انسداد مبادی بی سوادی را لازمه ریشه کنی بی سوادی در جامعه دانست و اظهار داش
ت:فرمانداران،بخشداران،شورای شهر و روستا و دهیاران با آموزش و پرورش در راستای 

شناسایی افراد بی سواد و دانش آموزان لازم التعلیم همکاری کنند.
رضایی با اشاره به ترک تحصیلی تعدادی از دانش آموزان در زیست بوم کرونا گفت:باید 
به گونه ای برنامه ریزی کنیم که حتی یک دانش آموز در استان کرمان از تحصیل باز 
نماند.مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان از نذر خدمت جهادی ۲هزار و 5۶0آموزگار 
با سابقه کار بالای ۲0سال در مدارس ابتدایی این استان خبر داد و افزود: در راستای 
تثبیت یادگیری دانش آموزان در زیست بوم کرونا نیازمند اختصاص بودجه ویژه توسط 

استانداری هستیم.
رضایی با اشاره به رایگان بودن کتب درسی در برخی از استان های همجوار کرمان بر 
اختصاص بودجه به منظور تهیه کتاب های درسی دانش آموزان مدارس همجوار این 

استان ها تاکید کرد.
او با اشاره به تصویب ساخت اردوگاه کشوری شهید سلیمانی در کرمان از اختصاص 

۲9هکتار زمین برای ساخت این اردوگاه خبر داد.
رضایی با بیان اینکه برای این اردوگاه 100سوئیت در نظر گرفته شده است گفت:کلنگ 

احداث این اردوگاه قبل از سال جدید به زمین زده خواهد شد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان در این مراسم فعالان عرصه 
هنرهای تجسمی را هنرمندان گمنام نام برد و بیان کرد:با بازدید مقام ریاست 
جمهوری از نمایشگاه هنر تجسمی در تهران جای امیدواری است که نگاه ها 
به سمت این هنر بیشتر شود. حسین اسحاقی با اشاره به نقل قول گفته یکی از 

هنرمندان برتر گرافیک در مراسم افتتاحیه رونمایی از یک پوستر بیان کرد: یه 
گفته این هنرمند حوزه گرافیک با نگاه به آثار باستانی جیرفت آغاز هنر گرافیک از 
این منطقه بوده است و ما در جنوب کرمان هنرمندان خوبی داریم که توجه ویژه 

به این حوزه را می طلبد.

سرپرســت معاونــت خدمات شــهری شــهرداری کرمــان از بررســی مشــکلات بــازار 
کرمــان خبــر داد و گفــت: چالــش هــای موجــود بــه زودی رفــع می شــود.

ــان، در  ــزرگ کرم ــازار ب ــی از ب ــد میدان ــس از بازدی ــت: پ ــش گف ــود ایرانمن محم
ــا مســئولان مربوطــه مســائل و  ــازار ب ــه منظــور بررســی مشــکلات ب جلســه ای ب

ــد. ــی ش ــهر بررس ــش از ش ــن بخ ــکلات ای مش
او ادامــه داد: در ایــن جلســه مــواردی از جملــه راه هــای ورود و خــروج و دسترســی 
بــه بــازار، رفــع ســد معبــر و ایجــاد بســتر همــکاری تمــام نهادهــا و ســازمان های 

مربــوط بــه بــازار، مــورد بررســی قــرار گرفــت.
سرپرســت معاونــت خدمات شــهری شــهرداری کرمــان بــا بیــان اینکــه معضــلات 
و مشــکلات بــازار را شــهرداری به تنهایــی نبایــد برطــرف کنــد و بقیــه نهادهــا نیــز 
بایــد در ایــن زمینــه همــکاری لازم را داشــته باشــند، گفــت: در ایــن جلســه مقــرر 
شــد بــا پیگیــری نیــروی انتظامــی، شــهرداری و ارگان هــای مرتبــط، ســتاد رفــع 

ســد معبــر بــازار تشــکیل شــود.
ایرانمنــش بــا بیــان اینکــه مقــرر شــد مشــکلات بــازار بــا محوریــت فرمانــداری و 
با همــکاری نیــروی انتظامــی، شــهرداری، اتــاق اصنــاف، مرکــز بهداشــت، اعضای 
هیــأت امنــای بــازار، اداره نظــارت بــر اماکــن عمومــی و اداره کل میــراث فرهنگــی، 
صنایــع دســتی و گردشــگری بررســی و حــل شــود، گفــت: امیدواریــم بــا فعالیــت 
ایــن کارگــروه، شــاهد کاهــش مشــکلات در بــازار تاریخــی بــزرگ کرمــان باشــیم.
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آگهي مناقصه عمومي
ــغ  ــا مبل ــر ســطح منطقــه دو ب ــروژه زیرســازی معاب شــهرداری منطقــه دو کرمــان در نظــر دارد جهــت اجــرای پ
بــرآورد اولیــه 14.608.124.488 ریــال بــه مــدت 2 مــاه  بــا پرداخــت 50 درصــد نقــد و مابقــی تهاتــر بــا زمیــن 
ــق برگــزاری مناقصــه از  ــال از طري ــغ تضمیــن شــرکت در مناقصــه 740.000.000 ری ــه ســاختمانی و مبل و پروان
طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( اقــدام نمایــد. كليــه پیمانــکاران دارای گواهــی صلاحیــت 
در رشــته راه مــی تواننــد جهــت خريــد اســناد مناقصــه از مــورخ 1400/11/30 لغایــت 1400/12/8و جهــت تســليم 
ــا  ــد. بازگشــايي پاکته ــا مــورخ 1400/12/18 از طریــق ســامانه www.setadiran.ir اقــدام نماين پيشــنهادات ت
مــورخ 1400/12/19 انجــام مــی شــود . ســاير اطلاعــات و جزئيــات در اســناد مناقصــه و اطلاعــات تکمیلــی آگهــی 

در ســایت شــهرداری kermancity.ir منــدرج گردیــده اســت.
متقاضیــان شــرکت در مناقصــه در صــورت عــدم عضویــت در ســامانه، نســبت بــه ثبــت نــام و دریافــت گواهــی 
امضــای الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی، اقــدام لازم را 

بــه عمــل آورنــد.

شناسه آگهی: ۲۸۳۶۲مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمان

فراخوان آگهی ارزیابی کیفی 00-75

اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از 
طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد.
مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی: 1400/12/8
مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی: 1400/12/22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:

شرکت گاز استان کرمان واقع در بلوار 22 بهمن - حد فاصل سه راه ادیب با چهار راه  شعبانیه 
شماره تماس: 31326000-034 شماره فکس:034-33239661
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت نجام مراحل عضویت در سامانه:

مرکز تماس: 021-41934
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

شرکت گاز استان کرمان در نظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه )تهیه مصالح و اجرای حدود 18کیلومتر خط تغذیه و 212 کیلومتر شبکه توزیع فاز 
دوم گلخانه های عنبرآباد( به شماره 2000093164000156را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت 
www. و تحویل اسناد استعلام ارزیابی کیفی  تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
setadiran.ir انجام خواهد شد لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ1400/11/30 می باشد.

نوبت اول

)تهیه مصالح و اجرای حدود 18کیلومتر خط تغذیه و 212 کیلومتر شبکه توزیع فاز دوم گلخانه های عنبرآباد(

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان

2000093164000156کد فراخوان1400/11/30تاریخ چاپ نوبت اول540مدت زمان اجرا)روز(

15/900/000/000مبلغ تضمین)ریال(1400/1۲/01تاریخ چاپ نوبت دومیکتعداد مرحله

شناسه اگهی:1۲7۶۳۲7
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کشف.3۰۰ لیتر روغن زیتون 
تقلبی در رفسنجان 

مدیر روابط عمومی اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان رفسنجان 
گفت: 75 قوطی چهار لیتری روغن زیتون تقلبی به میزان 300 لیتر 

در رفسنجان کشف و ضبط شد.
علی حســینی گفت:در بازدید از تعدادی واحد صنفی رفسنجان با 
حضور کارشناسان اداره های صمت و جهاد کشاورزی، مقادیر زیادی 

روغن زیتون تقلبی کشف شد.
او اظهار داشت:در این راستا روغن های تقلبی مکشوفه جمع آوری و 
۲ نفر متهم دستگیر شدند که پس از تشکیل پرونده برای یک واحد 
صنفی؛ پرونده به منظور رسیدگی و اعِمال قانون به تعزیرات حکومتی 

رفسنجان ارسال شد.
او افزود: متاسفانه روغن زیتون با روغن سویا مخلوط شده و بیشتر در 
ظرف های چهارلیتری فلزی به قیمت گزاف ) 170 هزار تومان( توسط 
فروشندگان مواد غذایی عرضه می شــود در حالی که چهارلیتری 
روغن زیتون خالص با قیمت بیش از 500 هزار تومان عرضه می شود.

حسینی نسب خاطرنشان کرد: این روغن های تقلبی در کارگاهی در 
کرج تهیه شده و محل دپوی آن ها در یزد است که از یزد به مناطق 

مختلف کشور ارسال و به مردم فروخته می شود.
او افزود:متاسفانه برخی از فروشندگان مواد غذایی مبادرت به فروش 
این کالا به شهروندان رفسنجانی می کردند که با کشف این نوع کالا 

و برخورد قاطع بازرسان از ادامه عرضه آن جلوگیری به عمل آمد.
حسینی نسب توصیه کرد: مردم و مصرف کنندگان کالاهای اساسی، 
کالای مرغوب و با کیفیت را خریداری کنند و هرگز با توجه به قیمت 
ارزان، آن را نخرند که جیب سودجویان را پر و جنس تقلبی را به جای 

اصلی خریداری می کنند.

۲۰ درصد عرصه های بیابانی کشور 
در کرمان قرار دارد

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان با اشاره به اینکه حدود 
3۲ میلیون هکتار عرصه بیابانی در کشور وجود دارد گفت: ۲0 درصد از 
این مقدار حدود ۶.3 هکتار از عرصه های بیابانی کشور در شمال این استان 
است.مهدی رجبی زاده افزود:حدود 4.5 میلیون هکتار از مجموع بیابان های 
استان کرمان عرصه های حساس به فرسایش بادی هستند که فقر پوشش 
گیاهی در این مناطق به حدی است که با اندک وزش باد ذرات خاک در قالب 

گرد و خاک و یا طوفان های شن به حرکت در می آیند.
او اظهارداشــت: ۲8 کانون بحرانی حساس به فرســایش بادی در 13 
شهرستان این استان وجود دارد که مساحتی حدود 1.۲ میلیون هکتار 

را در بر می گیرد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان با بیان اینکه بیابان زدایی 
یکی از عوامل اصلی توسعه یافتگی در جهان امروز حساب  می شود گفت: 
اقدامات زیادی در شمال استان کرمان در راستای پیشگیری از بیابان زایی 
انجام شده است. او با بیان اینکه تمرکز فعالیت های منابع طبیعی شمال 
استان کرمان بر مهار کانون های بحرانی حساس به فرسایش بادی است 
افزود:اجرای عملیات ها در راستای بیابان زدایی نقش موثر و مهمی در امنیت 
زیستی ساکنان مناطق بیابانی ایفا می کند و این یک عامل نقش مهمی 
در استمرار تولید و عدم مهاجرت افراد از مناطق بیابانی به سایر مناطق ایفا 
می نماید.او گفت:بر اساس آمارها از 1۶ شهرستان شمال استان کرمان 13 

شهرستان یا بیابانی هستند یا در معرض بیابانی شدن قرار دارند.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان با تاکید بر اینکه هرچه 
قطر ذرات جا به جا شده خاک توسط باد به میکرون نزدیک تر باشد پدیده 
گرد و غبار را ایجاد می کند و هر چه قطر ذرات بیشتر باشد حرکت شن های 
روان را شاهد خواهیم بوداو سابقه اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
کرمان در امر مقابله با بیابانزایی را حدود 55 سال عنوان کرد و گفت: این 
فعالیت ها از دهه 40 آغاز شده و تاکنون نیز ادامه دارد که بارزترین آن جنگل 
تاغ زار پیرامون شهر کرمان است که امروز ما تاثیرات مثبت آن را مشاهده 
می کنیم.او همچنین یادآور شد،اولویت اول این اداره کل در امر بیابان زدایی 
شرق استان کرمان شامل شهرستان های ریگان، فهرج، نرماشیر و بم است 
که در این راستا طرح جامع مقابله با فرسایش بادی در این مناطق در سال 
95 تهیه شده و تاکنون فعالیت های زیادی از جمله انجام حدود هشت هزار 
هکتار عملیات مالچ پاشی، ۲5 هزار هکتار مدیریت روان آب، پنج هزار 
کیلومتر تله رسوبی و حدود پنج هزار هکتار نهال کاری طی 4 سال گذشته 
انجام شده است.رجبی زاده خاطرنشان کرد:براساس طرح اعتباری معادل 
53۶ میلیارد تومان برای یک دوره پنج ساله پیش بینی شد هرچند که 
تاکنون حدود 300میلیارد تومان هزینه شده اما به دلیل افزایش هزینه 
طرح اکنون حدود 30درصد پیشرفت داشته و برای تکمیل آن حداقل به 

اعتباری معادل هزار و 500 میلیارد تومان نیاز است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری  استان کرمان تصریح کرد:بیابان زایی 
یکی از معضلات جامعه  جهانی در هزاره سوم است و بهره برداری بی رویه از 
منابع آبی تاثیر بسزایی در گسترش این معضل داشته که متاسفانه در کرمان 
این موضوع یکی از عوامل اصلی بیابان زایی محسوب می شود لذا منظور 
مدیریت این مشکل عزم همگانی و تلاش هماهنگ همه دستگاه های 

ذیربط  می تواند موثر باشد.

سمیه خدیشی- رئیس سازمان صنعت معدن 
تجارت جنوب کرمان از اجرای طرح درج قیمت 
تولید در کالاهای مشمول جشنواره خرید شفاف 
خبر داد و گفت:وزارت صمت با هدف شفافیت در حوزه بازار 
اقدام به راه اندازی این جشنواره کرده است که در این روند تولید 
کننده بعد از تولید کالا، قیمت تمام شده را روی کالا درج می کند 
و مصرف کننده نیز با احتساب حداکثر30درصد در کالاهای 
مصرفی و ۲0درصد در کالاهای سرمایه ای کالا را از فروشنده 
خریداری می کند.  مسلم مروجی فرد از برگزاری ستاد تنظیم بازار 
در استان خبر داد و گفت:در این راستا با کارخانه داران استان جلسه 
گذاشته شد و چهار کارخانه در جنوب شامل این قانون می شدند 
که  ملزم به درج قیمت تولید کننده هستند. او عرضه کالا با قیمت 
مناسب و با رویکرد شفافیت اطلاعات قیمتی را یکی از اهداف 
مهم وزارت صمت برشمرد و تصریح کرد:یکی از ارکان اجرای این 
طرح،آگاهی بخشی به مردم از فرآیند دقیق قیمت گذاری است 
که اجرای آن باعث کاهش قیمت کالا می شود و لزوم ارائه فاکتور 
خرید در زمان بازرسی بازرسان این سازمان از فروشگاه ها ازبین 
می رود. مروجی فرد نتیجه مثبت دیگر اجرای این طرح را اینگونه 
برشمرد:همه ساله در آستانه عید فروشگاه های بزرگ از جیب 
مصرف کننده فروش ویژه و تخفیف می گذارند و با اجرای این 
طرح دیگر فروشگاه ها از جیب مصرف کننده تخفیف نمی گذارد 

و باید از سود خودش این تخفیف ها را اعمال کند.
او می گوید به اتحادیه ها و حوزه های مورد نیاز مردم مانند 
اتحادیه های پوشاک ابلاغ شده که در جشنواره خرید شفاف از 
اول اسفند تا 15 فروردین وارد این چرخه شوند و تخفیفات خود 
را تحت نظارت این سازمان اعلام کنند. رییس سازمان صنعت 
معدن تجارت جنوب کرمان توضیح داد:در مرحله اول،دوم و سوم  
این قانون یکسری کالاها ملزم به درج قیمت تولید کننده شده اند 
و اکنون در مرحله چهارم تولید  کنندگان لوازم خانگی نیز ملزم به 

درج قیمت تمام شده تولید هستند.
مروجی فرد خاطر نشان شد:در راستای اجرای خرید شفاف در 
جنوب کرمان در حال حاضر آب معدنی تولید کارخانه این منطقه 
قیمت تولید کننده را روی کالای تولیدی خود درج کرده است 
و در همین رابطه بقیه کارخانه ها نیز با آغاز فصل تولید محصول 

خود مکلف به اجرای قانون هستند.

فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری جنوب کرمان از رفع تصرف 
109هکتار از اراضی ملی این منطقه خبر داد 
و گفت: طبق برآورد کارشناسان ارزش این اراضی بیش از 

۲۲میلیارد تومان است.
سرهنگ خانباز امیرافضلی اراضی ملی رفع تصرف شده را شامل 
90هکتار از اراضی ملی شهرستان فاریاب و 19 هکتار از اراضی 

ملی شهرستان جیرفت اعلام کرد.
او اظهار داشت:در راستای صیانت و حراست از حقوق بیت المال 
این میزان اراضی ملی توسط یگان حفاظت اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان و اداره منابع طبیعی و 

آبخیزداری شهرستان فاریاب از دست سودجویان خارج شد.
او با بیان اینکه این اراضی ملی توسط افراد سودجو مورد تصرف 
قرار گرفته بودند،اظهار داشت:یگان  ویژه حفاظت از منابع 
طبیعی و آبخیزداری با همکاری نیروی انتظامی و دستگاه 
قضایی شهرستان های فاریاب و جیرفت این اراضی ملی را به 

دولت بازگرداند.
فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
جنوب کرمان تصریح کرد:هرگونه زمین خواری بر اساس مواد 
۶90 تا ۶93 قانون مجازات اسلامی،جرم است و مجازات هایی 
چون حبس و پرداخت خسارت برای فرد متجاوز را در پی دارد.

او از برخورد قاطع با هرگونه زمین خواری و تخریب منابع طبیعی 
خبر داد و خواستار مشارکت بیشتر مردم در این زمینه شد.

سرهنگ امیرافضلی گفت:مردم هرگونه آتش سوزی عرصه های 
منابع طبیعی،تخریب و تصرف اراضی ملی،قاچاق گیاهان 
دارویی و حفر چاه غیرمجاز در اراضی ملی را به شماره 139و 
1504 کد امداد جنگل و مرتع اداره کل منابع طبیعی و 

آبخیزداری جنوب کرمان گزارش  دهند.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی جنوب کرمان ادامه داد:با 
اطلاع رسانی به موقع مردم از ورود خسارت های جبران ناپذیر به 

عرصه های مرتعی و جنگلی جلوگیری می شود.   

کارخانه داران جنوبی ملزم
 به اجرای طرح درج قیمت 

تولید کالا شدند

۲۲ میلیارد تومان اراضی 
ملی جنوب کرمان از دست 

متصرفان آزاد شد

خبر

خبر

بازار و بورساخبار شرکت هاخبر

در آخریـن هفتـه معاملاتـی بهمـن مـاه 
1400، میانگین ارزش معامـلات کل بازار 
سـهام رشـد 3 درصـدی داشـت و ارزش 
معامـلات خـرد سـهام 15 درصـد کاهش 

یافـت. 
بـه گـزارش اقتصادنیـوز ، در هفتـه اخیـر 
شـاهد کاهـش میانگیـن ارزش معاملات 
خـرد بـورس بودیـم. میانگیـن ارزش 
معامـلات خـرد بـورس ۲ هـزار و 7۶7 
میلیـارد تومـان بـود کـه نسـبت بـه رقـم 
3 هـزار و ۲70 میلیـاردی هفته پیشـین، 
افـت 15 درصـدی داشـته اسـت. ایـن 
دومیـن هفتـه متوالـی اسـت کـه ارزش 
معامـلات خرد افـت 15 درصدی را پشـت 

سـر می گـذارد.
در این هفته کمترین رقـم ارزش معاملات 
خرد به روز دوشـنبه برمی گـردد که ارزش 
معامـلات خـرد ۲ هـزار و 45۲ میلیـارد 
تومان بـود و بیشـترین رقـم هفتـه نیز در 
روز شـنبه ثبت شـد کـه به رقـم 3 هـزار و 

444 میلیـارد تومان بالغ شـد. 
در این هفته سـهام تجلی )شـرکت تجلی 
توسـعه معادن و فلزات( صدرنشین جدول 
معاملات بـود و بیشـترین ارزش معاملات 
و بیشـترین حجـم معامـلات بـازار سـهام 

را داشـت.
تجلـی روزهـای یکشـنبه و دوشـنبه 
بیشـترین ارزش معامـلات و بیشـترین 
حجم معاملات را داشـت و روز چهارشنبه 
بیشـترین حجم معامـلات بـازار را به خود 
اختصاص داد. همچنین در روز چهارشنبه، 
پـس از فـزر، تجلـی در رتبـه دوم جـدول 
بیشـترین ارزش معاملات بازار قرار گرفت.

در هفتـه اخیـر در روز دوشـنبه بـه علـت 
رشـد ارزش معامـلات اوراق بدهـی ارزش 
کل معامـلات بـازار سـهام تفـاوت زیادی 
نسـبت بـه روزهـای دیگـر داشـت. روز 
دوشـنبه معاملات کل بازار ارزشـی معادل 
153 هـزار و ۶4 میلیارد تومان داشـت که 
بالاتریـن رقـم هفته بـود. میانگیـن ارزش 
معاملات کل هفته 4۲ هـزار و 5۲4 تومان 
بـود کـه نسـبت بـه رقـم 41 هـزار و ۲49 
میلیاردی هفته پیشین، رشـد 3 درصدی 

داشـته است.

برآوردهـا از میـزان تولیـد و مصـرف 
نـواع اشـکال فـولاد طـی 10 ماهـه  ا
امسـال نشـان مـی دهـد کـه همـراه با 
کاهـش تولیـد تمامـی فرآورده هـای 
فـولادی، مصـرف ظاهـری آن هـا نیـز 
نسـبت به مدت مشـابه سـال گذشـته، 
رونـد کاهـش را تجربـه کـرده و مصرف 
ظاهری فولاد کشـور طی مـدت مذکور 
در سـال جـاری نسـبت بـه 10 ماهـه 
1399 بطـور متوسـط هشـت الـی 14 

درصـد کمتـر شـده اسـت.
به گزارش ایسـنا، بر اسـاس آمـاری که 
انجمـن تولیدکننـدگان فـولاد ایـران 
در اختیـار ایسـنا، قـرار داده اسـت، 
در مجمـوع 10 ماهـه سـال جـاری 
۲3 میلیـون و ۲09 هـزار تـن شـمش 
فـولادی )اسـلب، بیلـت و بلـوم( تولیـد 
شـده کـه 17 میلیـون و 407 هـزار تن 
آن بـا کاهـش 14 درصـدی نسـبت بـه 
مصـرف ظاهـری آن در مـدت مشـابه 
سـال گذشـته، صـرف داخـل شـده 
اسـت. طـی 10 ماهـه سـال گذشـته 
میـزان مصـرف شـمش فـولاد معـادل 
۲0 میلیـون و ۲31 هزار تن ثبت شـده 

اسـت.
و  میلیـون   9 مجمـوع  ز  ا همچنیـن 
405 هـزار تـن مقاطـع طویـل فولادی 
)تیرآهـن، میلگـرد، ناودانـی، نبشـی 
وسـایر مقاطع( تولید شـده در 10ماهه 
سـال جاری، هفـت میلیـون و ۲4۲  آن 
در داخـل مصـرف شـده اسـت. مصرف 
ظاهـری مقاطـع طویل فـولادی در 10 
ماهـه امسـال هشـت درصـد نسـبت به 
مـدت مشـابه سـال گذشـته کـه هفت 
میلیـون و 89۲ هـزار تـن بـوده، کمتـر 

اسـت.
مصـرف ظاهـری کل مقاطـع تخـت 
فـولادی )ورق گـرم، ورق سـرد و ورق 
پوششـدار( نیـز در مـدت مذکور سـال 
10 ماهـه سـال  جـاری نسـبت بـه 
گذشـته، هفـت درصـد کمتر شـده و از 
هفت میلیـون و 430 هزار تن به شـش 
میلیون و 913  هزار تن رسـیده اسـت.
از ابتدای سـال جاری تا پایـان دی ماه، 
تولیـد محصـولات فـولادی نیـز معادل 
1۶ میلیـون و 403 هـزار تن ثبت شـده 
کـه 14 میلیـون و ۲۶8 هـزار تـن آن 
بـه مصـرف داخلـی اختصـاص یافتـه 
اسـت و بدین ترتیب نسـبت بـه مصرف 
ظاهـری آن در مـدت مشـابه سـال 
گذشـته کـه 15 میلیـون و ۶30 هـزار 
تـن بـوده، 9 درصـد کاهـش مصـرف را 

تجربـه کـرده اسـت.

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی، گفت: 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات وجود مشکل در زیرساخت های 
اساسی مخابراتی و اینترنت در استان کرمان را پذیرفته و عنوان 
کرده است که هیاتی برای بررسی مشکلات تشکیل و به کرمان 
اعزام شده است، اما علی رغم مباحث مطرح شده تا این لحظه هیچ 
گونه اقدام راهگشا و عملی در راستای رفع مشکلات مخابراتی این 

استان انجام نشده است. 
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس، گفت: با توجه به 
عدم عمل به قول ها، برنامه ها و تداوم مشکلات زیرساختی در 
شبکه مخابرات استان کرمان بخصوص جنوب استان از جمله 
شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد در صورت تداوم عدم توجه به 
مطالبات مردم، هفته آینده طرح استیضاح وزیر ارتباطات و فناوری 

اطلاعات را کلید می زنم.
ذبیح الله اعظمی عضو هیات رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی در خصوص 
شرایط زیرساخت های مخابراتی استان کرمان، گفت: به دلیل 
وضعیت نامناسب زیرساخت های مخابراتی استان کرمان از جمله 
شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد طی چندین مرحله مکاتبه بویژه از 
طرف مجمع نمایندگان استان  با وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعت 
داشته اند اما تاکنون اقدام خاصی در این زمینه انجام نشده است. 

این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه علاوه 
بر نبود دسترسی به اینترنت و بروز مشکل برای دانش آموزان 
و دانشجویان در بیشتر روستاها، بخش ها،  دهستان ها و حتی 
شهرهای استان به شبکه تلفن همراه مناسب دسترسی ندارند 
و با عدم آنتن دهی مواجه هستند، ادامه داد: تعدادی دکل در 
سطح استان کرمان نصب شده  اما فاقد تجهیزات هستند، برخی از 

دکل ها نیز باید به سیستم های ۴G مجهز شوند.
وی با تاکید بر اینکه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به عمده 
برنامه های اعلامی در روز اخذ رای اعتماد عمل نکرده است، عنوان 
کرد: با توجه به عدم عمل به قول ها، برنامه ها و تداوم مشکلات 
زیرساختی در شبکه مخابرات استان کرمان بخصوص جنوب 
استان از جمله شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد هفته آینده در 
صورت عدم رسیدگی و توجه به مطالبات مردم، طرح استیضاح 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات را کلید می زنم، امیدوارم وزارت 

ارتباطات با سرعت مشکلات مردم در این حوزه را حل کند.

وزیر ارتباطات تهدید به استیضاح شد 
خط و نشان اعظمی برای زارع پور

رکود معاملات 
در هفته آخر بهمن 

مصرف فولاد 
در کشور کاهش یافت

آمار بانک مرکزی درباره چک های برگشتی در دی ماه سال جاری 
نشان می دهد که در این ماه حدود 553 هزار فقره چک برگشت 
خورده که از نظر تعداد و مبلغ معادل 1.۶ و 19.۶ درصد افزایش 

داشته است.
به گزارش ایسنا، تازه ترین آماری که بانک مرکزی از جریان 
مبادلات چک منتشر کرده است، نشان می دهد که در دی ماه سال 
جاری بیش از ۶.5 میلیون فقره چک به ارزشی بالغ بر ۲۶9 هزار 
و 700 میلیارد تومان مبادله شده است که از نظر تعداد و مبلغ به 

ترتیب 0.۲ و 4.4 درصد نسبت به آذر ماه افزایش دارد.
از سوی دیگر، حدود ۶ میلیون فقره با ارزشی حدود ۲39 هزار و 
۲00 میلیارد تومان از چک های مبادله ای وصول شده است که از 
نظر تعداد و مبلغ به ترتیب 0.1 و ۲.8 درصد افزایش دارد. در کنار 
چک های وصولی حدود 553 هزار فقره چک هم برگشت خورده 
که از نظر تعداد و مبلغ چک های برگشتی به ترتیب با  1.۶ و 19.۶ 

درصد افزایش داشته است.

چقدر چک برگشتی داریم؟ 

   
 

اختتامیه دومین نمایشـگاه هنرهای تجسـمی 
فجـر جنـوب کرمـان در سـاختمان فرهنگـی 
شـد. برگـزار  جیرفـت  ولایـت  یادمـان 
مدیـر کل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی جنـوب 
کرمان در ایـن مراسـم فعالان عرصـه هنرهای 
تجسـمی را هنرمنـدان گمنـام نـام بـرد و 
بیـان کرد:بـا بازدیـد مقـام ریاسـت جمهـوری 
از نمایشـگاه هنـر تجسـمی در تهـران جـای 
امیـدواری اسـت که نگاه هـا به سـمت این هنر 

بیشـتر شـود. 
حسـین اسـحاقی با اشـاره به نقـل قـول گفته 
یکـی از هنرمنـدان برتـر گرافیـک در مراسـم 
افتتاحیـه رونمایـی از یـک پوسـتر بیـان کرد: 
یه گفتـه ایـن هنرمنـد حـوزه گرافیک بـا نگاه 
به آثـار باسـتانی جیرفت آغـاز هنـر گرافیک از 
ایـن منطقه بوده اسـت و مـا در جنـوب کرمان 
هنرمنـدان خوبی داریم کـه توجه ویـژه به این 

حـوزه را مـی طلبد. 
مدیـر کل فرهنـگ وارشـاد اسـلامی جنـوب 
کرمـان با عنـوان اینکـه در سـال جـاری اولین 
دوره جشـنواره تجسـمی فجـر را با نام تجسـم 
فجر آغـاز کردیـم تصریـح کـرد: ایـن برنامه با 
تلاش معاونـت فرهنگـی ایـن اداره کل صورت 
گرفـت کـه حرکتـی بسـیار خوبـی در جهـت 
دیده شـدن ظرفیت هـای هنری جنوب اسـت. 
اسـحاقی با اشـاره به نبود نگارخانه در جیرفت، 
ابـراز کرد:امیدواریـم بـا قـول مسـاعد نماینده 

مـردم جیرفـت و عنبرآبـاد در مجلس شـورای 
اسـلامی و اختصـاص یـک میلیـارد تومـان 
بودجـه، هـر چـه سـریع تـر سـاختمان اداره 
کل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی جنـوب کرمان 

تکمیـل و به بهـره بـرداری برسـد.
بـه گفتـه او پـس از اسـتقرار اداره کل فرهنگ 
و ارشـاد اسـلامی جنوب کرمان در سـاختمان 
جدیـد، سـاختمان فعلـی بـه کانـون هنـر 

اختصـاص داده مـی شـود.
پرورش استعدادهای هنری جنوب کرمان 
در ادامـه نماینـده مـردم شهرسـتان هـای 
جیرفت و عنبرآباد در مجلس شـورای اسـلامی 
اختتامیه دومین نمایشـگاه هنرهای تجسـمی 
فجر جنـوب کرمان نیز اسـتعدادهای هنری در 
جنوب کرمان را شـگرف دانسـت و عنوان کرد: 
باید اسـتعدادهای آنها پـرورش یابد کـه آینده 

خـود و نام جنـوب کرمـان را سـربلند نمایند.
ذبیح الـه اعظمی بـا تاکید بـر اینکـه پیگیر راه 
اندازی فرهنگسـرا در جیرفت هسـتیم، تصریح 
کـرد: آثـار هنـری هنرمنـدان بـه اقتصـاد هنر 

کمـک مـی کند. 
نماینـده مـردم شهرسـتان هـای جیرفـت و 
عنبرآباد در مجلس شـورای اسـلامی افـزود: با 
توجه بـه دغدغـه هـای هنرمنـدان، راه اندازی 
نگارخانـه در دسـتور کار قـرار دارد و مـکان راه 
انـدازی آن نیز تعیین و مشـخص شـده اسـت.
مسـئولین شهرسـتان بـرای اهدای جوایـز آثار 

هنرمنـدان را خریـداری کنند
اعظمی با بیـان اینکـه هنرمند هم مـی خواهد 
دیده شـود و هم از این راه کسـب درآمـد کند، 

بیـان کـرد: بـه منظـور حمایـت از هنرمندان، 
بخشـی آثار آنها را برای هدیـه دادن خریداری 
مـی کنـم و در شـورای اداری شهرسـتان نیـز 
مطـرح مـی شـود کـه ادارات بـرای اهـدای 
جوایـز و هدایـا، آثـار هنرمنـدان را در اولویـت 

قـرار دهند.
نماینـده مـردم شهرسـتان هـای جیرفـت و 
عنبرآبـاد در مجلـس شـورای اسـلامی اظهـار 
داشت: سه سـرای محله در حال سـاخت است 
که از این سـراها می تـوان مکانی بـرای برپایی 
نمایشـگاه، محلـی، گالـری، بـازی کـودکان و 
برگـزاری دوره هـای آموزشـی و ... بهـره بـرد. 
نماینـده مـردم شهرسـتان هـای جیرفـت و 
اسـلامی  شـورای  مجلـس  در  عنبرآبـاد 
خاطرنشـان کـرد: مـی تـوان سـال آینـده 
جشـنواره فیلم هـای کوتـاه فجـر را در منطقه 
برگـزار و بـه نـام جنـوب کرمـان ثبـت کـرد.
او اظهـار داشـت: بخشـی از بودجـه فرهنگـی 
را از مسـئولیت هـای اجتماعـی معـادن تامین 
می کنیم تـا کمکـی به فرهنـگ منطقه شـود.

نبود نگارخانه در جیرفت
در این مراسـم مدیر هنـری دومین نمایشـگاه 
هنرهـای تجسـمی فجـر جنـوب کرمـان نیـز 
بـه عنـوان نماینـده ای از هنرمنـدان یکـی از 
دغدغه های اصلـی این قشـر را نبـود نگارخانه 
در شـهر جیرفـت برشـمرد و عنوان کـرد: نبود 
نگارخانـه در شهرسـتان جیرفـت،  و برگـزاری 
نمایشـگاه در محـل هـای کـم رفـت و آمـد و 
دور از دسـترس مردم،فعالیـت هـای هنـری 
هنرمندان این شهرسـتان را در بن بسـت و دور 

از چشـم هنردوسـتان قـرار داده اسـت. 
بـه گـزارش کاغذوطـن اختتامیـه دومیـن 
نمایشـگاه هنرهـای تجسـمی فجـر جنـوب 
کرمـان کـه در آن آثـار مجسـمه، تذهیـب، 
نقاشـی، هنر جدید، عکس و پوسـتر هنرمندان 
بـه نمایـش درآمـده بـود، بـا حضـور نماینـده 
شهرسـتان های جیرفت و عنبرآبـاد در مجلس 
شـورای اسـلامی، مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی جنوب کرمـان و جمعـی از هنرمندان 
و هنردوسـتان در نگارخانـه یادمـان ولایـت 
جیرفـت در آخریـن پنجشـنبه بهمـن مـاه 

برگـزار شـد.

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس،گفت:با 
توجه به عدم عمل به قول ها،برنامه ها و تداوم مشکلات 
زیرساختی در شبکه مخابرات استان کرمان بخصوص 
جنوب استان از جمله شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد 
در صورت تداوم عدم توجه به مطالبات مردم،هفته 
آینده طرح استیضاح وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
را کلید می زنم. ذبیح  الله اعظمی عضو هیات رئیسه 
کمیسیون کشاورزی، آب،منابع طبیعی و محیط 
زیست مجلس شورای اسلامی در خصوص شرایط 
زیرساخت های مخابراتی استان کرمان،گفت:به دلیل 

وضعیت نامناسب زیرساخت های مخابراتی استان 
کرمان از جمله شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد طی 
چندین مرحله مکاتبه بویژه از طرف مجمع نمایندگان 
استان  با وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعت داشته اند اما 

تاکنون اقدام خاصی در این زمینه انجام نشده است.
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای 
اسلامی،ادامه داد:وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات وجود 
مشکل در زیرساخت های اساسی مخابراتی و اینترنت در 
استان کرمان را پذیرفته و عنوان کرده است که هیئتی 
برای بررسی مشکلات تشکیل و به کرمان اعزام شده 

است، اما علی رغم مباحث مطرح شده تا این لحظه 
هیچ گونه اقدام راهگشا و عملی در راستای رفع مشکلات 
مخابراتی این استان انجام نشده است.این نماینده مردم 
در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه علاوه بر نبود 
دسترسی به اینترنت و بروز مشکل برای دانش آموزان 
و دانشجویان در بیشتر روستاها،بخش ها،دهستان ها 
و حتی شهرهای استان به شبکه تلفن همراه مناسب 
دسترسی ندارند و با عدم آنتن دهی مواجه هستند، 
ادامه داد: تعدادی دکل در سطح استان کرمان نصب 
شده  اما فاقد تجهیزات هستند،برخی از دکل ها نیز باید 

به سیستم های ۴G مجهز شونداو با تاکید بر اینکه وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات به عمده برنامه های اعلامی 
در روز اخذ رای اعتماد عمل نکرده است،عنوان کرد:با 
توجه به عدم عمل به قول ها،برنامه ها و تداوم مشکلات 
زیرساختی در شبکه مخابرات استان کرمان بخصوص 
جنوب استان از جمله شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد 
هفته آینده در صورت عدم رسیدگی و توجه به مطالبات 
مردم، طرح استیضاح وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
را کلید می زنم،امیدوارم وزارت ارتباطات با سرعت 

مشکلات مردم در این حوزه را حل کند.

 سمیه خدیشی|  کاغذوطن

 گزارش

مدیر کل فرهنگ وارشاد اسلامی جنوب 
کرمان با عنوان اینکه در سال جاری اولین 
دوره جشنواره تجسمی فجر را با نام تجسم 
فجر آغاز کردیم تصریح کرد: این برنامه با 
تلاش معاونت فرهنگی این اداره کل صورت 
گرفت که حرکتی بسیار خوبی در جهت 
دیده شدن ظرفیت های هنری جنوب 
است. 
اسحاقی با اشاره به نبود نگارخانه در 
جیرفت، ابراز کرد:امیدواریم با قول مساعد 
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس 
شورای اسلامی و اختصاص یک میلیارد 
تومان بودجه، هر چه سریع تر ساختمان 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 
کرمان تکمیل و به بهره برداری برسد.

نماینده مردم شهرستان های جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی با تاکید 

بر اینکه پیگیر راه اندازی فرهنگسرا در 
جیرفت هستیم، تصریح کرد: آثار هنری 
هنرمندان به اقتصاد هنر کمک می کند. 

ذبیح اله اعظمی با بیان اینکه هنرمند هم 
می خواهد دیده شود و هم از این راه کسب 
درآمد کند، بیان کرد: به منظور حمایت از 
هنرمندان، بخشی آثار آنها را برای هدیه 

دادن خریداری می کنم و در شورای اداری 
شهرستان نیز مطرح می شود که ادارات 

برای اهدای جوایز و هدایا، آثار هنرمندان 
را در اولویت قرار دهند.

جنوب کرمان در حسرت نگارخانه

نماینده جیرفت و عنبرآباد وزیر ارتباطات را تهدید به استیضاح کرد
عدم رفع مشکلات مخابراتی در استان کرمان استیضاح وزیر ارتباطات را کلید می زند

در اختتامیه دومین نمایشگاه هنرهای تجسمی فجر جنوب مطرح شد

م  
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یکی از برنامه های مهم دولت در حوزه کسب و کار، 
ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی است و بر 
همین اساس با اجرای طرح های اشتغال در سال  
آینده، ایجاد ۵۰۰ هزار شغل در مناطق روستایی را 

برنامه ریزی کرده است.
به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم در تلاش است تا با 
هدف گذاری ایجاد اشتغال در مناطق روستایی، از 

مهاجرت روستاییان به شهرها جلوگیری کند.
طبق اعلام معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم 
و عشایری ریاست جمهوری، در سال ۱۴۰۱ با برنامه 
ریزی های انجام شده ۵۰۰ هزار شغل در حوزه 
روستایی ایجاد می شود؛ همچنین ۴۰۰۰ واحد 
اقتصادی به چرخه تولید باز می گردد که از این تعداد 
۲۰۰۰ واحد در دل روستاها و ناحیه های صنعتی 
مستقر در این مناطق است.طی سالهای گذشته 
طرح اشتغال روستایی با هدف رفع بیکاری و توسعه و 
آبادانی روستا و فراهم کردن بستر اشتغال در روستاها 
و مناطق زیر ۱۰ هزار نفر جمعیت به اجرا درآمد تا 
فضای اشتغال و کسب و کار در سطح روستاها را 
متحول کرده و موجب ماندگاری ساکنین روستا شود.

عبدالله رضایی - مدیرعامل صندوق کارآفرینی 
امید - معتقد است که دولت سیزدهم با شعار اقتصاد 

روستا، اشتغال مردم کم برخوردار، معیشت مردم، 
رشد اقتصادی و توسعه روستاهای محروم وارد 
میدان شده و اگر بتوان شعار دولت مردمی را محقق 
کرد و اشتغال پایدار را در روستاها رونق داد، مهاجرت 
معکوس در حوزه روستایی اتفاق می افتد و موجب 

آبادانی کشور می شود.
وی می گوید: مهمترین برنامه دولت ایجاد یک 
میلیون و ۸۰۰ هزار شغل در سال ۱۴۰۱ است که 
سهم زیادی از این مشاغل را صندوق کارآفرینی امید 

برعهده دارد.
رضایی با اشاره به تعهد دولت در ایجاد یک میلیون 
و ۸۰۰ هزار فرصت شغلی تا اسفند سال آینده، می 
گوید: دولت علاوه بر این، رشد اقتصادی ۸ درصدی تا 
سال آینده را هدف گذاری کرده که برای تحقق این 
امر، باید سرمایه مورد نیاز ایجاد طرح ها را تأمین کرد.

به گفته مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، برخلاف 
سایر دولت ها که در دوره دوم به موضوع اشتغال و 
سرمایه گذاری می پرداختند، این دولت در همان 
روزهای نخست هدف گذاری خود را اشتغال و 
حمایت از سرمایه گذاری قرار داده و قرار است ماهانه 

زمینه اشتغال ۱۰۰ هزار نفر در کشور فراهم آید.
کارشناسان تاکید دارند که توسعه فعالیتهای اشتغال 

روستایی علاوه بر کاهش بیکاری در رونق اشتغال 
روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها اثرگذار است.

بنابر اعلام مدیر پروژه سرمایه گذاری طرح های 
اشتغال فراگیر و روستایی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا پایان مردادماه 
حدود ۲۹۴۸ طرح و از شهریور ماه تاکنون بیش 
از ۱۵۱۲ طرح مصوب شده و پیگیری آنها صورت 

گرفته است.
به گفته وی ۸۷ درصد دیپلمه ها از طرح اشتغال 
روستایی استقبال کرده و مردان با ۶۶ درصد 
بیشترین میزان تسهیلات طرح اشتغال روستایی 

را دریافت کرده اند.
بر اساس اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 
گزارش عملکرد ۱۰۰ روزه این وزارتخانه در دولت 
سیزدهم، ۱۶۴۳ طرح از تسهیلات اشتغال روستایی 
طی این مدت بهره مند شده اند و برای بیش از ۴۸۹۰ 

نفر فرصت اشتغال به وجود آمده است.
به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم با نگاهی مترقی 
به حوزه سرمایه گذاری در بودجه سال آینده تلاش 
می کند تا حمایت های جدی را از سرمایه گذاران و 
کارافرینان صورت دهد و با اختصاص منابع لازم به 

ایجاد اشتغال پایدار روستایی کمک کند.

بخش نامه بانک مرکزی مبنی بر سیاست های 
احتیاطی کلان به منظور کاهش و کنترل 
ریسک های بانکی، ۳۰ آذر ۹۹ به شبکه 
بانکی کشور اعلام شده است که »میزان 
مجاز برای رشد دارایی های مشمول سایر 
بانک و موسسات اعتباری )به استثنای 
بانک های تخصصی( حداکثر معادل ۲ درصد 
در هر ماه است« و »با هدف بهبود کیفیت 
ترازنامه بانک ها و موسسات اعتباری، بخش 
نظارت می تواند رشد دارایی های مشمول 
بانک یا موسسه اعتباری را کمتر از ۲ درصد 
تعیین کند«.رییس اتاق بازرگانی ایران در 
نامه ای به وزرای اقتصاد و صنعت و همچنین 
رییس کل بانک مرکزی، درخواست کرد که 
سیاست های احتیاطی این بانک متوقف شود.
بخش نامه بانک مرکزی مبنی بر سیاست های 
احتیاطی کلان به منظور کاهش و کنترل 
ریسک های بانکی، ۳۰ آذر ۹۹ به شبکه 
بانکی کشور اعلام شده است که »میزان مجاز 
برای رشد دارایی های مشمول سایر بانک و 
موسسات اعتباری )به استثنای بانک های 
تخصصی( حداکثر معادل ۲ درصد در هر 

ماه است« و »با هدف بهبود کیفیت ترازنامه 
بانک ها و موسسات اعتباری، بخش نظارت 
می تواند رشد دارایی های مشمول بانک یا 
موسسه اعتباری را کمتر از ۲ درصد تعیین 
کند«.ابلاغیه مذکور تا پانزدهم آذرماه سال 
جاری، توسط شبکه بانکی اجرایی نشد و 
پس از آن با اعلام شفاهی بانک مرکزی، 
مقرر شد از ۱۵ آذر سال جاری، بانک های 
عامل نسبت به اجرای بخش نامه مذکور اقدام 
کنند که این موضوع به دلیل کند شدن و در 
مورادی توقف اعطای تسهیلات به واحدهای 
تولیدی از سوی اتاق ایران مورد اعتراض قرار 

گرفته است.
ایران،  اتاق  سایت  گزارش  اساس  بر 
غلامحسین شافعی- رئیس اتاق ایران در 
این نامه به این مساله اشاره کرده است که 
از زمان اجرایی شدن بخش نامه مذکور، 
بانک های عامل به ناچار روند تسهیلات دهی 
به واحدهای تولیدی را متوقف کرده اند و 
تسهیلات مصوب را به صورت قطره چکانی 
پرداخت می کنند؛ آن هم در شرایطی که این 
بخشنامه بر اساس تورم ۲۴ درصد تدوین 

شده و اکنون که تورم به بیش از ۴۰ درصد 
رسیده و  واحدهای تولیدی با پرداخت های 
سنگین عیدی، پاداش، دستمزد و مزایای 
کارگران و کارکنان مواجه هستند، تسهیلات 
پرداختی کفاف رفع نیاز واحدهای تولیدی 
کشور را نمی دهد.شافعی در ادامه این نامه، با 
برشمردن مشکلاتی که اجرای این بخشنامه 
بانک مرکزی برای واحدهای تولیدی به همراه 
داشته، از درخواست کمیسیون های تخصصی 
اتاق ایران برای توقف اجرای بخشنامه های 
مورد اشاره بانک مرکزی به قید فوریت خبر 
داده و درخواست کرده است: با توجه به شرایط 
موجود، بخشنامه های صادره و ابلاغ شده، 
دوباره در شورای پول و اعتبار مورد بررسی 
قرار گیرد و نسبت های ذکر شده در بخشنامه 
ها افزایش یابند که به این ترتیب، با افزایش 
نسبت های مندرج در بخشنامه های مذکور، 
حداقل در دو ماه پایانی سال جاری و ماه های 
نخست سال آتی، از تولید حمایت و پشتیبانی 
شده و امکان پرداخت حقوق و دستمزد 
کارگران و کارکنان به ویژه از سوی بنگاه های 

کوچک و متوسط فراهم خواهد شد.

 نامه مهم رییس اتاق ایران به دو وزیر اقتصادی هدف گذاری ایجاد ۵۰۰ هزار شغل در مناطق روستایی

 برنامه ریزی برای جهش معدن در سال جدید

 معدن نجات دهنده اقتصاد کرمان است؟
رنا

: ای
بع

من

کرمان رشد ۷.۸ را برای سال آینده کلید زده و در این 
بین حساب ویژه ای هم روی بخش معدن باز کرده است. 
رشد بخش معدن در سال آینده ۱۲درصد خواهد بود، 
عددی ۳ برابر رشد بخش کشاورزی یا ۲برابر بخش 
خدمات که بایستی از طریق افزایش بهره وری در 
۴۷۳معدن فعال استان و سرمایه گذاری برای ایجاد 
معادن جدید محقق شود. جلسه شورای معادن روز پنج 
شنبه تشکیل شد تا ظرفیت های این بخش رصد شود. 
اما آنچه مسلم است علیرغم افزایش ارزش افزوده در این 
بخش نه حقوق دولتی وصول شده به کرمان برگشته 
و نه درآمد حاصل از محل یک درصد از فروش صنایع 
آلاینده در مناطقی که از فعالیت معدنی آسیب دیدند، 

خرج شده است.
استاندار کرمان اما در جلسه شورای معادن دستور اکید 

به شناسایی خسارات هلدینگهای بزرگ معدنی داد.
 معدن جای نفت را برای کشور می گیرد؟

 تمام تمرکز دولتی ها معطوف به بخش معدن شده است. 
مهدی حسینی نژاد، رییس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت که معتقد است معدن جایگزین نفت در کشور 
خواهد بود از برنامه ریزی برای رشد ۱۲درصدی این 
بخش در کرمان خبر می دهد. پیشتر جعفر رودری، 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان هم 
در گفتگو با »کاغذ وطن« از برنامه ریزی برای رشد بالای 
معدن خبر داده بود. طبق آمار این سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی قرار است در سال پیش رو معدن ۱۲ درصد، 
خدمات ۷درصد، ساختمان ۸درصد، صنعت ۱۰درصد  
و کشاورزی ۴درصد افزایش یابد و مجموع این ها رشد 

۷.۸درصدی را برای استان محقق سازد.

تمرکز استان بر روی بخش معدن است و آوازه کرمان 
به معدنی بودنش در رفته اما نقشه محدوده های معدنی 
کرمان رنگ آبی را به رخ می کشد. استانی که به معدنی  
بودن شهره است ۶۴درصد از محدوده هایش بلوکه 
شده و یا مزایده  ای هستند. حسینی نژاد در این جلسه 
تاکید دارد که از این ۴هزار و ۶۰۰محدوده آبی رنگ 
۹۰ درصدش عملا معدن نیستند. به گفته او تمام این 
۹۰ درصد در دو مرحله درخواست ثبت محدوده و 
پروانه اکتشاف  قرار دارند و هنوز مشخص نیست که این 

محدوده ها ماده معدنی داشته باشند یا خیر. 
محدوده هایی که صاحبان قبلی اش میلیاردها تومان 
برایشان هزینه کردند و به جایی نرسیدند . او در این 
جلسه درخواست اصلاح ماده ۲۶ قانون معادن و حذف 
تمام محدوده های مشابه این مورد را دارد. محدوده هایی 

که به گفته او عددشان به ۵هزار می رسد.
به طور کلی از مجموع ۷هزار و ۱۶۹محدوده معدنی 
استان ۲هزار و ۵۶۷ معدن فعال اند. تمرکز سازمان 
صمت برای دستیابی  به رشد ۱۲درصدی افزایش بهره 
وری در ۴۷۸معدنی است که عملا بخشی از آن ها نیز 
نیمه فعال اند. بخشی دیگر از این رشد نیز قرار است تا از 
طریق سرمایه گذاری های جدید در محدوده های معدنی 

صورت پذیرد.
در این جلسه که با حضور استاندار و عفت شریعتی، 
نماینده زرند و کوهبنان برگزار شد، گزارشی از حقوق 
دولتی برگشت داده شده به استان و درآمد استان از 
محل یک درصد درآمد فروش صنایع معدنی و صنعتی 

آلاینده ارائه شد.  
*دو هزار و ۷۰۰میلیارد تومان

 از اعتبارات استان در مرکز ماند
 مطابق جز بند الف ماده ۴۳ قانون برنامه ششم توسعه، در 
مواردی که به دلیل بهره برداری از معادن و فعالیت های 

صنایع معدنی خسارت هایی به اهالی ساکن در منطقه و 
بخش کشاورزی آن ها برسد، علاوه بر عوارض آلایندگی 
با تصویب شورای معادن استان تا یک درصد از فروش 
آنها پس از واریز به خزانه معین استان نزد خزانه داری کل 
کشور به فعالیت های بهداشتی، درمانی و عمرانی  مورد 
نیاز منطقه درگیر اختصاص یابد. سقف تعیین شده در 
بودجه در سال های اخیر اما عملا مانع اخذ این خسارت 
از محل فروش یک درصد شده است. طبق گزارش ارائه 
شده در این جلسه در سال ۹۷ سقف قانون بودجه کل 
کشور برای این امر ۱۰۰میلیارد تومان بوده که شورای 
معادن با لحاظ همان سقف یک درصد از فروش صنایع 
۱۲.۵میلیارد تومان وصول کرده است. سال ۹۸ نیز 
سقف بودجه برای این امر هزار و ۵۰۰میلیارد تومان 
بوده است که  سهم کرمان ۱۰۰میلیارد تومان بوده 
اما عملا کرمان  ۸۰میلیارد تومان آن را وصول کرده 
است. از سال ۹۹به بعد اما با کاهش سقف این رقم به 
۵۰میلیارد تومان شورای معادن استان نیز سعی کرده 
تا سقف خود را به زیر یک درصد برساند چرا که با لحاظ 
کردن سقف برای این امر مابقی اعتبارات به استان بر 
نمی گشت و منافعی برای استان حاصل نمی شد. بدین 
ترتیب در سال ۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب مصوبه شورا به نیم 
درصد و یک صدم درصد کاهش یافت. طبق  این گزارش 
سهم استان کرمان از این محل ۷میلیارد و ۳۰۰میلیون 
تومان در سال ۹۹ و ۸میلیارد و ۴۰۰میلیون تومان در 
سال ۱۴۰۰بوده است اما وصولی این دوسال به ترتیب ۷ 

میلیارد و ۵.۷ میلیارد تومان مشخص شده است.
تاکنون ۲ میلیارد و ۷۰۰میلیون تومان از سهم استان از 
این  محل وصول نشده است، اعتباری که رودری معتقد 
است با توجه به نزدیکی به اسفند ماه جذب آن از تهران 
سخت خواهد بود و بایستی درخواست و برنامه ریزی 
این امر در ماه های گذشته صورت می گرفت. نکته دیگر 

آنکه اعتبارات جذب شده در سال های گذشته نیز بیشتر 
از آنکه برای جبران خسارات مناطق استقرار معدن 
خرج شود جذب پروژه های عمرانی مثل آبرسانی به 
مناطق، تجهیز بیمارستان های علوم پزشکی کرمان و 
ارتقاء کیفیت آب روستاهای شهرستان های رفسنجان 
و سیرجان شده است.  جذب نشدن اعتبارات مربوط به 
معادن در استان نه تنها در مورد قانون فروش یک درصد 
از معادن آلاینده بلکه در مورد سهم استان از حقوق 
دولتی معادن نیز محرز است. چنانچه این استان در 
سال ۱۴۰۰ فقط ۸میلیارد تومان از محل حقوق دولتی 
معادن را به استان برگردانده است. در سال ۹۹نیز میزان 
حقوق دولتی برگشت داده شده به استان ۱۱میلیارد 

تومان بوده است.  
*دستور استاندار برای شناسایی 

خسارات معادن
کرمان اما در نظر دارد با توجه به افزایش سقف بودجه 
از محل یک درصد از فروش معادن آلاینده و خسارت 
زا، تا ۵۰۰میلیارد تومان از معادن بزرگ استان بابت 
خسارت به مناطق اعتبار جذب کند. این اعتبار با توجه 
به جذب ۵میلیارد و ۷۰۰میلیون تومانی از این محل در 
سال گذشته کمی دور از ذهن به نظر می رسد اما استاندار 
کرمان معتقد است که این امر ناممکن  نیست. زینی وند 
در این جلسه از ادارات منابع طبیعی،  محیط زیست،  
جهاد کشاورزی و … می خواهد تا هر چه سریعتر خسارات 
معادن به مناطق را بررسی و زمینه را برای دریافت اعتبار 
بیشتر از این محل آماده کنند. تمرکز شورای معادن در 
این جلسه بیشتر بر روی دو هلدینگ بزرگ گل گهر و 
شرکت ملی صنایع مس ایران است. دو شرکتی که اگر 
به موقع خسارت های آن ها شناسایی و پیگیری برای 
اجرای این قانون محقق شود میزان اعتبارات استان را 

افزایش خواهد داد.

 مرضیه قاضی زاده| کاغذ وطن
گزارش 

  تمام تمرکز دولتی ها معطوف به بخش 
معدن شده است. مهدی حسینی نژاد، 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
که معتقد است معدن جایگزین نفت در 
کشور خواهد بود از برنامه ریزی برای 
رشد 1۲درصدی این بخش در کرمان خبر 
می دهد. پیشتر جعفر رودری، رئیس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان هم در گفتگو با »کاغذ وطن« از 
برنامه ریزی برای رشد بالای معدن خبر 
داده بود. 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1400۶0۳1907۸010۲15 هيات دوم مورخه 1400/10/۲۸ موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم راضيه مسعودي راد 
فرزند محمدعلي بشماره شناسنامه 1۳40 صادره از كرمان در ششدانگ يك باب خانه مشتمل برطبقه فوقانی  به مساحت ۳۶0 مترمربع 
که موازی 1۳0/11متر مربع از ششدانگ عرصه ان متعلق به وقف است تحت پلاك ۲۲۳۸۸ فرعي از 17۸۳ اصلي بخش ۳کرمان واقع 
در کرمان خیابان شهید علی ضیاءکوچه یک سمت راست فرعی اول سمت چپ قطعه دوم خريداري از مالك رسمي آقاي محمدعلی 
غفوری محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 

در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/1۲- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/۳0

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه ۲شهرستان کرمان-شناسه اگهی: 1۲۶9۲۲1

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي- آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي-برابر راي شماره1400۶0۳1907۸00۶۶4۶ هيات دوم 
مورخه 1400/07/19موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم فاطمه دهقاني فرزند حسن بشماره شناسنامه ۲۶9 صادره ازماهان  
در ششدانگ يك باب مغازه  به مساحت 49/۸0 مترمربع تحت پلاك 1۶۶54 فرعي از۳9۶۸ اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 
۸۸۸ فرعي از۳9۶۸ اصلي بخش۲کرمان  واقع در کرمان جاده ماهان بعدازپمپ بنزين مغازه پنجم خريداري از مالك رسمي آقاي 
محمدعلي ابراهيمي پور فرسنگي محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/1۳- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/۳0
محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه ۲شهرستان کرمان- شناسه اگهی:1۲700۶9

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره1400۶0۳1907۸010۶50 هيات دوم 1400/10/۲۶موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم فاطمه دهقاني فرزند 
حسن بشماره شناسنامه ۲۶9 صادره از ماهان در ششدانگ يك باب خانه مشتمل بر طبقه فوقاني  به مساحت 19۸/۳ مترمربع 
پلاك۳10 فرعي از 4۲۲1 اصلي بخش ۲کرمان واقع در کرمان خيابان سرباز کوچه ۳4 بن بست مهديه  خريداري از مالك رسمي آقاي 
ماشاا... ثمره هدايت زاده محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 

نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/1۳- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/۳0

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه ۲شهرستان کرمان- شناسه اگهی:1۲70۸۲0

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1007۲0۳ هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك بم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم مينا ميرزاده قصري فرزند محمد بشماره شناسنامه ۳1000۳۲91۸ 
صادره از در ششدانگ يكبابخانه به مساحت ۲۲1.5مترمربع پلاك۶74 فرعي از 10۲4اصلي واقع در خیابان امیرالمومنین بخش ۲9 کرمان 
خريداري از مالك رسمي خانم وجیه السادات ظهیر محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1400/11/16- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30
شناسه اگهی:1269243

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1007449 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك بم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي حميد فاني ملكي فرزند احمد بشماره شناسنامه ۲ صادره از  بم در  
ششدانگ يكبابخانه و باغچه به مساحت 57۲  مترمربع پلاك 7 فرعي از1974 اصلي  واقع در کمربندی ولیصر بخش ۲9 کرمان خريداري 
از مالك رسمي آقاي سید مرتضی اولیا  محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود 
در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 

قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1400/11/16- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30
شناسه اگهی:1269463

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بم

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بم

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳آئین 
رسمی برابر رای شماره 1400۶0۳19079000۶۸0-1400/10/۲7 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا مدنی فرد فرزند 
حسین بشماره شناسنامه 1۶ صادره از رودبار در یک باب خانه به مساحت ۳17 متر مربع پلاک 1۶۶۳ فرعی از1۸۸- اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 1۸۸ اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب –شهرک انقلاب کوچه 1۳ خریداری از مالکین رسمی آقای عبدالحسین 
، محمد مهدی و مهسا مهیمی وخانم فاطمه بیگ مرادی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد ./م الف:۲۲4-  
- تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/1۶-  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/11/۳0

علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ماده 1۳آئین  و  قانون  ماده ۳  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
1400۶0۳19079000۶9۳-     1400.11.۲هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
میثم آسا فرزند یحیی بشماره شناسنامه 0 صادره از رودبار جنوب در یک باب 
خانه به مساحت ۳00 متر مربع پلاک 1۶5۸ فرعی از1۸۸- اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 1۸۸ اصلی قطعه رودبار جنوب  واقع در رودبار جنوب 
–بلوار شهید پیکان بخش 4۶کرمان  خریداری از مالک رسمی  مهسا مهیمی  
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۲۲5
 - تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/1۶ 
 – تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/11/۳0

علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي-آگهي 
موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي- برابر راي شماره1400۶0۳1907۸0107۸4 هيات دوم مورخه 1400/11/1۲موضوع قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه 
دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي مسعود فخارزاده باقري فرزند علي بشماره شناسنامه 
97۸ صادره از كرمان در ششدانگ يك باب خانه مشتمل برمغازه )باکاربری عرصه مسکونی(به مساحت 
۲۸۲مترمربع پلاك105 فرعي از ۳۳10 اصلي بخش ۲کرمان واقع در کرمان خیابان هفده شهریور چهارراه 
حجتیه جنب کوچه کنارتکیه حجتیه خريداري از مالك رسمي آقاي ماشاالله ثمره هدایت محرز گرديده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/۳0- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/1۲/15

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی: 1277239

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي-
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي- برابر راي شماره 1400۶0۳1907۸010۲۶4 هيات دوم مورخه 1400/10/۲9موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي محمدعلي اشرف گنجوئي فرزند رضا بشماره 
شناسنامه ۲409 صادره از کرمان در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 151/۲ مترمربع تحت پلاك1۶۸۳۶ 
فرعي از ۳9۶۸ اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 7۲44 فرعي از ۳9۶۸ اصلي بخش۲کرمان واقع در کرمان 
سراسیاب فرسنگی خیابان شهید مغفوری کوچه11 خريداري از مالك رسمي آقاي رضا اشرف گنجویی محرز 
گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/۳0- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/1۲/15

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی:1277212
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تا 10 سال آینده باید با ویروس کرونا 
زندگی کنیم

اوگور شاهین، یکی از بنیان گذاران شرکت بیون .ان.تک مدعی شد: 
تا 10 سال آینده باید با ویروس کرونا زندگی کنیم.

به گزارش ایسنا، در حالی  که شرکت فایزر- بیو.ان .تک هم اکنون 
روی واکســن مخصوص ســویه امیکرون کار می کنــد، "اوگور 
شــاهین"، مدیر و یکی از بنیان گذاران شرکت بیو.ان .تک با بیان 
اینکه جهــان برای مقابله با انــواع بعدیِ ویــروس کرونا آماده تر 
می شــود، گفت: ما باید به این واقعیت عادت کنیم که تا 10 سال 

آینده، باید با این ویروس زندگی کنیم.
به رغم اینکه به نظر می رسید موارد سویه امیکرون در اروپا رو به 
کاهش است اما شاهین گفته است که این، آخرین موج همه گیری 
این ویروس نخواهــد بود. وی افزود: به وجــود آمدن انواع جدید 
ویروس "اجتناب ناپذیر" است، زیرا ویروس باز هم جهش می یابد 

که به طور بالقوه منجر به ترویج سویه های جدید می شود.
اوگور شاهین خاطر نشــان کرد: جهان در حال ورود به مرحله ای 
است که درک بهتری از نحوه مقابله با ویروس پیدا کرده است. ما 

همیشه در حال یادگیری بیشتر هستیم و بهتر آماده می شویم.
این شرکت که در آلمان مستقر است تا به  حال بیش از یک میلیارد 
دز واکســن ویروس کرونا فروخته اســت و هم اکنون نیز در حال  

ساخت واکسن مخصوص سویه امیکرون است.
به گزارش روزنامه "استریت تایمز"، شاهین گفت: انتظار می رود 
اولین داده های آزمایشی برای واکسن های سفارشی در ماه مارس 
منتشر شود. ویروس کرونا از آغاز شیوع آن در دسامبر سال ۲019 
در چین تاکنون به مرگ بیش از پنــج میلیون و 800 هزار نفر در 

جهان منجر شده است.

والدین "منتقد" به احســاس 
"شرم" نوجوان دامن می زنند

یک روانشــناس با اشــاره  به اهمیت نوع رفتار والدین در تشدید 
احساس "شــرم" و انزوا طلبی نوجوانان، گفت: والدگری منفی از 
جمله عوامل رشد ریشه های "شــرم" در نوجوانی است، در واقع 
والدینی که بیــش از حد نوجوان را نقد می کننــد به ایجاد حس 
"شرم" در فرزند دامن زده و متوجه نیستند که این احساس شرم 
می تواند به احساس بی ارزشــی و حقارت در نوجوان و در نهایت 

گوشه گیری و ترس از برقراری ارتباط با دیگران منجر شود. 
گوهر یسنا انزانی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه شرم دارای 
دو مولفه اصلی یعنی "شرم درونی شده" و "شرم بیرونی" است، 
اظهار کرد: در نوجوانی فرد هیجانات متفاوتی را تجربه می کند که 
از جمله مهم ترین این هیجانات خشم است. در واقع به واسطه شرم 
هیجان خشم رخ می دهد که می تواند منجر به پرخاشگری نوجوان 
نیز شود. به گفته این روانشناس، شرم همیشه پیش از خشم ایجاد 
شده و این حس تدافعی شرمســاری افراد را با تجاربی از خشم و 
خصومت مواجه می کند.  وی با بیان اینکه در شــرم درونی شده 
تمرکز فرد بر خود و ارزیابی منفی و معیوب از خود و در  شرم بیرونی 
تمرکز فرد بر چگونه به نظر رسیدن در ذهن دیگران است، افزود: 
شرم درونی شده از مهم ترین تجارب منفی در طول دوران زندگی 
است که با میل به کناره گیری، احساس کنترل و ارزیابی منفی از 
خود نظیر حس نفرت از خود مرتبط است.  انزانی با یادآوری اینکه 
در بیشتر موارد با افزایش حس شرم، احساس حقارت و بی ارزشی 
در نوجوان نیز شــدت می گیرد، تصریح کرد: وقتی فرد حقارت و 
بی ارزشی را تجربه می کند، بر اساس برخی احساسات افسرده ساز 
مثل نا امیدی و میل به دوری از دیگران و ترس از طرد شدن توسط 
دیگران، شرم بیشتری را نیز تجربه می کند و هرچه افراد طرد شدن 
بیشــتری را تجربه کنند به این باور غلط می رسند که بی ارزش، 
حقیر و دوست نداشــتنی هســتند و درباره وجود خود احساس 
شرمندگی می کند. در واقع این چرخه معیوب دائما تکرار می شود 

تا فرد به انزوا و گوشه گیری برسد.

فوق تخصص روانپزشکی کودک و نوجوان ضمن 
تاکید بر آموزش نیمه حضوری - نیمه مجازی 
دانش آموزان، گفت: تعطیلی مدارس و آموزش 
مجازی در دو سال اخیر به دلیل همه گیری کرونا، 
شاخص های رشدی کودکان همچون رشد زبانی و 

بیانی آنان را تضعیف کرد. 
مهشید رابطیان روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار 
اجتماعی ایرنا درباره تاثیرات اجتماعی و روانی 
پاندمی کرونا طی دو سال اخیر بر دانش آموزان، 
اظهارداشت: برای برخی کودکان و نوجوانان پذیرش 
در مدرسه و آغاز دوران تحصیل مصادف با پیدایی 
کرونا بود. وی تصریح کرد: آموزش پیش دبستانی 
در جامعه ایران الزامی نیست و بنابراین در برخی 
خانواده ها، کودکان و نوجوانان آموزش های مربوط 
به قبل از دبستان را نیز تجربه نکرده و با آغاز دوران 
تحصیل و بروز بیماری کووید19 و طبیعتا آموزش 
مجازی دچار برخی مشکلات در زمینه  یادگیری، 
پرورش و... شدند. رابطیان افزود: برای نمونه، برخی از 
والدین کم سواد یا بیسواد بوده و نمی توانند در آموزش 
و یادگیری دروس آموزشی به فرزندان خود کمک 
کنند. همچنین برخی خانواده های بی بضاعت توان 
تهیه وسائل کمک آموزشی از قبیل تبلت و... را برای 
ارتباط با معلم و فراگیری دروس آموزشی نداشته 
و به منظور شرکت در کلاس های آنلاین دچار 
مشکل می شدند. وی تاکید کرد: برخی از کودکان 
و نوجوانان به دلیل نبود امکانات ترک تحصیل کرده 
و ادامه آموزش را به دوران پس از کرونا و بازگشایی 
مدارس محول کردند. این فوق تخصص روانپزشکی 
کودک و نوجوان یادآور شد: اغلب کودکان و نوجوانان، 
با آموزش مجازی آشنا نبوده و درک صحیحی از 
ساختار کلاس آنلاین، نوع برگزاری، نحوه رفتار 
و عملکرد، برقراری ارتباط با مدرسین، دوستان و 
همسالان، تمرکز بر موضوعات آموزشی، نداشته و بنا 
بر این دلایل در تعلیم و آموزش نیز دچار مشکلات 
یادگیری شدند. رابطیان گفت: برخی از مدارس 
و مراکز آموزشی در کلاس های آنلاین از دوربین 
و میکروفون استفاده کرده و از این طریق برقراری 
ارتباط دانش آموزان با معلم هم فراهم شده و طبیعتا 
آموزش و یادگیری ارتقا یافت. وی افزود: با مشاهده 
دانش آموزان از طریق دوربین، واکنش و چگونگی 
رفتار و عملکرد کودکان و نوجوانان، میزان فهم و 
یادگیری دروس را به مدرس نشان داده و شرکت 
دانش آموزان در کلاس درس فعالانه تر می شد. این 
روان درمانگر تصریح کرد: این امکان در مدارس 
پرجمعیت با کلاس های آموزشی 30 تا 40 نفره 
مقدور نبود و شیوه آفلاین از طریق ارسال فایل های 

آموزشی معلم برای کودکان، نیازمند همکاری پدر 
و مادر بود و طبیعتا والدین کم سواد یا بی سواد و 
ناتوانی در کمک به فرزندان باعث افت تحصیلی این 

دانش آموزان می شد.
رابطیان با اشاره به برخی مراجعان در این زمینه 
گفت: افت تحصیلی و میزان یادگیری، تضعیف 
مهارت خواندن و نوشتن، حل مساله، درک مطلب 
از تبعات مخرب آموزش مجازی در این دوران است. 
وی با اشاره به تست های هوش یادآور شد: برگزاری 
تست های هوش از این دانش آموزان نشان می داد 
که توان یادگیری در کودکان طبیعی بوده و افت 
تحصیلی به دلیل کاهش کیفیت آموزش و ناتوانی در 
برقراری ارتباط دانش آموزان با آموزش مجازی است.
رابطیان ادامه داد: مدرسه اولین جامعه کودک پس از 
محیط خانواده است که ارتباطات اجتماعی، تعامل با 
همسالان و رفاقت ها در آن شکل می گیرد. کودکان 
و نوجوانان در این دو سال از این تعاملات اجتماعی 
هم محروم شده و برای برخی کودکان و نوجوانان 
که آغاز دوران تحصیل مصادف با پیدایی کرونا بود، 
این تعاملات به طور کل تجربه نشد. این روانپزشک 
با تاکید بر اهمیت این ارتباطات اجتماعی گفت: 
تضعیف مهارت های ارتباطی، قطع ارتباط با اولیاء 
مدرسه و کاهش تعامل مدرسین و معلمین با مادران 

در راستای این آموزش مجازی اتفاق افتاد.
رابطیان با اشاره به برگزاری کنگره انجمن روانپزشکی 
کودک و نوجوان افزود: در این کنگره که با هدف 
تاثیرات پاندمی کرونا برگزار شده بود نیز گفته شد، 

رشد شناختی، تکاملی، تعاملی، اجتماعی و رشد 
زبانی - بیانی کودکان و نوجوانان به دلیل شیوع 
این بیماری دچار مشکل شده و سطح یادگیری و 
تعاملات اجتماعی افت کرده است. وی اضافه کرد: 
به اعتقاد برخی از تحلیلگران اجتماعی و روانشناختی 
همچنین بعضی از تاثیرات این همه گیری در 
سال های آتی مشخص خواهد شد. برخی از نوزادان 
در دوران این پاندمی متولد شده و در صورت تولد 
در یک خانواده داغدار، افسرده، غیر پویا بالتبع دچار 
مشکلاتی خواهند شد. رابطیان یادآور شد: برخی از 
کودکان نیز به واسطه مشکلات رشدی - تکاملی 

)کودکان بیش فعال، مبتلا به اختلالات طیف 
اوتیسم و...( با اختلال در یادگیری مواجه بوده و این 
قشر توسط معلمین و معاونین در محیط مدرسه 
شناسایی و به مراکز مربوطه ارجاع داده می شدند. 
آموزش مجازی این فرصت را هم از کودکان و 

نوجوانان سلب کرد.
آموزش مجازی و افزایش اعتیاد دانش آموزان 

به اینترنت
این فوق تخصص روانپزشکی کودک و نوجوان 
افزود: یکی دیگر از تبعات مخرب حذف آموزش 
حضوری، افزایش استفاده از فضای مجازی و اعتیاد 

برخی کودکان و نوجوانان به این فضا بود که با اتلاف 
هزینه، وقت و انرژی بسیاری همراه است. شماری از 
دانش آموزان همچنین با برخی از بازی های انلاین، 
شبکه های اجتماعی و سایت های اینترنتی آشنا 

شدند که متناسب با سن کودکان نیست.
سیستم آموزشی کشور باید »نیمه حضوری 

- نیمه مجازی« باشد
رابطیان توضیح داد: امروز سیستم آموزشی کشور 
باید »نیمه حضوری - نیمه مجازی« باشد. اکنون 
باتوجه به بروز موج ششم کرونا با سویه اومیکرون نیز 
ترکیبی از آموزش حضوری و مجازی موثر خواهد بود. 

در ساختار آموزش مجازی نیز باید از سیستم های 
تصویری برای حضور فعال دانش آموزان بهره گیری 
شود. وی عنوان کرد: تعداد دانش آموزان نیز در 
هر ساعت می تواند کاهش یافته و در عوض تعامل 
کودکان با آموزگار افزایش یابد. به خانواده ها به ویژه 
والدین آموزش داده شود که یادگیری فرزندان را 
کنترل کرده و اختلال در یادگیری و افت تحصیلی 

را به برطرف شدن در سال های آتی محول نکنند.
وی تاکید کرد: والدین تعلیم و آموزش فرزندان 
را بررسی کنند، مشکلات کودکان در تمرکز را 
جدی بگیرند، برای مراجعه به متخصصین مربوطه 

و درمانگران رفتاری و گاه تجویز دارو جبهه نگیرند.
این پزشک افزود: دانش آموزان هم باید در دوران 
آموزش مجازی از طریق ویدئو چت و... امکان تعامل با 
هم کلاسی ها، دوستان و همسالان را زیر نظر معلمان 
داشته باشند که تعاملات اجتماعی نیز تضعیف نشود. 
رابطیان ادامه داد: با اتمام همه گیری کرونا، بازگشایی 
مدارس و برگزاری کلاس های حضوری، معلمان و 
کادر مدرسه هم انتظارات و توقعات از دانش آموزان 
را )باتوجه به تعطیلی مدارس در این ۲ سال( کاهش 
دهند، بعضی از مباحث آموزشی گذشته را تکرار 
و یادآوری کنند و ذیل سایه تشویق و محیط گرم 
و پذیرنده مدرسه درصدد تقویت یادگیری و ارتقاء 
آموزش باشند. وی تصریح کرد: پدر و مادر در درجه 
نخست والدین فرزندان )و نه معلم( بوده و در صورت 
مشاهده اختلاف و ناسازگاری، تنش و مجادله در 
خانواده به دلیل دخالت و مشارکت در آموزش 
فرزندان باید از نفر سوم )مثلا معلم خصوصی( برای 
تعلیم و پرورش استفاده کرده و نقش خود را در این 

زمینه کاهش دهند.

عضو کمیسیون پیشگیری از تخلفات انتظامی 
مرکز وکلای قوه قضاییه و پژوهشگر حقوق جزا و 
جرم شناسی گفت: عدم ابلاغ تصمیمات شکلی و 
ماهوی مرجع قضایی به اصحاب دعوا یا وکلای آنها، 
تخلف انتظامی محسوب می شود.    پیمان حاج 
محمد عطار روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
قضایی ایرنا درباره توییتی که اخیرا از سوی محمد 
داسمه وکیل پرونده حادثه اتوبوس خبرنگاران در 
نقده منتشر شده و وی درباره عدم ابلاغ قرار نهایی 
شعبه بازپرسی دادسرای عمومی و انقلاب ارومیه 
خبر داده است، با اشاره به مقررات آیین دادرسی 
کیفری اظهارداشت: مراجع قضایی اعم از دادسراها 
و دادگاه های بدوی و تجدیدنظر مکلف هستند همه 
تصمیمات شکلی و ماهوی خود را به اصحاب دعوا 
و در صورتی که آنان دارای وکیل مدافع هستند به 
وکلای آنها از طریق ابلاغ الکترونیکی یا همان ثنا 
ابلاغ قانونی کنند. وی ادامه داد: در صورتی که این 

تکلیف قانونی از سوی مرجع قضایی یا کارکنان 
اداری ذیربط صورت نگیرد و حق اطلاع اصحاب 
دعوا و آگاهی از آخرین تصمیم مرجع قضایی 
از اصحاب دعوا سلب شود، قاعدتا برابر مقررات 
مربوط به قانون نظارت بر رفتار قضات، این اقدام 
مرجع قضایی رسیدگی کننده به پرونده در ابلاغ 
تصمیم قضایی خود به طرفین دعوا یا هر دوی آنها 
یا وکلای ایشان تخلف انتظامی محسوب می شود. 
عضو کمیسیون پیشگیری از تخلفات انتظامی مرکز 
وکلای قوه قضاییه افزود: شخص یا اشخاص ذینفع 
در پرونده می توانند با مراجعه حضوری یا مکاتبه از 
طریق سیستم الکترونیکی با مرجع قضایی، مطالبه 
و استعلام آخرین تصمیم آن مرجع را داشته باشد.

حاج محمد عطار اضافه کرد: با توجه به اینکه 
دادستان حوزه قضایی عهده دار نظارت بر حسن 
اجرای قوانین توسط دادیاران و بازپرسان شاغل 
در آن حوزه قضایی و دادسرای تحت مدیریت 

خود است، شخص ذینفع که به عدم ابلاغ بازپرس 
اعتراض دارد چنانچه اعتراض خود را به قاضی 
مربوطه یا همان بازپرس تقدیم کرده ولی بازپرس به 
رغم دریافت درخواست کتبی وکیل مدافع شکات، 
کماکان از ابلاغ تصمیم خود به نامبرده خودداری 
کرده است، می تواند تصویر درخواست خود را 
خطاب به دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
مربوطه که نظارت بر حسن رعایت قوانین و مقررات 
توسط قضات تحت مدیریت خود را دارد تقدیم کند 
تا دادستان اجرای تکلیف قانونی در ابلاغ تصمیم 
قانونی را خواهان شود. وی گفت: به نظر می رسد 
سلسله مراتب قانونی و اداری برابر قانون آیین 
دادرسی کیفری برای پیگیری این درخواست باید 
انجام شود یعنی ابتدا باید به بازپرس پرونده مراجعه 
و به صورت کتبی درخواست ابلاغ قانونی تصمیم 
وی شود و در صورت خودداری ابلاغ از طرف 
بازپرس، مرحله بعد باید به دادستان عمومی و 

انقلاب محل وقوع جرم مراجعه و در خواست کتبی 
مطرح شود و بعد از آن اگر دادستان هم به این 
وظیفه قانونی خود عمل نکرد، آن هنگام است که 
مجاز هستند به بازرس ویژه قوه قضاییه یا ریاست 
دستگاه قضا یا سایر نهادهای نظارتی در قوه قضاییه 
مراجعه کنند. به گزارش ایرنا، ۲5 نفر از خبرنگاران 
رسانه های کشور صبح چهارشنبه )۲ تیرماه 1400( 
برای بازدید از طرح های ستاد احیای دریاچه ارومیه 
عازم پیرانشهر شدند که اتوبوس آنان عصر همان 
روز در 15 کیلومتری این شهرستان در منطقه 

بیگم قلعه نقده دچار حادثه شد.
در این حادثه غم انگیز متاسفانه ریحانه یاسینی 
و مهشاد کریمی خبرنگاران پرتلاش و متعهد 
خبرگزاری های ایرنا و ایسنا جان خود را از دست 
دادند. اخیرا محمد داسمه وکیل پرونده حادثه 
اتبوس خبرنگاران در توییتی اعلام کرد: »از ریاست 
محترم بازپرسی ویژه قوه قضاییه استدعا دارم 
شخصا بر پرونده اتوبوس خبرنگاراننظارت قضایی 
نمایند. قرار نهایی در شعبه بازپرسی دادسرای 
عمومی و انقلاب ارومیه علی رغم اظهارنظر ماهوی 
به اینجانب و موکلین )شکات( ابلاغ نگردیده. این 
برخلاف ماده ۲70 قانون آیین دادرسی کیفری 

می باشد. «

تضعیف شاخص های رشدی دانش آموزان ذیل سایه 
آموزش مجازی

عدم ابلاغ تصمیم مرجع قضایی در پرونده حادثه 
اتوبوس خبرنگاران، تخلف انتظامی است 

تاثیر انتشــار احساســی پدیده 
خشونت بر جامعه

رئیس انجمــن مــددکاران اجتماعی ایــران می گوید: انتشــار 
غیرکارشناسی و احساسی پدیده خشونت براساس تئوری یادگیری 
اجتماعی می تواند خودش حامل و عامل خشــونت های جدید به 
شکل های دیگر شود. به گزارش ایسنا، سیدحسن موسوی چلک در 
برنامه ای تحت عنوان بررسی خشونت های اجتماعی و خانوادگی، 
در پاسخ به این سوال که دیدگاه شما نسبت به خشونت هایی که در 
دل جامعه اتفاق می افتد چیست؟، بیان کرد: در تحلیل های کلانی 
که از موضوعات شبیه خشونت می بینیم، چند الزام را باید مدنظر 
داشته باشیم؛ اولین الزام این است که خشونت )چه خشونت خانگی 
و چه خشونت اجتماعی( یک نشانه است. خشونت عمدتا معلول 
شرایط اســت، به همین دلیل الزام دوم مطرح می شود. زمانی که 
قرار است درباره پدیده ای مثل خشونت صحبت کنیم نمی توانیم 
خشونت را جزیره کنیم. خشونت و حوزه اجتماعی به معنای عام به 
واسطه تاثیر و تاثری که نهادهای اجتماعی )حوزه اقتصاد، سیاست، 
دین، آموزش، خانواده و رسانه( روی همدیگر دارند، اینها روی هم 
تاثیر می گذارند.  وی تاکید کرد: نمی توان گفت خشونتی که امروز 

در جامعه داریم با سرمایه اجتماعی ارتباط ندارد.
موسوی چلک در ادامه به موضوع سلامت روانی و اجتماعی اشاره 
کرد و افزود: آمارهای رسمی وزارت بهداشت که سال 94 براساس 
برآورد سال 9۲ ارائه شد، نشــان داد که حال حوزه سلامت روان 
خوب نبود؛ بین ۲3 تا ۲5 درصد مردم حداقل یک نوع اختلال روان 
داشــتند.  رئیس انجمن مددکاران اجتماعی در بخش دیگری از 
سخنان خود افزود: جامعه ای که حوزه سلامت روان خوبی ندارد و 
سرمایه اجتماعی در آن پایین است، بی تفاوتی اجتماعی مشهودتر 
می شود، مهارت های اجتماعی و ارتباطی نهادینه نمی شود و وقتی 
نهادهای اجتماعی کارکردهای خود را نداشته باشند باید منتظر 
عوارض بود. خشونت بخشی از این موضوع است. وقتی حال اقتصاد 

خوب نیست، نااطمینانی نسبت به آینده وجود دارد. 
موســوی چلک با بیان اینکه نســبت بــه بی تفاوتــی بی تفاوت 
نباشــیم، گفت: از طرفی دیگر یک واقعیت را بپذیریم که در حوزه 
سیاست گذاری برای سواد سلامت روانی و اجتماعی جایگاهی را 
تعریف نکردیم. وقتی در سبد خانوار مردم و در نظام بودجه ریزی 
جایگاهی برای این حوزه تعریف نکردیم، مردم هم برای این حوزه 
در سبد خانوار خود )حتی آنهایی که تمکن مالی دارند(، توجهی 
نکرده اند.  وی افزود: در تعریف جدیدی که یونســکو از سواد دارد 
آمده اســت که هرآنچه که داریم باید به ما کمک کند در شرایطی 
که زندگی ما دچار چالش می شود، بتوانیم از آن دانش و مهارت ها 

استفاده کنیم تا شرایط را تغییر دهیم. 

نائب رئیس انجمن روانشناسان اسلامی گفت: 
یکی از مهمترین وظایف انسانی، حمایت های 
اقتصادی )همچون پرداخت صدقه( و عاطفی 
است. به گزارش خبرنگار ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین مهدی 
هادی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه امروز )۲9 
بهمن( در مصلی تهران افزود: انسان در هر سن، مقام و منصب، 
نیازمند برقراری ارتباطات اجتماعی بوده و بر این اساس، موظف 
به انجام سلسله حقوق و وظایفی نیز خواهد بود. وی ادامه داد: 
یکی از مهمترین وظایف انسانی، حمایت های اقتصادی )همچون 
پرداخت صدقه( و عاطفی است. انسان علاوه بر نیازهای جسمانی، 
نیازمند رفع نیازهای روحی و روانی است. نیازهای بدنی انسان 
نیز تحت رفع نیازهای روانی قابل تحمل است. هادی افزود: به 
عنوان مثال، قدرت تحمل و صبر روزه دار به دلیل احساس ارتباط 
با خداوند تقویت شده و تحمل می شود. بنابراین نیازهای روانی 
انسان از نیازهای جسمانی او نیز مهم تر است. این کارشناس با 
بیان اینکه نیازهای عاطفی؛ دوست داشتن و دوست داشته شدن 
یکی از احتیاجات اساسی در زمینه نیازهای روانی است، گفت: 
خداوند نیز در صحبت با مؤمنان می فرماید، آنها را »دوست دارد.« 
وی افزود: یک عارف به دلیل ارضاء این نیاز عاطفی )عشق ورزی 
و احساس معشوق واقعی شدن( می تواند گام های ارزنده ای در 

طول زندگی خود بردارد.
هادی ادامه داد: بخش اعظمی از نیازهای روانی انسان  باید در 
ارتباط با خداوند برطرف شود، اما باتوجه به نوع خلقت انسان، 
بخشی از این احتیاجات هم در ارتباط با هم نوعان ارضا می شود. 
وی تاکید کرد: خانواده بهترین مکان به منظور رفع این نیاز است. 
این نهاد همچنین محبوب ترین کانون نزد خداوند است، چراکه 
نهاد خانواده در حقیقت سکوی پرتاب انسان به سمت خالق 
خواهد بود. به گفته هادی، محبوبیت و ارزشمندی نماز، روزه و 
مناجات با خالق نیز در نزدیک کردن انسان با خداوند است. وی با 
اشاره به برخی آیات یادآور شد: خواب انسان متاهل از نماز شب 
و روزه مجرد ارزشمندتر بوده و این حاکی از اهمیت نهاد خانواده 
است. هادی تاکید کرد: امروز برخی عبارات همچون »تمایل به 
ازدواج ندارم«، در بین بعضی از جوانان و خانواده ها به غلط باب 

شده است. 

سخنگوی سازمان انتقال خون با بیان اینکه میزان 
خونی که اهدا می شود، حجم کمی از خون بدن 
است، گفت: هموطنان با اطمینان خون اهدا کنند 

زیرا این میزان خون اهدایی بعد از ۲4ساعت جبران می شود.
عباس صداقت روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: خون 
یک ماده حیاتی است و تا کنون جایگزینی برای آن نیامده است و 
علاوه بر مصدومان حوادث رانندگی، بیمارانی که اعمال جراحی 
دارند، مادران در حین زایمان و بیماران سرطانی از نیازمندان به 
خون هستند و همچنین برخی از افراد مانند عزیزان تالاسمی از 
مصرف کنندگان همیشگی خون هستند و لازم است که اهدای 
خون توسط هموطنان به صورت همیشگی و مستمر باشد. وی 
ادامه داد: افرادی که قصد اهدای خون را دارند و به مراکز انتقال 
خون مراجعه می کنند از آنها مصاحبه گرفته می شود و سپس 
معاینه می شوند و تست هموگلوبین از آنها گرفته می شود که 
دچار کم خونی نباشند و درصورت مساعد بودن شرایط آن می 
توانند خون اهدا کنند. سخنگوی سازمان انتقال خون خاطرنشان 
کرد: در مراکز انتقال خون طرحی به نام آهن یاری برای بانوان 
داریم و قرص آهن به صورت رایگان در اختیار خانم هایی که 

اهدای خون مستمر انجام می دهند قرار می دهیم.
وی اعلام کرد: به هموطنانی که قصد اهدای خون دارند توصیه 
می شود که 4ساعت قبل از اهدای خون مواد غذایی خیلی چرب 
مصرف نکنند و بعد از اینکه خون اهدا کردند هم مایعات و آب 
بنوشند و در مراکز انتقال خون بعد از اهدای خون حال عمومی 
اهداکنندگان بررسی و از همه آنها پذیرایی می شود. صداقت 
اعلام کرد: خانم ها هر چهار ماه یک بار و درسال در مجموع 3بار و 
آقایان هرسه ماه یک بار و در مجموع 4بار در سال می توانند خون 
اهدا کنند. سخنگوی سازمان انتقال خون گفت: حداقل سن قابل 
قبول برای اهدای خون 18 سال تمام و حداکثر سن ۶0 سال تمام 
است. حداکثر سن برای اولین اهدای خون ۶0 سال است و برای 
دفعات بعدی سن اهداکننده مستمر )با سابقه حداقل ۲ بار اهدای 

خون در سال( حداکثر ۶5 سال است.
وی ادامه داد: به مردم و بخصوص اهدا کنندگان خون این 
اطمینان را می دهیم که مراکز انتقال خون در سراسر کشور 
تمامی اصول بهداشتی و پروتکل ها را رعایت می کنند و بنابراین 
اهدا کنندگان با اطمینان خاطر برای اهدای خون به این مراکز 

مراجعه کنند.

همزمان با آغاز ثبت نام در نهمین آزمون 
استخدامی متمرکز دستگاه های اجرایی 
کشور دفترچه راهنمای شرکت در این 
آزمون بر روی سایت سازمان سنجش 

آموزش کشور قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، ثبت نام برای شرکت در 
نهمین آزمون استخدامی متمرکز دستگاه 
های اجرایی کشور از امروز چهارشنبه۲7 
بهمن ماه از طریق درگاه اطلاع رسانی این 

سازمان به نشانی www.sanjesh.org آغاز شد و این مهلت در روز دوشنبه مورخ دوم 
اسفند ماه پایان می پذیرد. متقاضیان واجد شرایط پس از پرداخت مبلغ  1۲5 هزار تومان 
به صورت الکترونیکی و با کارت های بانکی متصل به شبکه شتاب نسبت به تکمیل فرم 
ثبت نام و ارائه اطلاعات مورد نیاز اقدام کنند.داوطلبان استخدام در زمان ثبت نام می توانند 
علاوه بر شغل محل و دستگاه اجرایی مورد تقاضا به عنوان انتخاب اصلی، یک محل دیگر 
را به شرط یکسان بودن شغل)سهمیه، جنسیت، شرایط احراز و...(، به عنوان اولویت دوم 
انتخاب نمایند. دستگاه های اجرایی می توانند حداکثر تا ۶ ماه پس از اعلام نتیجه نهایی 
آزمون تا قبل از زمان برگزاری آزمون بعدی با هماهنگی سازمان اداری و استخدامی کشور 
و سازمان سنجش آموزش کشور در هر یک از شغل محل هایی که داوطلب نداشته و یا افراد 
پذیرفته شده کمتر از نیاز دستگاه باشند.  از میان داوطلبان آزمون با در نظر گرفتن اولویت 
دوم داوطلبان و رعایت شرایط تعیین شده در شغل محل های مندرج در دفترچه راهنمای 
ثبت نام امتحان مشترک فراگیر برای دستگاه مورد نظر به ترتیب نمرات فضلی در آزمون 

کتبی، نسبت به دعوت از آنها جهت انجام سایر مراحل استخدامی اقدام کنند.

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و 
توسعه مشارکت های مردمی گفت: استقرار 
نظام جامع فعالیت و ارزیابی مدارس و مراکز 
غیردولتی در بستر الکترونیک)مدرسه 
محور  مهم ترین  جمله  از  شیشه ای(، 

برنامه های سازمان است.
به گزارش ایسنا، احمد محمودزاده؛ در 
یکصد و هجدهمین جلسه شورای سیاست 
گذاری، برنامه ریزی و نظارت مرکزی که در 

سالن جلسات ساختمان شهیدرجایی برگزار شد، ضمن ارائه گزارشی از برنامه های آتی و 
پیشرو سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی و شهریه مدارس، 
گفت: مدارس غیردولتی در حال حاضر حدود یک میلیون و نهصد هزار نفر دانش آموز 
در 18 هزار و 750  مدرسه با تعداد نیروی انسانی۲30 هزار نفر که از میان آن ها حدود 
170 هزار نفر نیروی آزاد هستند را در خود جای داده است که به عنوان مجموعه عظیم 
آموزشی و تربیتی در آموزش پرورش، بخشی از تعلیم و تربیت فرزندان این مرز و بوم را 
برعهده دارد. وی توسعه کمی برای سال آینده را، با محوریت آموزش های فنی حرفه ای 
و کاردانش، مدارس وابسته به دستگاه ها و اولویت در دوره اول ودوم متوسطه دانست و 
گفت: ما سعی خواهیم کرد شیب ملایمی در بحث توسعه مدارس ابتدایی داشته و بیشتر 
توسعه را در بخش آموزش های فنی حرفه ای، کاردانش و دوره اول و دوم متوسطه داشته 
باشیم. محمودزاده محور دوم برنامه های سازمان مدارس و مراکز غیردولتی را بحث 
استقرار سندتحول دانست و گفت: از طریق شاخص های آموزشی و پرورشی و رصد آن ها، 

استانداردهای آموزش و پرورش را برای مدارس غیردولتی تعریف کرده ایم.

رئیس انجمن روانشناسی تربیتی ایران 
با تاکید بر اهمیت نقش پدر در تربیت 
فرزندان و با بیان اینکه کمیت و کیفیت 
حضور پدر در خانواده ارتباط معناداری با 
افزایش سلامت روان فرزندان دارد، گفت: 
مطالعه ای که اخیراً در مورد ارتباط پدران و 
پسران در دانشگاه ایالتی کالیفرنیا فولرتون 
آمریکا انجام شد، نشان داد مردانی که 
رابطه دوران کودکی خود را با پدرانشان 

"خوب" توصیف می کردند، در برخورد با رویدادهای استرس  زا قادر به مدیریت استرس 
و ناراحتی عاطفی بودند. دکتر فریبرز درتاج در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مطالعه ای 
که اخیراً در مورد ارتباط پدران و پسران در دانشگاه ایالتی کالیفرنیا فولرتون آمریکا انجام 
شد، نشان داد که رابطه پدر و پسر ممکن است بر نحوه برخورد پسران با استرس روزمره 
در زندگی خود )زمانی که بالغ می  شوند(، تأثیر بگذارد. در این مطالعه مردانی که رابطه 
دوران کودکی خود را با پدرانشان "خوب" توصیف می  کردند، در برخورد با رویدادهای 
استرس  زا روزانه، کمتر دچار تنش و اضطراب شده و قادر به مدیریت استرس و ناراحتی 
عاطفی بودند. رئیس انجمن روانشناسی تربیتی ایران، با اشاره به اینکه یافته های یاد 
شده از نمونه ای در سراسر کشور آمریکا و متشکل از حدود 1000 مرد جمع  آوری شده 
که طی آن این مردان هر روز به مدت یک هفته در مورد موضوعات مختلف مورد پرسش 
قرار گرفتند، ادامه داد: بر اساس نتایج این مطالعه مردانی که به گفته خود، در دوران 
کودکی روابط ضعیفی با پدرشان داشته اند واکنش های بیشتری نسبت به موقعیت های 

استرس زا نشان می دهند.

شرایط ثبت نام آزمون استخدامی اعلام 
شد

رصد خدمات متناسب با شهریه پرداختی 
به مدارس غیردولتی 

مردان قادر به مدیریت »استرس«، رابطه 
خوبی با »پدران« خود داشته اند

حمایت های عاطفی و اقتصادی 
از مهمترین وظایف انسانی است

میزان خون اهدایی بعد از ۲۴ 
ساعت جبران می شود

خبر

خبر

خبر

با اتمام همه گیری کرونا، بازگشایی مدارس و برگزاری کلاس های حضوری، معلمان و کادر مدرسه 
هم انتظارات و توقعات از دانش آموزان را )باتوجه به تعطیلی مدارس در این ۲ سال( کاهش دهند، 
بعضی از مباحث آموزشی گذشته را تکرار و یادآوری کنند و ذیل سایه تشویق و محیط گرم و 

پذیرنده مدرسه درصدد تقویت یادگیری و ارتقاء آموزش باشند.
وی تصریح کرد: پدر و مادر در درجه نخست والدین فرزندان )و نه معلم( بوده و در صورت مشاهده اختلاف و 
ناسازگاری، تنش و مجادله در خانواده به دلیل دخالت و مشارکت در آموزش فرزندان باید از نفر سوم )مثلا 

معلم خصوصی( برای تعلیم و پرورش استفاده کرده و نقش خود را در این زمینه کاهش دهند.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

بیست و دومین دوره جشنواره بین المللی 
فیلم بمبئی به دلیل چالش های ناشــی از 
تداوم شیوع کرونا، به صورت برخط برگزار 
می شود. به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا 
از پایگاه اطلاع رسانی ددلاین، اسمیریتی 
کیران، دبیر جشنواره فیلم بمبئی، با انتشار 
پستی در صفحه اینســتاگرام خود اعلام 
کرد او و تیمش مجبور شده اند از برگزاری 
حضوری نســخه ماه مارس این جشنواره 
صرف نظر کننــد اما با وجــود فیلم های 
منتخب ایــن رویداد در ماه هــای فوریه 
)بهمن- اســفند 1400( و مارس )اسفند 
1400- فروردین 1401( در پلتفرم پخش 
اینترنتی شیفت 7۲ به صورت مجازی به 
نمایش درخواهند آمد. بیســت و دومین 
دوره از جشــنواره فیلم بمبئی قرار بود از 
۲0 تا ۲4 اسفند 1400 در این شهر برگزار 
شود.  لغو نســخه فیزیکی جشنواره فیلم 
بمبئی در شرایطی اتفاق افتاد که وضعیت 
کرونا در هند تحت کنترل به نظر می رسد. 
پس از موجی که در ماه ژانویه )دی- بهمن 
1400( در اثر شــیوع ســویه امیکرون به 
راه افتاد، در یک ماه گذشــته سیر ابتلا در 
این کشور نزولی بوده است. در چند هفته 
گذشــته گزارش هایی در مطبوعات هند 
منتشر شد مبنی بر آن که جشنواره فیلم 
بمبئی به دلایلی غیر از کرونا در حال برنامه 
ریزی بــرای لغو رویداد فیزیکی امســال 
Scroll. خود اســت؛ پایگاه اطلاع رسانی

in چندی پیش خبر داد آکادمی تصاویر 
متحرک بمبئی که متولــی برگزاری این 
رویداد اســت در تماس با فیلمســازان از 
چالش های لجستیکی و مالی این رویداد 
ســخن به میان آورده است. بحران شیوع 
کرونا برای جشنواره فیلم بمبئی نیز چون 
دیگر رویدادهای فرهنگی هنری در سراسر 
جهان روزهای سختی را رقم زده است. این 
جشنواره هم در سال ۲0۲0 و هم در سال 
۲0۲1 به دلیل بحران شیوع کرونا برگزار 
نشد. جشــنواره بین المللی فیلم بمبئی 
)MIFF( یک رویداد ســینمایی است که 
از سال 1990 میلادی هر ساله با تمرکز بر 
فیلم های مستند، کوتاه و انیمیشن در شهر 

بمبئی برگزار می شود. 

برگزاری بزرگداشـت آیت الله 
صافـی گلپایگانـی از سـوی 

کربلایی هـای مقیـم قم
در ادامه سلسله مراسمات ترحیم و تجلیل 
از مقام معنوی مرحــوم آیت الله العظمی 
صافــی گلپایگانــی )ره(، موکــب اهالی 
کربلاء المقدسة در شــهر قم نیز مجلس 
مســتقلی به منظور بزرگداشت آن فقیه 
راحل برگــزار می کند. به گــزارش ایرنا، 
روابط عمومی حســینیه کربلاء المقدسة 
طی اطلاعیه ای از عموم محبین اهل البیت 
)ع( دعوت کرد تا جهت عرض تسلیت به 
بیت شریف معظم له، شــامگاه شنبه 30 
بهمن بعد از نماز مغرب و عشــاء در محل 
این حسینیه واقع در قم - خیابان باجک 
- کوچه شــماره دو حضور به هم رسانند. 
این محفل بــزرگ در قالب تلاوت و ختم 
کلام الله مجید، مرثیه ســرایی و همچنین 
ســخنرانی با شــرکت نمایندگان بیوت 
مراجع عظام، علمای اعلام، جامعه وعاظ و 
مداحان، هیآت مذهبی قم و اقشار متدین 
برنامه ریزی شده اســت و در پایان، حضار 
میهمان سفره اطعام حســینی خواهند 
بود. به گــزارش ایرنــا، آیت الله العظمی 
حاج شــیخ لطف الله صافــی گلپایگانی 
پس از دوره ای بیماری، 1۲ بهمن ماه در 
پی ایســت قلبی پس از عمــری تدریس 
و تحقیــق و تالیف آثــار گوناگون فقهی، 
کلامی و حدیثــی و همچنین عضویت در 
مجلس خبرگان قانون اساسی و عضویت 
در شــورای نگهبان، در سن 103 سالگی 
دارفانی را وداع گفت. این فقیه اهل  بیت، از 
شاگردان برجسته آیات عظام بروجردی، 
حجت، خوانساری و گلپایگانی بود و مدتی 
نیز در نجف اشــرف از آیات محمدکاظم 
شیرازی و محمدعلی کاظمی بهره برده بود 
و در مقطع حضورش در شورای استفتای 
آیت الله بروجردی، کتــاب منتخب الاثر 
درباره امام زمان )عج( را به توصیه استاد 
خود نوشته است. آیت الله صافی گلپایگانی 
که از او به عنوان »شیخ المراجع« یاد شده، 
ســالیان متمادی در حــوزه علمیه قم به 
تدریس و تحقیق و تألیــف آثار گوناگون 
فقهــی، کلامــی و حدیثــی پرداخت و 
عضویت در مجلس خبرگان قانون اساسی 
و عضویت در شــورای نگهبــان و دبیری 
آن با حکم امــام خمینــی )ره( از جمله 
فعالیت های سیاســی ایــن مرجع فقید 
بوده  اســت. از این مرجع عالیقدر بیش از 
80 عنوان کتــاب از جمله آثاری همچون 
منتخب  الاثر، اوقات الصلوات، بیان الاصول 
و ثلاث رســائل فقهیه برجــای مانده که 
برخی از آنها جایزه کتاب ســال ولایت و 

کتاب سال مهدویت را به دست آورده اند

ساخت نسخه عربی سریال آمریکایی »کت شلواری ها«، انتقاد 
کاربران عرب زبان را برانگیخته است. به گزارش ایسنا به نقل از 
الجزیره، پیش از این نیز ساخت نسخه عربی فیلم ایتالیایی »غریبه 
های تمام عیار«، موجب برانگیختن انتقاد مخاطبان عرب زبان شده 
بود. به اعتقاد منتقدان، سازندگان این سریال ها بدون توجه به تفاوت 
های فرهنگی مردم عرب زبان و مسلمان، صرفا به تقلید کورکورانه 
از ساخته های غربی ها پرداخته اند. این روزها نیز ساخت سریالی 
برای ماه رمضان به تقلید از یک سریال آمریکایی که دقیقا همان نام 
آمریکایی اش را هم دارد، انتقاد مخاطبان را برانگیخته است . خبر 
ساخت این سریال به عنوان مجموعه مناسبتی ماه رمضان آینده، 
خشم و در مواردی تمسخر کاربران عرب زبان را در فضای مجازی به 
دنبال داشته است. بسیاری از کاربران ساخت این سریال را در ادامه 
روند رو به گسترش تقلید ناموفق از آثار غربی و آمریکایی در میان 
سازندگان عرب زبان می دانند همچنین نام یکی از نویسندگان 
سریال که فیلمنامه های اخیرش با شکست مواجه و بحث برانگیز 
بوده، دیگر عامل حمله کاربران به این سریال در حال ساخت رمضانی 
است. برخی از کاربران عرب زبان معتقدند برگرداندن عین به عین 
داستان و دیالوگ های سریال آمریکایی »کت شلواری ها« به عربی 
از این مجموعه، یک کمدی تمام عیار به بار آورده است. اگرچه 
مسئله عربی سازی فیلم های سینمایی آمریکایی ـ مساله ای که 
سازندگان عرب زبان به آن اعتراف نکرده اند ـ موضوعی تکراری و 
جا افتاده است، اما تا چند سال قبل، مخاطبان عرب زبان به ساخت 
سریال های تقلیدی عادت نکرده بودند و عموما سریال هایی از بطن 
جامعه و فرهنگ خود را از قاب تلویزیون هایشان دیده بودند از این رو 
وقتی در سال ۲014 سریالی تقلیدی از یک نسخه کلمبیایی ساخته 
شد، تعجب مخاطبان را برانگیخت اما با این وجود تا حدودی مورد 
استقبال قرار گرفت و سرآغازی برای شروع تقلید از سریال های 

خارجی برای عرب زبان ها شد.

مخاطبان عرب زبان اعتراض کرده اند
تقلید از سریال های ترکی و 

آمریکایی تمامی ندارد!

جشنواره بین المللی 
فیلم بمبئی مجازی شد

فیلم  کوتاه »زنگ تفریح« ساخته نوید نیکخواه آزاد در هشتمین دوره 
جوایز فیلم »گریفیکس« نامزد بهترین کارگردانی و بهترین درام 
داستانی شد.به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، فیلم کوتاه زنگ تفریح، 
ساخته  تحسین شده  نوید نیکخواه آزاد، در هفتاد و هشتمین حضور 
جهانی خود نامزد بهترین کارگردانی و بهترین درام داستانی جوایز 
فیلم گریفیکس آمریکا )Digital Griffix film awards( شد. این 
رویداد فصلی 10 اسفند )1 مارس میلادی( برگزیدگان خود را خواهد 
شناخت. جوایز فیلم گریفیکس رویدادی سینمایی است که هر سه 
ماه یک بار برگزار می شود و برگزیدگان خود را در رشته های مختلف 
معرفی می کند.  زنگ تفریح به نویسندگی، تهیه کنندگی و کارگردانی 

نوید نیکخواه آزاد ساخته شده است.

»زنگ تفریح« نامزد یک جایزه 
بین المللی دیگر

سرپرست نهاد کتابخانه های عمومی کشور گفت: 
در حوزه فرهنگ، نشر و کتاب و شعر و ادبیات 
چهره هایی داریم که از نظر رسانه ای فرصت چهره 
شدن همانند سلبریتی های سینمایی را پیدا نکردند، 
به این دلیل که به آنها پرداخته و فرآیند فعالیت های 
آنها رسانه ای نشده است. به گزارش خبرنگار فرهنگی 
ایرنا، پس از پایان دوران هفت ساله حضور آقای 
علیرضا مختارپور، در سمت دبیرکلی نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور که با تغییرات و دستاوردهای 
قابل توجهی همراه بود، مهدی رمضانی، معاون 
توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی این نهاد 
فرهنگی به سرپرستی نهاد کتابخانه ها، برگزیده 
شد. رمضانی دانش آموخته کارشناسی ارشد علوم 
سیاسی و دانشجوی دکترا در همین رشته است. 
او در طول دوران فعالیت خود در حوزه فرهنگ در 
سمت های مختلفی حضور داشته که از جمله می توان 
به معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، معاون انتشارات مرکز 
اسناد انقلاب اسلامی، مدیرعامل موسسه فرهنگی 
هنری مرکز اسناد انقلاب اسلامی، عضو شورای 
سیاست گذاری نمایشگاه های فرهنگی شهر تهران، 
عضو کارگروه کتاب و نشر مشاوران جوان وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، عضو و نایب رئیس هیات 
مدیره موسسه نشر شهر، عضو کار گروه کتاب شورای 
فرهنگی دفتر مقام معظم رهبری و عضو شورای 
سیاست گذاری هفته کتاب جمهوری اسلامی، اشاره 
کرد. رمضانی، با حضور در خبرگزاری ایرنا به سوالات 
خبرنگار فرهنگی این رسانه، پاسخ داد که بخش دوم 

این گفتگو را می خوانیم.
تا چه حد دغدغه ترویج کتابخوانی دارید؟

در نهاد دو نگاه برای ترویج کتابخوانی وجود دارد. 
یک نگاه این است که صرفا متاثر از کتابخانه باشد، 
یعنی ما با اتکا بر کتابخانه، متولی ترویج کتاب و 
کتابخوانی هستیم. دیگر اینکه ما مسئولیت کتابخانه 
های عمومی را داریم و یکی از کارهایی هم که باید 
انجام دهیم ترویج کتابخوانی است و وقتی این صورت 
بگیرد عملا مراجعه به کتابخانه های عمومی هم 

افزایش پیدا می کند. اینگونه ترویج را منوط به حضور 
در موقعیت کتابخانه یا صرفا متکی به کتابخانه، انجام 
نداده ایم، در هر دو نگاه، فضا برای کار وجود دارد و 
محدودیتی نیست و ما تلاش کردیم از هر دو ظرفیت 
استفاده کنیم. هرچند بالاخره باید موقعیت کتابخانه 
را در مباحث ترویجی در نظر بگیریم ولی مانع آن 
نمی شود از فضاهای ترویجی که در این حوزه وجود 
دارد غفلت کنیم. برای مثال اتفاقی است که در حوزه 
معرفی نویسندگان و کتاب ها در سازمان زیباسازی 
شهرداری تهران و مشارکت دستگاه ها از جمله نهاد 
ما و معاونت فرهنگی، خانه کتاب و حوزه هنری شکل 
گرفت که این ترویج راه بیفتد. اسمی از کتابخانه نبود 
ولی از کتاب بود و این می تواند منجر به مراجعه به 
کتابخانه شود، این کار اثری مثبت داشت، کار خوب 
را باید تکریم و تقدیر کرد تا دیگران هم ترغیب شوند 
دنبال کار خوب بروند. در حوزه های مختلف ساحت 
فرهنگ و هنر، فرآیند اتفاقات در واقع فرآیند رسانه 
ای است و مورد توجه واقع و به آن پرداخته می شود. 
به طور مثال در حوزه سینما از انعقاد قرارداد و پیدا 
کردن بازیگر و عوامل و شروع پروژه تا اتمام آن و 
پروانه نمایش و اکران و موانع آن، همه تبدیل به 
خبر می شود و فضاسازی جدی و اساسی برای آن 
شکل می گیرد. به همین ترتیب در تئاتر کمی کمتر 
و در موسیقی کمی بیشتر. اما در حوزه کتاب این 
فضا سازی را نداریم. مثلا انعقاد قرارداد یک کتاب یا 
انتخاب یک سوژه تبدیل به هیجان در فضای رسانه 
ای نمی شود. برای ترویج کتابخوانی مردم به این 
فضاسازی ها و ترغیب ها و تشویق ها و دلالت دادن 
ها نگاه می کنند من دنبال تخصیص حوزه ای نیستم 
اما می گویم در کنار حوزه های دیگر باید به این هم 
پرداخته شود. نویسندگان انسان های زحمتکش، 
فرهیخته و ارزشمندی هستند. عناصر فرهنگ و 
حوزه کتاب و کتابخوانی عناصر فرهیخته ای هستند، 
کتابداران ما انسان های اهل مطالعه و فکر هستند، 
چرا نباید به اینها پرداخته شود؟ ما در نهاد کتابخانه 
ها به واسطه گستردگی و تنوعی که داریم کارهای 
متعددی انجام می دهیم. در حال حاضر برنامه ای 
راجع به مادران شهدا هر یکشنبه برگزار می شود و 
تا سال آینده هم ادامه دارد. به عنوان یک مخاطب 
می گویم که خیلی برنامه تکان دهنده و شیرین 

و جذابی است. یا اتفاقاتی که در محافل ادبی می 
افتد. حساسیتی که من در بحث فضای رسانه ای 
دارم در موضوعات فرهنگی در این حوزه هم بسیار 
صدق می کند. می خواهیم که حساسیت رسانه ها 
به این حوزه باشد. غیر از خبرهای روتین منظم یا 
پیگیری زمانی که مشکلی پیش آید. ارتباط مستمر 
خبرگیر اثر بخش، حتی مطالبه گر و حتی منتقد. 
هرچقدر ما مورد توجه از این حیث واقع شویم حتی 
در مقام نقد مثبت و منفی به ارتقا ما کمک می کند. 
توجه مسئولین کشور را به این حوزه جلب می کند. 
رهبری هم در این زمینه دغدغه دارند و آن را منظم 
و مستمر بیان کردند. توجه رسانه ای به موضوع 
کتاب و کتابخوانی در ساحت فرهنگ خیلی می 
تواند به رشد این حوزه کمک کند. عبارتی در جامعه 
مطرح شد که به نظرم اصلش اصل درستی است. با 
عنوان اینکه کتاب خواندن باید پز محسوب شود. 
یعنی انسانها لذت ببرند از اینکه کتابخوان خوانده 
می شوند. حتی انواع موضوعات کتابی که در دست 
دارند، باید عمومی شود. نکته دیگر مراجعه به کتاب 
به عنوان عنصر اولیه و اصلی است. به طور مثال برای 
آشپزی کردن اول نمی گوییم به کتاب مراجعه کنم. 
می گوییم در اینترنت جست وجو کنم و یا از خانواده 

بپرسم اما نباید اینطور باشد، چرا به کتاب مراجعه 
نکنیم. درست است که اینترنت آسان تر است اما به 
همان اندازه هم سطحی تر است و حتما کتاب عمیق 
تر است اما متاسفانه ذهن به سمت کتاب نمی رود. 
اینها کارهایی است که در حوزه تبلیغ و ترویج می 
توان انجام داد. در نهاد برای حل این مسئله راهکار 
این است که کتاب را هسته اصلی اقمار حوزه فرهنگ 
می دانیم. مثلا اگر می خواهیم بحثی از روانشناسی 
در کتابخانه مطرح کنیم اساس آن کتاب است و دوره 
ای با حضور دکتر گلزاری می گذاریم که راجع به 
مباحث روان شناسی خانواده صحبت کنند. اگر می 
گوییم دنبال شغل هستیم اساس آن کتاب است و 
بعد کارگاه کاریابی می گذاریم که افراد از آن استفاده 
کنند. حالا اگر به کتابخانه به این صورت بنگرید، می 
بینید چه مرکز موثری در همه سطوح است. این نگاه 
در دوره آقای مختارپور بود و جدی تر و اساسی تر در 
آینده انشاالله در نهاد صورت بگیرد. یکی از اتفاقاتی 
که در این سالها افتاد جدی گرفتن شعر و ادبیات در 
حوزه کتابخانه های عمومی بود. محافل ادبی با همین 
منطق و اساس شکل گرفت و حول محور همین 
موضوع تکمیل و محل مراجعه نویسندگان و شعرا و 

برگزارکنندگان برنامه، شد.

در حوزه کتاب فضاسازی  رسانه ای نداریم
سرپرست نهاد کتابخانه های عمومی کشور:

گزارش

رنا
: ای

س
عک

که  عکاسی«  مستند»جام  کارگردان 
فیلمی از زندگی و فعالیت های محمد 
گل جامجو است، گفت: آن مرحوم جزء 
اولین کسانی بود که در جبهه جنگ 
حضور پیدا کرد و چند عکس خوب گرفت. 
ابوالفضل توکلی در گفت وگو با خبرنگار 
یرنا گفت: آنطور که جامجو  فرهنگی ا
تعریف می کرد، وقتی جنگ شروع شد 
صدا و سیمای ایران هیچ عکسی از جبهه 
نداشت و تصاویر و ویدئوهای مناسبتی 
پخش می کرد. جامجو جزء اولین کسانی 
بود که در جبهه جنگ حضور پیدا کرد 
و چند عکس خوب گرفت. عکس مینی 
کاتیوشای او معروف است. این عکس 
حتی روی جلد مجله سروش نیز منتشر 
شد. وی افزود: آن زمان عکس از جنگ 
خیلی کم بود و مردم چیزی درباره اوضاع 
نعکاس  ا بنابراین  نمی دانستند،  جبهه 
تصویری که جامجو در دوران خودش 
اهمیت  از جنگ می داد، خیلی حائز 
بود. توکلی که برای ساخت مستند جام 
عکاسی تحقیقات جامعی درباره زندگی 
این عکاس پیشکسوت انجام داده درباره 
یران گفت:  نقش او در فضای عکاسی ا
نسل ایشان نسلی بود که در عکاسی 

جایگاه ویژه ای داشت. 
آن زمان هر کسی دوربین عکاسی نداشت 
و آن چیزهایی که به عنوان عکس به جا 
می ماند، نوعی سند ماندگار می شد از 
برهه های تاریخی مختلف ایران. وی افزود: 
جامجو در مقاطع مختلف تاریخی عکس 
هایی انداخته بود که ثبت تاریخی در آن ها 
اتفاق افتاده است، از جمله این عکس ها 
می توان به عکاسی از مراسم ازدواج 
شادروان جهان پهلوان تختی، عکاسی در 
چند فیلم ساموئل خاجیکیان و پستچی 
داریوش مهرجویی و عکس های پرتره 
ای اشاره کرد که وی از چهره های فاخر 
و ماندگار انداخته بود. کارگردان مستند 
جام عکاسی با اشاره به این که عکس های 
پرتره جامجو از چهره های ادبی، فرهنگی 
و ورزشی ایران منحصر به فرد بودند و 
کس دیگری آنها را نداشت، گفت: عکس 
های پرتره ای که جامجو از بزرگان عرصه 
های مختلف ایران انداخته بود را نقطه 
عطف فعالیت هنری وی می دانم. درست 
است که هر کدام از این عکس ها در ظاهر 
یک فریم از یک چهره است اما همین 

برای گفتن دارد.  چهره خیلی حرف 
توکلی درباره گلایه های استاد جامجو نیز 
تصریح کرد: متاسفانه اوایل که داشتیم 
فیلمبرداری مستند را شروع می کردیم 
جامجو خیلی دلشکسته بود چون عمری 

زحمت کشیده اما دیده نشده بود.
 همه هنرمندان پیشکسوت در هر حوزه 
ای که هستند دوست دارند به هنرشان 
ارج گذاشته شده و مورد احترام قرار 
گیرند. اما وی از صدا و سیما اخراج شده 
بود و حتی بیمه هم نداشت. وی افزود: 
جامجو خیلی آدم مردم داری بود. به 
یاد دارم روزی دو نهال گیلاس خرید 
و در پیاده رویی در تهران کاشت تا اگر 
رهگذری رد شد که توان خرید گیلاس 
گل  محمد  بچیند.  درخت  از  نداشت 
جامجو روز گذشته در سن 74 سالگی 
از  پیشکسوت  عکاس  این  درگذشت. 
حدود 45 روز پیش بر اثر از دست رفتن 
ولیه حیات  علائم بالینی و نشانه های ا
به بیمارستان مدرس منتقل شده بود 
و با سطح هوشیاری پایین و به واسطه 
دستگاه های تنفسی ادامه حیات داشت. 
گل جامجو در سال 13۲۶ در تهران 
به دنیا آمد. وی از کودکی به سینما و 

عکاسی علاقه داشت. 
آموزش و کار در عکاسی را در سال 
شروع  شاهین«  »عکاسی  در   1340

و  فیلمبرداری  تصویربرداری،  کرد. 
نورپردازی را در سال 1341 در دیانا 
فیلم و مهرگان فیلم آموخت. در سال 
134۶ اولین تجربه عکاسی فیلم اش را با 
خاجیکیان در فیلم بی عشق هرگز شروع 
کرد و بعدها با محمدعلی فردین، ایرج 
قادری، ناصر تقوایی، داریوش مهرجویی، 
علی حاتمی و … همکاری داشت. سال 
1353 آغاز کار او در رادیو تلویزیون ملی 
ایران )صدا وسیما( بود. او با اساتیدی 
ز  چون هادی شفائیه و اسد بهروزان ا
نزدیک کار می کرد و با کامران عدل، 
لملوکی و … همکار بود.  مهدی سیف ا
مفاخری همچون پروفسور هشترودی، 
باستانی پالیزی، پوررضا، محمدحسین 
شهریار، محمود دولت آبادی، آیدین 
آغداشلو، مهدی اخوان ثالث، باباچاهی 
لدین سجادی، احمد  شاعر، دکتر ضیاا
مهدی  مستعان،  حسینقلی  شاملو، 
سهیلی، محمود مشرف آزاد، هوشنگ 
ابتهاج)سایه(، مرتضی کاتوزیان، استاد 
معین(،  فرهنگ  معین)صاحب  محمد 
خسرو شاهانی، علامه محمدتقی جعفری، 
عباس  دکتر  نفیسی،  سعید  پروفسور 
قریب، نصرت رحمانی و بسیاری دیگر 
از چهره های نامدار فرهنگ و ادب و هنر 
از جمله کسانی اند که محمد گل جامجو 

موفق به عکاسی از آنها شد.

ران کوثری بازیگر فیلم سینمایی »شهر  با
خاموش« به کارگردانی احمد بهرامی شد. به 
گزارش ایسنا، فیلم سینمایی »شهر خاموش« 
نی احمد بهرامی و تهیه کنندگی  به کارگردا
رضا محقق در اطراف تهران کلید خورد و 
ین روزها در همان لوکیشن  ری ا فیلمبردا
ادامه دارد. همزمان با آغاز فیلمبرداری این 
اثر، باران کوثری به عنوان اولین بازیگر پروژه 
نی رفت.  مینی تیرا ا جلوی دوربین مسعود 
»شهر خاموش« اولین همکاری باران کوثری 
می در مقام کارگردان و رضا  با احمد بهرا
پروژه چند  ین  ا است.   تهیه کننده  محقق 
رد که به زودی  بازیگر مطرح دیگر نیز دا
ز این  معرفی می شوند.  احمد بهرامی پیش ا
فیلم های سینمایی »پناه« و »دشت خاموش« 
را کارگردانی کرده و رضا محقق نیز پیش از 
این فیلم های موفق »او خوب سنگ می زند«، 
ا تهیه کرده است.  . ر . . یرو« و »ممیرو«، »ا
ره فیلم فجر،  رضا محقق در چهلمین جشنوا
ا داشت که  »دِرب« ساخته هادی محقق ر
این اثر به عنوان تنها نماینده سینمای هنری 
در این جشنواره موفق شد جایزه ویژه هیات 
داوران و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی را از 

آن خود کند. عوامل »شهر خاموش« عبارتند 
از نویسنده و کارگردان: احمد بهرامی، مدیر 
بوالفضل افشاری، مدیر فیلمبرداری:  تولید: ا
ری:  بردا صدا مدیر  نی،  مینی تیرا ا مسعود 
محمد شاه وردی، طراح صحنه و لباس ناهید 
عزیزی صدیق،  مدیر صحنه : مصطفی جمالی 

برنامه ریز: صالح غربی جوان، طراح گریم:  ،
ایمان امیدواری، مدیر تدارکات: محمد وطن 
سیدمهدی  ر:  فیلمبردا یک  دستیار  چی، 
 ٬ نی: محمود بهرامی حسینی، گروه کارگردا
شبنم شعاریان ستاری و آرش کرد، عکاس: 

مجید محبوبی راد.

کارگردان »جام عکاسی«:باران کوثری جلوی دوربین »شهر خاموش« رفت
مرحوم جامجو از پیشگامان عکاسی 

دفاع مقدس بود  گزارش
ایسنا

رنا
: ای
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مدیــر مــارول اســتودیوز، »پایــان بــازی« را بــه عنــوان آخریــن 
ــه  ــرد. ب ــی ک ــان« معرف ــام جوی ــای »انتق ــه فیلم ه ــم از مجموع فیل
ــز  ــانی گیم ــلاع رس ــگاه اط ــا از پای ــی ایرن ــگار فرهنگ ــزارش خبرن گ
رادار)Gamesradar(، فیلــم انتقــام جویــان: پایــان بــازی در 
ــت  ــه ابدی ــه حماس ــان دادن ب ــن پای ــد و ضم ــران ش ــال ۲019 اک س
)Infinity Saga(، وداعــی احساســی بــا مــرد آهنــی بــا بــازی رابرت 
ــم زد.  ــز رق ــس ایوان ــازی کری ــا ب ــکا ب ــان آمری ــور و کاپیت ــی جونی داون
ــارول  ــر م ــی، مدی ــن فایگ ــد کوی ــر جدی ــه اظهارنظ ــه ب ــا توج ــالا ب ح
ــی  ــاهد تشــکیل تیم ــار ش ــن ب ــرای آخری ــم ب ــن فیل ــتودیوز، در ای اس
ــم.  ــارول بودی ــینمایی م ــای س ــان در دنی ــی از ابرقهرمان ــن چنین ای
ــینمایی  ــای س ــتودیوز و دنی ــارول اس ــت: م ــاره گف ــن ب ــی در ای فایگ
ــا اکــران  مــارول دهمیــن ســالگرد خــود را پشــت ســر گذاشــته اند و ب
آخریــن فیلــم از مجموعــه انتقام جویــان، ســرانجام مجموعــه ۲۲ 

ــم.  ــل کردی ــت را کام ــه ابدی ــی از حماس تای
ــد  ــای جدی ــتانی ه ــط داس ــا و خ ــا کاراکتره ــد ب ــه بع ــا ب ــن ج از ای
شــروعی تــازه خواهیــم داشــت امــا بــه برخــی از عمیــق تریــن و غنــی 
ــم  ــارول بازخواهی ــای م ــک ه ــای کمی ــی ه ــطوره شناس ــن اس تری
ــام  ــه انتق ــان مجموع ــی از پای ــور فایگ ــالا منظ ــه احتم ــت. البت گش

جویــان، از لحــاظ ترکیــب اصلــی قهرمانــان 
ــا فیلــم  ــوده کــه ب ــان خــط داســتانی ای ب ــا پای ی
ــاز  ــدون( آغ ــاس وی ــان )۲01۲، ج ــام جوی انتق
شــد.زیرا معمــار دنیــای ســینمایی مــارول 
پیــش تــر از احتمــال ســاخت فیلــم انتقــام 

ــم  ــت: می خواهی ــال ۲0۲1 گف ــود. وی در س ــر داده ب ــان 5 خب جوی
ــی  ــه زمان ــد فاصل ــه جدی ــک حماس ــاز ی ــا آغ ــازی ت ــان ب ــن پای بی
منطقــی وجــود داشــته باشــد. همانطــور کــه در مــورد فــاز اول )دنیای 
ــه  ــه ب ــن حماس ــاخت ای ــرای س ــاد، ب ــاق افت ــارول( اتف ــینمایی م س
ــع  ــم جم ــم را دور ه ــای تی ــه ه ــس از آن بچ ــا پ ــت ت ــاز اس ــان نی زم
ــود  ــران خ ــت اک ــان 5 را در فهرس ــوز انتقام جوی ــارول هن ــم. م کنی
ــاره  ــدن دوب ــع ش ــم جم ــرای دور ه ــرا ب ــت و ظاه ــداده اس ــرار ن ق
ــد کمــی بیشــتر صبــر  ــار هــم بای ــان زمــان در کن ــن قهرمان قــوی تری
کنیــم. در ایــن مــدت، دنیــای ســینمایی مــارول بــا اکــران فیلم هــای 
ــرویس  ــن 1401( روی س ــارس )10 فروردی ــه 30 م ــاه ک ــوالیه م ش
ــه )1۶  ــه ۶ م ــترنج ۲ ک ــر اس ــود و دکت ــش می ش ــلاس پخ ــی پ دیزن
ــه کار خــود  ــت، ب ــره ای خواهــد رف ــرده نق اردیبهشــت 1401( روی پ

ادامــه می دهــد.

توقف »انتقام جویان« در ایستگاه پایانی
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رییـس فدراسـیون اسـکی گفـت: انتخـاب 
المپین هـا بـر اسـاس نتایـج کسـب شـده در 
رقابت هـای انتخابی بـود و هیچ نظر شـخصی 
در ایـن دوره از بازی هـا اعمـال نشـد و اعـزام 
نکـردن سـتاد صیـد بـه المپیـک زمسـتانی 
منطقـی بـود زیـرا تسـت کرونـای او دو بـار 
مثبت شـد. به گـزارش ایرنـا، عبـاس نظریان 
در خصـوص رونـد آماده سـازی اسـکی بازان 
بـه منظـور حضـور در المپیـک زمسـتانی، 
اظهـار داشـت: از روز نخسـت حضـورم در 
فدراسـیون تمـام تلاشـم ایـن بـود کـه بـا 
اسـتفاده از تمام ظرفیت های اسـکی کشور و 
همدلی خانواده بزرگ اسـکی کشـور بـا تمام 
تـوان بر طبـق برنامه ریـزی اصولـی و فنی در 
مسـیر پیشـبرد اهـداف، توسـعه و موفقیـت 
اسـکی کشـور گام برداریـم. وی افـزود: در 
شـرایط خاص شـیوع ویروس کرونـا تیم های 
ما برای کسـب سـهمیه المپیک به دو کشـور 
ایتالیـا و آلمان اعزام شـدند و سـپس علیرغم 
محدودیت هـای شـدید تصمیم کمیتـه فنی 
بـرآن شـد کـه اردوهـا و تمرینـات بـا توجـه 
بـه شـرایط موجـود بـا رعایـت پروتـکل های 
بهداشـتی در اسـتانهای تهـران و البـرز بـه 

صـورت مجـزا برگـزار شـود. 
رییـس فدراسـیون اسـکی عنـوان کـرد: ۶ 
مـاه اول سـال تمرینـات آمادگـی جسـمانی 
و هـوازی اسـکی بـازان در شمشـک و دیزین 
انجـام شـد و بعـد از آن برگـزاری اردوهـای 
متمرکـز، اعـزام بـه رقابت هـای بیـن المللی 
ترکیـه، انتخابـی المپیک زمسـتانی و سـپس 
برگزاری رقابتهـای انتخابی آلپاین در پیسـت 
هـای اسـکی توچـال و دربندسـر را در پیـش 
داشـتیم و در مسـابقات اسـکی صحرانـوردی 
نیـز رقابـت هـا در پیسـت اسـکی شـهید 
قطاسـلو نزاجـا پیگیـری شـد تـا سـرانجام 
ترکیـب تیـم اعزامـی کاروان کشـورمان بـه 
این بـازی ها با سـه ورزشـکار کامل شـد. وی 
ادامـه داد: همانطـور کـه می دانیـد پیگیـری 
ها و بازدید مسـتمر کمیته پزشـکی از اسـکی 
بـازان حاضـر در رقابـت هـا بـا جدیـت انجام 
شـد و در تاریخ 4 ژانویه تیم پزشـکی ورزشی 
بـه صـورت سـرزده و بـدون اطـلاع قبلـی از 
اسـکی بازان شـرکت کننـده در رقابـت های 
انتخابـی المپیـک در توچال، تسـت دوپینگ 
گرفتنـد و ایـن تسـت را بـه آزمایشـگاه کلـن 
آلمـان فرسـتادند و مـا هـم پیگیـر پاسـخ 
دهـی هرچـه سـریعتر بودیـم و در تاریـخ ۲۶ 
ژانویه پاسـخ را دریافـت کردیم و همه تسـت 
هـای گرفتـه شـده منفی اعـلام شـد بنابراین 

فرآینـدی کـه در ایـن خصـوص انتظـار مـی 
رفـت بـرای کاروان اعزامـی انجـام شـود بـا 
جدیـت و بـدون کـم و کاسـت انجـام شـدو 
تیـم آمـاده اعـزام بـود. نظریـان یادآور شـد: 
انتخـاب المپیـن هـا بـر اسـاس نتایج کسـب 
شـده در رقابت هـای انتخابی بـود و هیچ نظر 
شـخصی در این دوره از بـازی ها اعمال نشـد 
و همه شـاهد بودند که خـود ورزشـکاران نیز 
از نحـوه رقابتهـای انتخابـی راضـی بودنـد. ما 
دو ورزشـکار با تجربـه یکـی دو دوره حضور و 
یکـی سـه دوره حضـور در المپیک زمسـتانی 
داشـتیم البته در بخـش اسـکی صحرانوردی 
نیـز متاسـفانه بـه دلیـل تغییراتـی کـه در 
برخـی قوانیـن فدراسـیون جهانـی عنـوان 
شـده بـود سـهمیه بخـش بانـوان را از دسـت 
دادیـم. عاطفـه احمدی نیـز نخسـتین حضور 
خـود در المپیـک زمسـتانی را تجربـه مـی 
کـرد. وی اضافـه کـرد: خواسـت همـه جامعه 
اسـکی ایـن بـود کـه مراسـم بدرقـه بسـیار 
خوبی برای کاروان اعزامی برگزار شـود و آنها 
چراغ خاموش وارد مسـابقات نشـوند و شان و 
جایگاه جامعه اسـکی و ورزشـکارانش رعایت 
شـود. مـا نیـز بـر حسـب وظیفـه مراسـمی 
بـا رعایـت تمـام پروتـکل هـای بهداشـتی با 
حضـور مقـام عالـی وزارت ورزش و جوانـان، 
دبیـر کل کمیته ملـی المیپک، سـفیر چین و 
پیشکسـوتان المپیک عزیز اسـکی کشورمان 

برگـزار کردیـم. 
رییس فدراسـیون اسـکی افـزود: این مراسـم 
به نحـو بسـیار مطلـوب و شایسـته ای برگزار 
شـد که بازخوردها بیانگـر این بود کـه جامعه 
اسـکی و ورزشـکاران و مدیـران ورزشـی و 
رسـانه هـا از ایـن اتفـاق خوشـحال بودنـد و 
بـرای برگـزاری ایـن جلسـه تشـکر کردنـد. 
وی عنوان کـرد: پیـش از اعزام می بایسـت از 
همـه اعضـای کاروان تسـت PCR گرفته می 
شـد همه اعضای کاروان در آزمایشـگاه پارس 
که تنها آزمایشـگاه مورد تایید سـفارت چین 
اسـت تسـت کرونا دادند که متاسـفانه تسـت 
سید سـتار صید و سـید مصطفی میرهاشمی 
مثبـت اعـلام شـد. در روز 11 بهمن هـم بعد 

از 48 سـاعت مجـددا ایـن ورزشـکار )سـید 
سـتار صیـد( تسـت داد کـه آن تسـت هـم 
مثبـت اعـلام شـد و اینکـه برخـی اعـلام می 
کننـد تنهـا یـک تسـت ایشـان مثبت بـوده، 
درسـت نیسـت. رییـس فدراسـیون اسـکی 
اضافـه کرد: قبـل از اعـزام تیم تسـت دوم وی 

هـم مثبت اعـلام شـد و در مـورد جایگزین او 
هم با توجـه بـه اینکه بعـد از تسـت اول من و 
دبیر فدراسـیون اسـکی برای هماهنگی ورود 
کاروان چنـد روز زودتـر راهـی چیـن شـدیم 
نـان و کمیتـه ملـی  از وزارت ورزش و جوا
یـن  لمپیـک کسـب تکلیـف در خصـوص ا ا
اتفـاق را داشـتیم کـه جلسـه ای بـا حضـور 
مسـوولان وزارت ورزش و جوانـان و کمیتـه 
ملـی المپیـک تشـکیل شـد و تصمیم بـر این 
گرفته شـد که اگـر تا قبـل از اعزام تیم تسـت 
سـید سـتار صیـد بـه همیـن شـکل مثبـت 
باقی بمانـد؛ نفر جایگزیـن اعزام شـود در این 
راسـتا نـه تنها اسـم یـک نفـر بلکه اسـم چند 
نفـر بعـدی رشـته اسـکی صحرانـوردی برای 

جایگزینـی صیـد اعلام شـد. وی افـزود: همه 
احتمـالات را در نظـر گرفتیـم کـه اگر تسـت 
دانیـال سـاوه شمشـکی نفـر دوم هـم مثبت 
اعـلام شـود، نفـر بعـدی جایگزیـن شـود و با 
توجه بـه اینکـه نمی شـود هیـچ پیـش بینی 
در خصـوص پایـان کرونا افـراد داشـت و بعد 
از دو تسـت متوالـی در 48 سـاعت تصمیمـی 
که برای ورزشـکار گرفته شـد، منطقـی بود و 
علت برخـی اظهـار نظرها برای جامعه اسـکی 

هـم عجیب اسـت. 
نظریـان گفـت: برخـی اصـرار دارنـد کرونای 
صیـد را بـه مراسـم بدرقه ربـط دهند کـه اگر 
او در مراسـم بدرقـه کرونـا گرفتـه بـود اول از 
همه اینکـه این خطـر دیگـران را هـم در این 
مراسـم تهدید مـی کـرد و ثانیـا اینکه تسـت 
صیـد بعـد از مراسـم مثبت بـود اما چنـد روز 
بعـد منفـی شـد یعنـی  محتمـل اسـت کـه 
ایشـان روزهـای پایانـی کرونـای خـود را می 
گذرانـد کمـا اینکـه مراسـم بدرقـه بـا رعایت 
تمـام پروتـکل هـای بهداشـتی انجـام شـد. 
سرپرسـت کاروان اعزامـی کشـورمان در این 
بـازی هـا عنـوان کـرد: در ایـن دوره از بـازی 
هـا دو نماینـده جـوان داشـتیم که نخسـتین 
حضورشـان در المپیـک زمسـتانی را تجربـه 
مـی کردنـد. کارشناسـان اسـکی با توجـه به 
نخسـتین تجربه و سـطح بازی هـای المپیک 
زمسـتانی ایـن حضـور و عملکـرد را مثبـت 

ارزیابـی کـرده اند.

رییس فدراسیون اسکی: 

هیچ نظر شخصی در انتخاب  المپین ها  اعمال  نشد
اصولی: 

هیات رئیسه فدراسیون فوتبال، 
مستقل و بر طبق اساسنامه تصمیم 

گرفت
عضـو هیـات رئیسـه فدراسـیون فوتبـال بـا اشـاره بـه این کـه از 
مدت هـا قبـل نسـبت بـه برخـی تصمیم هـا هشـدار داده بودیم،  
گفـت:  ما مسـتقل و بـر طبـق اساسـنامه تصمیـم گرفتـه و عمل 
کردیم. بـه گـزارش ایرنـا، احسـان اصولـی افـزود: هیات رئیسـه 
اختیاراتـی دارد کـه طبـق اساسـنامه می توانـد در خصـوص آن 
اقدام و تصمیـم گیری کند، بر اسـاس همیـن اختیـارات موضوع 
عزل رئیس فدراسـیون فوتبال در دسـتور کار قرار گرفت و دیدید 
روز گذشـته پـس از جلسـه ای طولانـی در نهایـت چـه تصمیـم 
هایی گرفتـه شـد. وی ادامـه داد: در ایـن مدت مشـکلاتی مطرح 
بود کـه حـل و فصل نشـد و در نهایـت هیات رئیسـه ناچار شـد از 
قدرت قانونـی خود اسـتفاده کند،  یکی از این مسـایل بـه موضوع 
اساسـنامه فدراسـیون فوتبال باز می گشـت که حتی در آن حرف 
و حدیث بسـیار اسـت،  از تبریک فیفا که بعدها معلوم شـد چنین 
مسـاله نبوده و مطرح نشده اسـت. عضو هیات رئیسـه فدراسیون 
فوتبال تاکیـد کرد: اساسـنامه باید در مجلس مطـرح و به تصویب 
برسـد. مهلت تصویب اساسـنامه 10 اسـفند خواهد بود و در حال 
رایزنی هسـتیم تا هـر چه زودتـر این مسـاله محقق شـود. اصولی 
یادآور شـد: ایـن ها تمام مسـایل و مشـکلات نبـود اما چـون تیم 
ملی در مسـیر صعـود بـه جـام جهانی بـود تصمیـم بر آن شـد تا 
پـس از صعـود و در فضایـی آرام کارها را پیـش ببریم تـا خللی در 
روند فعالیـت های تیـم ملی ایجـاد نشـود. او بـا تاکید بـر این که 

هیات رئیسـه مسـتقل و بر اسـاس قانـون عمل کرده اسـت، 
گفت: هیات رئیسـه مشـروعیت و وجاهت خود را از مجمع گرفته 
و بازخـوردی که مـا از اعضای مجمع گرفتیم نشـان داد در مسـیر 
درسـت گام بر مـی داریـم. امیـدوارم با همدلـی این مسـیر پیش 
رفته تـا بتوانیـم تصمیم درسـت بگیریـم. این عضو هیات رئیسـه 
فدراسـیون فوتبال تصریح کـرد: در جلسـه قبلی اردیبهشـت ماه 
را بـرای زمـان برگـزاری مجمـع اعـلام کردیـم و قصـد داریـم در 
همان ایـام مجمع را برگـزار و در خدمت دوسـتان و سـایر اعضای 
مجمع باشـیم. طبیعی اسـت پـس از تاییـد تصمیمی کـه گرفته 
شـده باید وارد پروسـه انتخابات ریاست فدراسـیون فوتبال شویم 
تـا کارها طبـق قانـون پیش بـرود. اصولـی با تاکیـد بر ایـن که در 
همین ایـام بارها نسـبت بـه مسـایل مختلف بـه صـورت کتبی و 
شـفاهی گلایه کرده و خواسـتار حرکت بر اسـاس قانون بوده ایم، 
گفت:  هـدف همه ما این اسـت که مشـکلات پیش آمده بـرای دو 
تیـم اسـتقلال و پرسـپولیس بـرای فدراسـیون و تیم ملـی ایجاد 
نشـود و در مسـیر درسـت حرکت کنیم. هر چند دوسـتان اعتقاد 
داشـتند ایـن مسـاله حـل شـده و تبریک هـم گفتنـد اما شـاهد 
بودیـم دو تیم بزرگ کشـورمان از رقابت ها کنار گذاشـته شـدند. 
ایـن نگرانـی برای تیـم ملی هـم وجـود داشـت و نمی خواسـتیم 
تجربـه قبلی تکـرار شـود. او در مورد انتخـاب میرشـاد ماجدی به 
عنوان سرپرسـت فدراسـیون فوتبـال تاکید کـرد: از قبـل گزینه 
ای مشـخص نبود برای همین جلسـه ایـن همه طول کشـید چرا 
که بایـد شـرایط مختلـف را بررسـی مـی کردیـم. او از چهره های 
شـناخته شـده فوتبـال مـا بـه شـمار مـی رود و در نشسـت روز 
گذشـته پـس از ارزیابـی هـای مختلـف در نهایـت بـه ایـن جمع 
بندی رسـیدیم کـه وی را به عنوان سرپرسـت معرفی کنیـم تا در 

زمان باقـی مانـده کارها پیـش برود.

کارشــناس بســکتبال ایران معتقد است که 
تیم هایی چون ســوریه و قزاقستان نمی توانند 
برای تیم ملی ایران مشکل ساز باشند. محمدرضا 
اسلامی در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط تیم ملی بسکتبال 
ایران برای حضور در پنجــره دوم انتخابی جام جهانی ۲0۲3 
توضیح داد: در هر صورت سعی شــد بازیکنانی که در لیگ 
شرایط خوبی داشتند به اردوها دعوت شوند تا شرایط خوبی 
در تیم ملی به وجود آید. البته بازیکنان دیگری هم بودند که 
در لیگ خوب  کار کردند اما در هر صورت نظر سرمربی است 
و سعی دارد با توجه به شرایط مســابقات نفرات مد نظرش 
را دعوت کند. او ادامه داد: فرصــت خوبی هم برای تیم ملی 
وجود داشت و تیم با ۲0 روز تمرین و برگزاری اردو به شرایط 
خوبی رسید. ان شــاءالله در دو بازی پیش رو از سد دو حریف 
عبور می کند و در پنجره های بعد هم بــا تمام قوا وارد زمین 
می شود او همچنین درباره بازی با قزاقستان نیز توضیح داد: 
قزاق ها قدرتی و زیر سبد کار می کنند. در ریباند خوب هستند 
و سبک قزاق ها قدرتی بودن بسکتبالشان است. به نظر من تیم 
ما باید زیر سبد و ریباندها را کنترل کند. مطمئنا بازی فیزیکی 
باید اولویت باشد اما از نظر فنی قطعا قزاقستان نمی تواند به 

بسکتبال ما بچربد.

سرمربی آتالانتا ابراز امیدواری کرد با بهتر شدن 
تیمش بتواند هم در لیگ و هم در لیگ اروپا 
موفقیت خوبی با آتالانتا کسب کند. به گزارش 
ایسنا و به نقل از فوتبال ایتالیا، آتالانتا توانست با جبران گل 
خورده برابر المپیاکوس، این تیم یونانی را دو بر یک در لیگ 
اروپا شکست دهد و برد مهمی را به دست بیاورد. جان پیرو 
گاسپرینی گفت: مدتی طول کشید تا  آن گل خورده را فراموش 
کنیم و سپس نیمه دوم را کنترل کردیم. خبر خوب این است که 
گل های خارج از خانه دیگر دو برابر نمی شوند، اما نتیجه 1-۲ 
همچنان یک برتری اندک برای ما است و باید در دیدار برگشت 
بسیار مراقب باشیم و بتوانیم به دور بعدی رقابت ها برسیم. 
المپیاکوس جو خانگی سنگینی دارد، اما ما می توانیم بهتر از این 
بازی کنیم و راهی دور بعدی شویم. همه چیز برای خوب بازی 
کردن ما آماده است. سرمربی آتالانتا گفت:  این واقعاً یک لحظه 
بد برای ما است، به نظر می رسد که ما دوره بدی را سپری می 
کنیم. در ماه های نوامبر و دسامبر، ما همه مدافعان خود را از 
دست دادیم حالا همه مهاجمان را از دست داده ایم، اما همچنان 

معتقدیم که می توانیم رقابت کنیم.

حریفان اصلی بسکتبال ایران 
کدام اند؟

گاسپرینی: 
می توانیم بهتر از این بازی کنیم

خبر

خبر

خبر

 برخی اصرار دارند کرونای صید را به مراسم بدرقه ربط دهند که اگر او در مراسم بدرقه کرونا گرفته بود اول 
از همه اینکه این خطر دیگران را هم در این مراسم تهدید می کرد و ثانیا اینکه تست صید بعد از مراسم 
مثبت بود اما چند روز بعد منفی شد یعنی  محتمل است که ایشان روزهای پایانی کرونای خود را می گذراند 

کما اینکه مراسم بدرقه با رعایت تمام پروتکل های بهداشتی انجام شد.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - کدورت - پرخور - پند و آموزه۲ - 
اگر به زار اضافه شود مکانی را گویند که 
در آن برنج می کارند، خوشه برنج - 
کنار - پایتخت نائورو۳ - مسابقه اتو 
مبیل رانی، مخفف ریسمان - باركش 
شهری - به دست آورده شده، گرفته 
شده4 - یکدندگی، کار بچه یک دنده 
- صفت سیب زمینی، بی غیرت، بی 
پیمانه  تلخ،   - نزار  و  لاغر   - تعصب 
، گذشتن  و حساب  ، شماره  اندازه   ،

بر چیزی5 - حرف فاصله، خمیدگی 
 - روآندا  پایتخت   - بار  لنگه  كاغذ، 
بسیار گریه كننده۶ - نوكر - سخنران 
 - دیکتاتور شیلی    - - سرپرست7 
باریك  مظهر  رو،  زینت  انگور،  درخت 
بیماری  سرب،   - رفت۸  همراه   -
آبله، زردآلوی پست - فلات آسیایی، 
 - اندک  باران   - اورست  سرزمین 
مهندسی،  كش  خط   - وزن9  واحد 
چای خارجی - صورت، مهره شطرنج 
كانادا10  مرزی  دریاچه   - کوچک   -
بازیگر - رمزینه، پیش شماره  نام   -

مخابراتی - تکرار حرف دوازدهم11 - 
قیمت بازاری - حرص و طمع، زیاده 
خشک   - اضافه  حروف  از  خواهی، 
و بسيار جدی، خشك مزاج -  است 
نگون  برگشتگی،  بخت   -  1۲ شومی 
اساس  شالوده،   - روز  سیه  بختی، 
بیماری  اگر،  مخفف   - رایحه1۳   -
جرب، کچل - نام دخترانه - حیوان 
حرام گوشت، خنزیر - خودم، ضمیر 
قدیمی  نوشابه   - سه کیلو14  وزنی، 
- کاشف میکروب ذات الریه - دفاع 
فوتبال15 - تكرار حرف دوم - مشك 
خالص - دیر نیست، مقابل دیر - پدر 

نیا بزرگ، 

عمودی
غذایی   - برونته  شارلوت  آثار  از   -  1
مقابل  برگشتن،  بازگشتن،   - جگر  از 
از   - مرسوم  متداول،   - ذهاب۲ 
به چین -  ظروف آشپزخانه، منسوب 
نسل   - دادن۳  دشنام   - وارونه  دف 
درهم - ماشین جنگی - کسی که از 
عالم غیب خبر دارد، کاهن4 - پادگان 
اصفهان  اصفهان،  قدیمی  نام  تهران، 
 - همسایه  کشور  پایتخت   - قدیم 
متر  صد   - فرنگی  بام  بالا،  طاقچه 
فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد  مربع، 
مخفف اگر5 - حرف پیروزی، ضمیر 
در  شهری   - او  جانشین  غایب، 
خراسان رضوی  - دشمن سرسخت۶ 
سرخ،  - گل  وارونه  به   - تفرجگاه   -
درخت انگور - لطیف، ملایم7 - موزون 
سلاح   - انگشت۸   - تنهایی  به   -
کمری - قدم - تنگه ای در چین9 - 

ضمیر غائب، وی، ضمیر سوم شخص 
مفرد - نگهبان باغ، باغبان - پیامبر - 
بوی پشم سوخته10 - تیغی که بدان 
موی تراشند، موی سترده و تراشیده، 
آن  ثلث  که  خرمایی  درشت،  گلیم 

پخته باشد - مخفف شاه - پادگان11 
اردشیر  زمان  پیغمبر  زكریا،  فرزند   -
جدید1۲   - درختی  قورباغه   - بابكان 
درون   - کردن  فرار   - - خدا شناس 
 - قامت  و  قد  زراعت،   - دهان1۳ 

ناراست14  كافر و ملحد - دوستی - 
های  باشگاه  از  فرانسه،  در  رودی   -
فرانسوی - اهل مكه - رسم ها، آیین 
 - پیانو  ایتالیایی  مخترع   - ها15 

دهان  سقف 

جدول شماره 11۷9

کاغذ سیاست

خبرخبر

یک کارشناس مسائل منطقه با تأکید بر 
اینکه تحولات ناشی از انتخابات در عراق 
نوعی بن بست سیاسی در این کشور ایجاد 
کرده است، گفت: جامعه عراق باید ساختار 
مشارکتی و مردم نهاد را به عنوان الگوی 
موفق نهادینه کند و اجازه دخالت کشورهایی 
مانند عربستان و یا حتی آمریکا را ندهد. 
محمدصادق کوشکی در گفت وگو با ایسنا 
درباره تحولات عراق پس از انتخابات اظهار 
داشت: مشکل عراق به بعد از سال ۲005 
برمی گردد که جامعه عراق آشنایی چندانی 
با ساختار سیاسی مشارکتی و مردم نهاد 
نداشت و سال ها در فضای استبداد مطلق 
زندگی کرد و فرهنگ سیاسی مشارکتی 
در عراق حاکم نبود. این کارشناس مسائل 
منطقه خاطر نشان کرد: نیروهای خارجی 
در عراق مخصوصا نیروهایی که مخالف 
نظام مشارکتی در این کشور هستند مثل 
سعودی ها تمایلی ندارند تا عراق به عنوان 
کشور همسایه در ساختار مردم نهاد خودش 
موفق شود زیرا اگر عراق بتواند موفق شود 
به دنبال آن جامعه عربستان نیز چنین 
درخواست هایی را از این کشوری که به 
صورت بسته اداره می شود خواهد داشت، 
بنابراین کشورهایی مثل عربستان و یا امارات 
نمی خواهند اجازه دهند که نظام مشارکتی 
در عراق حاکم شود. وی با تأکید بر اینکه 
دخالت های عربستان و امارات هم مزید 
بر علت شده علاوه بر اینکه آمریکایی ها 
هم دخالت می کنند، گفت: جامعه عراق 
نباید امکان تفاهم و گفت وگو را از دست 
بدهد. دخالت های آمریکایی ها و سعودی 
ها موجب می شود که این امکان گفت وگو 
از مردم عراق سلب شود و در هر جریانی یک 
نوع دیکتاتوری حاکم باشد. آن ها دنبال 
منافع حداکثری خود هستند. کوشکی 
با بیان اینکه این اتفاقات نوعی بن بست 
سیاسی در عراق ایجاد کرده، گفت: نتیجه 
این تحولات را ما در سال های ۲011 و 
۲014 هم در عراق شاهد بودیم که نوعی بن 
بست ایجاد کرده بودند و بیش از یک سال 
دولت عراق تشکیل نشد و تشکیل دولت 

دچار یک فرایند فرسایشی شد.

امیر سرتیپ اکرمی نیا:
راهـکاری  تبییـن  جهـاد 
اثربخش در مقابلـه با جنگ 

ترکیبـی دشـمن اسـت
جلسه هم اندیشی اســتادان گروه معارف 
دانشــگاه خاتم الانبیا)ص( نیروی پدافند 
هوایی با حضور امیر سرتیپ محمد اکرمی نیا 
معاون هماهنگ کننده ســازمان عقیدتی 
سیاسی ارتش جمهوری اســلامی ایران و 
جمعی از استادان گروه معارف این دانشگاه 
برگزار شد. به گزارش ایسنا به نقل از ارتش، 
معاون هماهنگ کننده ســازمان عقیدتی 
سیاســی ارتش در این جلسه هم اندیشی 
گفت: برابر فرامین مقام معظم رهبری، امروز 
جهاد تبیین یک فریضه و راهکاری اثربخش 
در مقابله با جنگ ترکیبی دشــمن است. 
امیر ســرتیپ اکرمی نیا افزود: دین اسلام 
یک دین تبیینی و انقلاب اسلامی ایران هم 
یک انقلاب تبیینی است. انقلاب اسلامی، 
انقلابی فکری و فرهنگی بوده که عامل اصلی 
آن فرهنگ و مذهب تشــیع است. معاون 
هماهنگ کننده سازمان عقیدتی سیاسی 
ارتش اظهار داشت: دشمن در جنگ سخت و 
نیمه سخت ناکام مانده و به روش غیر اخلاقی 
و غیر انسانی تحریف روی آورده است. وی 
گفت: یکی از الزامات جهاد تبیین مطالعه 
دقیق تاریخ است که اســتادان با تسلط بر 
رویدادها و واقعیات تاریخ معاصر می توانند 
به شــبهات و هجمه تحریف دشمن پاسخ 
مناســب دهند. معــاون هماهنگ کننده 
سازمان عقیدتی سیاسی ارتش، الزام دیگر 
جهاد تبیین را شناخت دقیق اهداف، آرمان ها 
و کارکردهای انقلاب اسلامی دانست و بیان 
داشت: استادان می توانند با تشریح اهداف، 
کارکردها و دســتاوردهای انقلاب اسلامی 
تهاجم رســانه ای دشــمن علیه انقلاب را 
خنثی کنند. وی افزود: ابعاد دشــمنی ها و 
علل کینه ورزی های دشمنان انقلاب باید 
برای نسل جوان شناسانده و اهداف انقلاب 
تبیین شود. امیر سرتیپ اکرمی نیا یکی دیگر 
از الزامات جهاد تبیین را استفاده از رسانه های 
مدرن معرفی و بیان کرد: باید با استفاده از 
رسانه های مدرن، ابزار هنر و تلاش برای تولید 
محتوای مناسب و اقناعی از دستاوردهای 
انقلاب دفاع کنیم و اجازه ندهیم دشمن با 
امپراتوری شیطانی رســانه ای، واقعیات را 
تحریف کند. معاون هماهنگ کننده سازمان 
عقیدتی سیاسی ارتش در پایان افزود: انقلاب 
اسلامی، انقلابی تمدن ساز است و در مسیر 
ساخت تمدن نوین اسلامی قرار دارد. بنابراین 
برای گام دوم انقلاب و دســتیابی به تمدن 
نوین اسلامی، به مراقبت و دفاع از انقلاب با 

جهاد تبیین نیاز داریم.

قطعنامه  به  واکنش  در  آبادی  غریب 
پارلمان اروپا در مورد مجازات سلب 
حیات در ایران، گفت. قطعنامه پارلمان 
اروپا مبتنی بر اغراض سیاسی است تا 
انعکاس واقعیت ها. به گزارش ایسنا به 
نقل از پایگاه اطلاع رسانی ستاد حقوق 
بشر، کاظم غریب آبادی، دبیر ستاد حقوق 
بشر جمهوری اسلامی ایران و معاون 
امور بین الملل قوه قضائیه، در واکنش به 
قطعنامه پارلمان اروپا در مورد مجازات 
سلب حیات در ایران گفت: این قطعنامه 
سراسر حاوی مطالب انحرافی و دروغین 
بوده و با واقعیات موجود در ایران همخوانی 
ندارد، بلکه با اهداف کاملا سیاسی تدوین 
شده است. معاون امور بین الملل قوه 
قضائیه با اشاره به این که مجازات اعدام 
برابر قوانین در 55 کشور اعمال می شود، از 
پارلمان اروپا و کشورهای اروپایی خواست 
تا به قوانین کشورها و تنوع فرهنگی در 
حقوق بشر احترام بگذارند. وی، در حالی 
که مجازات سلب حیات برابر میثاق بین 
المللی حقوق مدنی و سیاسی نیز برای 
جرائم جدی مجاز شمرده شده است، از 
تحمیل استانداردهای اروپایی بر دیگران، 
حتی فراتر از الزامات بین المللی موجود، 
انتقاد کرد و آنرا مغایر حق حاکمیتی 
کشورها خواند. غریب آبادی در ادامه از 
دفاع نمایندگان پارلمان اروپا از گروهک 
تروریستی منافقین و نام بردن از آنها به 
عنوان مخالفین سیاسی، به طور جدی 
انتقاد کرد و گفت: مایه شرمساری برای آن 
دسته از نمایندگان پارلمان اروپایی است 

که جنایات تروریستی این گروهک که 
دستشان به خون بیش از 1۲ هزار ایرانی 
بی گناه آلوده است و همچنان نیز به فعالیت 
های تروریستی خود ادامه می دهند و 
آزادانه نیز در کشورهای اروپایی تردد می 
کنند و به پارلمان اروپا نیز دسترسی دارند، 
به خاطر مطامع سیاسی نادیده می گیرند. 
اروپایی ها بدانند همانگونه که حمایت آنان 
از داعش دامن خود آن ها را گرفت، بگونه 
ای که بیش از 4000 نفر از داعش از اتباع 
اروپایی بودند و ناامنی هایی را برای آنان 
به دنبال آورد، حمایت آنان از منافقین نیز 
برای آنها بدون هزینه نخواهد بود. معاون 
امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد 
حقوق بشر همچنین در واکنش به بخشی 
از مفاد این قطعنامه در حمایت از یک 
تبعه ایرانی بنام احمدرضا جلالی و برخی 
اتباع مجرم اروپایی، از سیاست کشورهای 
اروپایی در سوءاستفاده از اتباع خود برای 
اقدامات جاسوسی و مغایر امنیت ملی در 
کشورهای مختلف، از جمله ایران، گفت: 

اروپائی ها باید یاد بگیرند به حاکمیت 
سایر کشورها احترام بگذارند و بدانند 
در رابطه با ایران نمی توانند با تهدیدات 
مختلف، از اتباع مجرم خود حمایت کنند و 
خواهان آزادی آنها شوند. دبیر ستاد حقوق 
بشر در همین چارچوب افزود: احمدرضا 
جلالی اقدامات عدیده مغایر امنیت ملی 
را با هدایت سرویس های اروپایی، مشخصا 
سوئد، و رژیم صهیونیستی انجام داده و در 
یک محکمه صالحه نیز محاکمه و حکم 
خود را دریافت کرده است. وی ادامه داد: در 
حالی که چندین کشور اروپایی در تبانی با 
یکدیگر و به طور مستمر برخی اتباع ایرانی 
را به بهانه های واهی دور زدن تحریم های 
غیرقانونی و یکجانبه آمریکا دستگیر یا به 
آمریکا مسترد کرده اند، پارلمان اروپا در 
موقعیتی نیست که در مورد ایران قیافه 
حق به جانب به خود بگیرد و در عوض، باید 
از کشورهای حوزه خود بخواهد تا حقوق 
ایرانیان را رعایت کنند و از گروگان گیری 

ایرانیان خودداری کنند.

امام جمعه موقت تهران ضمن استناد به بیانات 
نان در مورد  رهبری در حوزه ورزش و جوا
واگذاری سهام پرسپولیس و استقلال گفت: 
خطای راهبردی در واگذاری سهام پرسپولیس و 
استقلال این است که عده  معدودی بخواهند این 
سهام را در دست بگیرند. سهام باید به هواداران 
واگذار شود. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و 
بوترابی فرد در  المسلمین سید محمد حسن ا
نماز جمعه )۲9 بهمن( اظهار کرد: در آغاز ورود 
به سال دیگر انقلاب اسلامی می خواستم به یکی 
از دستاوردهای مغفول  انقلاب اسلامی اشاره 
کنم؛ حوزه ورزش. توجه به بیانات رهبری در 
دیدار مدال آوران المپیک ۲0۲0 با مقام معظم 
رهبری، برای مسئولان خصوصا دولت محترم 
ضروری است. موفقیت چشمگیر تیم فوتبال 
ملی کشور در بازی های آسیایی پیامی داشت و 
آن این بود که ما می توانیم در رقابت با قدرت ها 
در جایگاه بین المللی قرار بگیریم.  امام جمعه 
موقت تهران با استناد به بیانات رهبری گفت: 
قهرمانی در سطح بین المللی حامل پیام توانایی، 
نشاط و همت است. قهرمانان ملی مصداق امید و 
نشاط هستند. ما در عرصه های گوناگون فرهنگی 
و ادبی هم نام  و نشان های بین المللی زیادی 
داریم. رهبری فرمودند که حضور یک بانوی 
مسلمان باحجاب در کرسی رقابت المپیک نه 
تنها مانع حضور در عرصه ورزشی و مدیریتی 
و علمی نیست بلکه بانوان باحجاب می توانند 
پیشگام باشند. حجاب مانع از درخشش نیست.  
بوترابی فرد با استناد به گزارش کمیته ملی  ا
المپیک اظهار کرد: 3 میلیون 800 هزار جوان با 

وقت گذرانی در حوزه ورزش در اندیشه دستیابی 
به جایگاه ملی و منطقه ای هستند. اگر به این 
حوزه بپردازیم، از یک سرمایه ملی اجتماعی 
پاسداری کرده ایم. دولت و مجلس به این مهم 
توجه کرده و ظرفیت های لازم را مد نظر قرار 
دهند. در بازی المپیک ۲01۲ لندن و در آغاز 
تحریم های جهانی تیم ایران با هفت مدال طلا 
و در مجموع 13 مدال از بین ۲04 کشور رتبه 
1۲ در دنیا را کسب کرد. این در حالی که هشت 
کشور از 10 کشور اول جزء اقتصادهای برتر 
جهان هستند. این یعنی جمهوری اسلامی در 
اوج تحریم در رقابت با اقتصادهای برتر رتبه 
دوازدهم را کسب می کند و در سال ۲0۲0 رتبه 
بیست و هفتم را کسب کردیم و اگر یک مدال 
طلای دیگر به دست می آوردیم در رتبه ۲0 یا ۲1 
قرار می گرفتیم. ابوترابی فرد در بخش دیگری 
از سخنانش درباره باشگاه های پرسپولیس و 
استقلال گفت: دنیای فوتبال یک حوزه ورزشی 
خاص نیست. ورزش وجه فرهنگی، اقتصادی و 
سیاسی دارد. مدیریت ورزش نیازمند فرآیندی 

نظام مند است. خطای راهبردی در واگذاری 
این است که  سهام پرسپولیس و استقلال 
عده  معدودی بخواهند این سهام را در دست 
بگیرند. سهام باید به هواداران واگذار شود و 
باید برای خرید سهم محدودیت قائل شد. 
بعضی کشورهای پیشرو به صورت تعاونی اداره 
می شوند یعنی 1۶0 هزار هوادار سهم باشگاه را 
در دست دارند.  ابوترابی فرد با استناد به فرمان 
امیرالمومنین علی )ع( به مالک اشتر در هنگام 
فرمانروایی مصر، گفت: اقتدار سیاسی، دفاعی، 
علمی و امنیتی و البته رویش اندیشه ناب اسلامی 
دستاورد نگاه به دو اصل کلیدی توسعه انسانی 
هْلهَِا( و توسعه اقتصادی )عمارة  سْتِصْلَاحَ أَ )ا
بلادها( است که باید مورد توجه مدیران ارشد، 
مدیران میانی و مردم باشد. برای رسیدن به این 
دو هدف باید یک نظام پایدار خلق ثروت در کار 
باشد. هزار و 400 سال پیش امیرالمومنین به 
اصلی ترین ابزار مدیریتی اشاره کرده است. نظام 
تامین مالی مبتنی بر مالیات و اقتصاد مولد برای 

خلق ثروت و دوم، تامین امنیت.

امام جمعه موقت تهران: 

واگذاری سهام پرسپولیس و استقلال به عده ای 
معدود،  خطای راهبردی است

دبیر ستاد حقوق بشر:

قطعنامه پارلمان اروپا مبتنی بر اغراض سیاسی 
است تا انعکاس واقعیت ها

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه 
دشمنان ملت ایران نگران عملیاتی شدن تفاهم نامه ایران و چین 
هستند، گفت:جوسازی رسانه های خارجی در مورد حضور نیروهای 
امنیتی چین در ایران، ناشی از اثر گذاری رابطه استراتژیکی است 
که بین تهران و پکن وجود دارد. »شهریار حیدری« در گفت وگو با 
خبرنگار پارلمانی ایرنا در مورد خبر کذب حضور نیروهای امنیتی 
چین در پروژه های نفتی ایران گفت:جوسازی رسانه های خارجی در 
مورد حضور نیروهای امنیتی چین در ایران ناشی از اثر گذاری رابطه 
استراتژیکی است که بین تهران و پکن  وجود دارد. عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به  قرارداد۲5 ساله ایران 
و چین تصریح کرد: دشمنان ملت ایران می خواهند اهمیت این تفاهم 
نامه را با جریان سازی و جوسازی زیر سوال ببرند و به شدت نگران  
عملیاتی شدن این تفاهم نامه هستند. نماینده مردم قصر شیرین با 
تکذیب خبر حضور 5 هزار نیروی امنیتی چین در ایران گفت:امکان 
ندارد که 5 هزار نیروی امنیتی چین در پروژه های نفت و گاز ایران 
حضور یابند در هیچ جای دنیا این مرسوم نیست و چنین ظرفیتی هم 
برای کشور ما وجود ندارد. حیدری  اضافه کرد: موضوعات قرارداد ۲5 
ساله ایران و چین در حوزه های مختلف نفت و گاز، سیاسی ،اقتصادی 
و نظامی است و قرار است از ظرفیت های دو کشور در این تفاهم نامه 
استفاده شود و با توجه به سود و تامین منافع ملی دو کشور عملیاتی 
می شود. وی با بیان اینکه ایران همانند بقیه کشورها نیازمند جذب 
سرمایه گذاری خارجی است، گفت:کشورهای نفت خیز، برخی منابع 
نفتی خود را در اختیار کشورهای صاحب تکنولوژی می گذارند  این 
یک برُد و  اقدام موفق است، زیرا بعد از سالها تحریم، کشور قدرتمند 
اقتصادی می خواهد در ایران سرمایه گذاری کند و طبیعی است که 
کشورهای مانند آمریکا، انگلیس،رژیم صهیونیستی و برخی کشورهای 

حاشیه خلیج فارس از این موضوع نگران هستند.

گزارش
ایرنا

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:
دشمنان ملت ایران نگران عملیاتی 

شدن تفاهم نامه ایران و چین هستند

یک کارشناس مسائل منطقه تأکید کرد
جامعه عراق نباید امکان 

تفاهم و گفت وگو را از 
دست بدهد
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درپی اقدامات و پیگیری های سفارت جمهوری اسلامی ایران در کره 
جنوبی، پرچم مقدس کشورمان در خیابان تهران، واقع در شهر سئول 
به صورت دائمی  برافراشته شد. به گزارش ایسنا، به دنبال تلاش های 
صورت گرفته و همچنین پیگیری های سفارت جمهوری اسلامی 
ایران در سئول با مقامات شهرداری این شهر و منطقه گانگ نام، روز 
جمعه ۲9 بهمن 1400، پرچم ایران در خیابان تهران، واقع در شهر 
سئول، به صورت دائمی  برافراشته شد. براساس پیگیری های به عمل 
آمده، پرچم جمهوری اسلامی ایران، در بالای سنگ بنای موجود در 
خیابان تهران برافراشته شده است. گفتنی است خیابان تهران، به 
عنوان یکی از خیابان های پیشرفته و از مراکز تجاری مهم در شهر 
سئول محسوب می شود که پرچم بسیاری از کشورها در این خیابان 

نصب می باشد.

برافراشته شدن دائمی  پرچم ایران در 
خیابان تهران در سئول

گل علی بابایی، نویسنده، پژوهشگر و خاطره نگار 
دفاع مقدس معتقد است: از اولویت های مهم »جهاد 
تبیین«، تاریخ نگاری و ثبت وقایع تاریخی است 
فتاد و بیفتد، بسیاری  تفاقی می ا که اگر چنین ا
از ابهامات مردم به ویژه جوانان برطرف می شود 
و به نوعی هویت سازی شکل می گیرد. به گزارش 
ایسنا به نقل از دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
خامنه ای، »در این جهادی که وجود دارد، در این 
جنگ بی امانی که وجود دارد بین اسلام و کفر، بین 
حق و باطل، بین روایت دروغ و حقیقت -این جنگی 
است بین اینها- ما در کجای این جبهه قرار داریم و 

حضور داریم؟« 03/11/1400
»جهاد تبیین« موضوعی است که ماه های اخیر در 
بیانات حضرت آیت الله خامنه ای بارها مورد تأکید و 
اشاره قرار گرفته است و رهبر انقلاب اسلامی ابعاد 
مختلف آن را توصیف کرده اند. »»جهاد تبیین« یک 
فریضه است. »جهاد تبیین« یک فریضه ی قطعی و 
یک فریضه ی فوری است و هر کسی که میتواند]باید 

اقدام کند[.« 19/11/1400
فراد جامعه در جنگ  خطابی عمومی که همه ا
رسانه ای دشمن علیه حقایق انقلاب اسلامی مردم 
ایران، مخاطب آن هستند و می توانند ایفای نقش 
زمینه وظایف  این  اگرچه مسئولین در  کنند؛ 
سنگین تری بر دوش دارند. آنچه در ادامه می خوانید 
گفت گو با گل علی بابایی، نویسنده، پژوهشگر و 
خاطره نگار دفاع مقدس است که به بررسی نقش 

تاریخ شفاهی در جهاد تبیین پرداخته است.
جهاد تبیین در چهل سال دوم انقلاب اسلامی 

مردم ایران چه نقشی می تواند ایفا کند؟
هنگامی که به رغم تمام دشمنی های سخت دشمنان 
انقلاب، جشن چهل سالگی این انقلاب برگزار شد، 
رهبر انقلاب بیانیه »گام دوم انقلاب« را صادر 
فرمودند. این در حالی بود که یأس آفرینی نسبت به 
دستاوردهای انقلاب در تبلیغات جهانی و همچنین 
از سوی معاندان انقلاب در اوج قرار داشت. در 
بهترین زمان این موضوع را مطرح نمودند و در ادامه 
هم با تأکید بر موضوع »جهاد تبیین« به نوعی بیانیه 

»گام دوم« را قوام بخشیدند.
چرا در زمینه مسائل و مقولات مهم، جهاد 
و  کاستی ها  چه  و  نگرفته  شکل  تبیین 

قصورهای رخ داده است؟
ین زمینه، تصویرسازی  ز موضوعات مهم در ا ا
غلط و وارونه جلوه دادن حقایق و دستاوردهای 
انقلاب توسط دشمنان بوده است، به گونه ای که 
ز  تلاش میکنند تا مردم به این نقطه برسند که ا
خود بپرسند پس چه شد آن زندگی و آرامشی 
رمغان  یمان به ا نقلاب برا ر بود ا یده آلی که قرا ا
لتی؟  بیاورد؟ کجا رفت مبارزه با فساد و بی عدا
چرا هنوز هم افرادی که بر مسند کار هستند به 
منافع خودشان فکر می کنند؟ از یک سو با پررنگ 
با تطهیر  ز سوی دیگر  ا نقاط ضعف و  کردن 
رژیم پهلوی درپی کتمان دستاوردهای انقلاب 
پیشرفت های  به  نسبت  غفلت  حس  یجاد  ا و 
خیر هستند. چرا چنین  ا کشور در سال های 
فرصتی برای دشمن فراهم می شود؟ برای اینکه 
نهادها و ارگان های مسئول در جمهوری اسلامی 
نستند به وظایفشان خوب عمل کنند  یران نتوا ا
ا برای مردم تشریح  نقلاب ر وردهای ا و دستا
نمایند. در این زمینه، آن قدر قصور و کم کاری 
اتفاق افتاده که اصلًا نمی شود فقط چند ارگان یا 

سازمان را مقصر اعلام کرد.
تاریخ و عرصه تاریخ شفاهی در حوزه کمک به 

جهاد تبیین چقدر می تواند مؤثر باشد؟
از اولویت های مهم »جهاد تبیین«، تاریخ نگاری 
تفاقی  و ثبت وقایع تاریخی است که اگر چنین ا
می افتاد و بیفتد، بسیاری از ابهامات مردم به ویژه 
جوانان برطرف می شود و به نوعی هویت سازی شکل 
می گیرد. دقیقاً عکس اتفاقاتی که طی سال های 
اخیر رخ داده است و دشمنان با خوراک های مسموم 

ذهن جوانان ما را مغشوش کرده اند.
فرصت رشد و توسعه شبکه های اجتماعی در جهاد 
تبیین چقدر می تواند مؤثر باشد؟  دشمن در این 

زمینه سرمایه گذاری های کلانی داشته است.
به واقع، پاشنه آشیل این موضوع شبکه های مجازی 
و اجتماعی هستند. اگر امروز می بینیم سازمان 
را  فعالیت هایش  همه  خلق  مجاهدین  جهنمی 
تعطیل کرده و متمرکزشده بر استفاده از شبکه های 

اجتماعی، برای این است که قدرت تخریبی آن را 
می داند. در جامعه امروزی به واقع اثر تخریبی یک 
پیام و یا یک کلیپ چند دقیقه ای به مراتب بیشتر از 
چندین بمب و موشک است. ما اگر می خواهیم در 
جهاد تبیین دست بالا را داشته باشیم، بدون شک 

یکی از ابزارهای کارآمد آن فضای مجازی است.
چه اتفاقی باید رخ دهد که در همه عرصه ها 
شاهد رشد و توجه بیشتر به جهاد تبیین 

باشیم؟
با  متأسفانه  طبیعی  فضای  در  ما  که  آنجا  ز  ا
بداخلاقی ها و حتی دروغ های مبرهنی مواجه 
که  باشد  این گونه  بایستی  کار  روش  هستیم، 
سازمان ها و مؤسسات مسئول هر کدام در حیطه 
و  تفاقات  ا درست  تبیین  به  خودشان  وظایف 
همچنین ترویج محتوای بیانیه »گام دوم انقلاب« 
اهتمام بورزند. البته، شرط اصلی برای چنین کاری، 
پرهیز از دروغ پردازی ها و تهمت های ناروازدن به 
دشمن و عدم مبالغه و چشم پوشی از ضعف های خود 
است. اگر این گونه عمل کنیم قطعاً مردم می پذیرند.

کدام نهادها و سازمان ها را به عنوان پیشقراول 
این عرصه می دانید؟

ببینید امروز ما در زیر هجوم سنگین تبلیغات 

رسانه ای دشمنان انقلاب قرار داریم. برای گذر از 
این گردنه سخت، همگی افراد حقیقی و حقوقی 
و سازمان های مرتبط بایستی آستین همت بالا 
بزنند و برای بی اثرکردن اثرات آن اهتمام بورزند. 
در همین راستا خط حرکت دشمن و مختصات 
نقشه اش شامل دو نکته است: اولاً، طی سال های 
اخیر دشمن تمام فعالیت هایش را بر تاریخ سازی و 
تبیین اتفاقات چهل سال اخیر بر مبنای تحریف 
واقعیت ها و ارائه آمارهای غلط و مقایسه ناصحیح 
از وضعیت کشور با دیگر ممالک دنیا. در نتیجه، 
ذهن جوانان ایرانی از واقعیت های صحیح تاریخی 
به سمت جعلیات ساختگی منحرف شده است. ثانیاً، 
استفاده بی پروا و لجام گسیخته از فضای مجازی و 
اجتماعی در جهت القای موارد ناصحیح به جامعه 
ایرانی و دل سردکردن مردم از انقلاب و نظام است. 
در این خصوص، دشمن نه تنها تاریخ انقلاب، بلکه 
تاریخ جنگ هشت ساله را هم مورد هجمه قرارداده 
به گونه ای که در تبلیغات و تاریخ سازی های خود 
بسیاری از واقعیت های تاریخی جنگ را همان گونه 
که خود می خواهد، ارائه می دهد. البته، در هر دو 
مورد آنچه چاقوی دشمن را تیزکرده کوتاهی های 

نهادهای مسئول بوده است.

اولویت اصلی جهاد تبیین، تاریخ نگاری است
گل علی بابایی:

گزارش

سنا
: ای

س
عک

عضو کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه دولت منتظر نتیجه 
مذاکرات نخواهد ماند از طرف های اروپایی و آمریکا حاضر 
در وین خواست نسبت به امضاء خود در توافقات احتمالی 
پایبند باشند. »زهره الهیان« در گفت وگو با خبرنگار 
سیاسی ایرنا  با بیان اینکه بدعهدی طرف اروپایی و خروج 
آمریکا از برجام منجر به تشدید تحریم ها شد، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران به دنبال خنثی سازی تحریم ها 

است نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: دولت 
سیزدهم در صدد تقویت دیپلماسی اقتصادی و بهبود 
روابط با همسایگان و کشورهای آسیایی  است لذا قطعا 
دولت منتظر نتیجه مذاکرات نخواهند ماند عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
افزود: همچنین ظرفیت قابل ملاحظه ای در کشورهای 
آمریکای لاتین برای تعاملات سیاسی و تبادلات اقتصادی 
وجود دارد که می تواند در خنثی سازی تحریم های اعمال 

شده موثر واقع شود نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: در صورتی که نتیجه مذاکرات به سود 
ملت ایران نباشد و منجر به رفع تحریم ها نشود، قطعا تقویت 
دیپلماسی اقتصادی و تبادلات تجاری با کشورهای دوست 

و همسایه بیش از پیش در دستور کار قرار خواهد گرفت.
مسیر فروش نفت هموار شده است

وی تصریح کرد: این سیاست از ابتدای دولت سیزدهم آغاز 
شده و رو به توسعه است و مسیرهای جدیدی برای افزایش 

فروش نفت و سرمایه گذاری ها در حوزه های مختلف از 
جمله انرژی هموار شده است. الهیان با بیان اینکه روند 
فروش نفت در دولت سیزدهم نشان دهنده بی اثر شدن 
تحریم ها است، اظهار داشت: فروش یک میلیون بشکه 
نفت در روز نشان می دهد که دولت آیت الله رییسی به 
خوبی توانسته راهکارهای خنثی سازی تحریم های را 
شناسایی و نسبت به بی اثرکردن آنها اقدام کند تا مشکلات 
در این مسیر کمتر شده و به تحول اقتصادی منجر شود 
این نماینده مجلس یازدهم درباره سند ۲5 ساله ایران و 
چین و نگاه دولت سیزدهم به شرق برای بهبود شرایط 
اقتصادی کشور گفت: سیاست دولت سیزدهم که مورد 
تایید مجلس هم هست، استفاده از همه ظرفیت های بین 
المللی است وی با تاکید بر اینکه استفاده از یک سیاست 
متوازن در عرصه سیاسی و اقتصادی در دستور کار دولت 

است، اظهار داشت:  سیاست دولت قبل، فقط نگاه به غرب 
بود که شکست خورد، اما دولت سیزدهم تصمیم گرفته 
است  از ظرفیت کشورهای قدرتمندی مانند چین، روسیه و 
آمریکای لاتین به خوبی استفاده کند. وی ادامه داد: در این 
مسیر توافق ۲5 ساله جمهوری اسلامی ایران با چین بسیار 
مهم و حیاتی است. چرا که این قرارداد در فروش نفت کشور 
موثر خواهد بود و راه واردات تکنولوژی و فناوری به کشور 
و سرمایه گذاری چین برای ایجاد زیرساخت ها را هموار 
خواهد کرد عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اشاره به سفر اخیر رییس جمهور به روسیه عنوان 
کرد: روسیه نسبت به تعاملات اقتصادی و تبادلات تجاری 
با جمهوری اسلامی ایران تمایل نشان داده و باید از ظرفیت 
کشور مهم و قدرتمندی مانند روسیه در اقتصاد و انرژی 

استفاده کرد.

عضو کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس:

دولت منتظرنتیجه مذاکرات وین نخواهد ماند
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 تبر

نویسنده: دانلد ای وست لیک
ترجمه: محمد حیاتی

انتشارات: نیلوفر
کتاب تبر اثری از دانلد ای. وست لیک، نویسنده آمریکایی است 

که برخی او را از بزرگ ترین نویسندگان قرن بیستم دانسته اند.
تبر از مهم ترین عناصر کتاب داستایفسکی است اما در کتاب تبر 

اثر وست لیک این ایهام دارد. شخصیت اصلی آن نه با تبر کسی را 
به قتل می رساند و نه حتی با آن کار دارد.

فراخوان بین المللی نمایشگاه دوسالانه 
چاپ R.O.C. ۲۰۲۲ منتشر شد.

مهلت: 9 اسفند 1400
نمایشگاه بین المللی دوسالانه چاپ ROC توسط موزه ملی 

هنرهای زیبا در تایوان با هدف ارتقاء هنر چاپ و تقویت تبادل 
فرهنگی بین المللی با مشارکت هنرمندان با استعداد از سراسر 

جهان برگزار می شود.

هامستر طلائی برانت
مشخصات: جثه ای نسبتاً بزرگ دارد )ماده ها تا اندازه ای از نرها 

بزرگ ترند(. دم بسیار کوتاه است پوزه کوتاه و پهنی دارد. گوش هایش بزرگ و پهن اند. 
پوست این حیوان کاملًا شُل است. کیسه دهانی بسیار بزرگی دارد که از داخل دهان 

شروع شده و تا شانه ها ادامه می یابد. زمانی که این کیسه پر از مواد غذائی می شود عرض 
ناحیه سر و شانه ها به دو برابر افزایش می یابد. رنگ موهای پشت قهوه ای طلایی متمایل 

به خاکستری و زیر بدن سفید یا کرمی است. در برخی از آنها ممکن است نوار پهن و 
تیره ای در ناحیه گردن و صورت مشاهده شود. هامسترهایی که در حالت اسارت به سر 

می برند به علت تغییرات ژنتیکی دارای رنگ های مختلفی هستند.
اندازه ها: طول سر و تنه ۱۵۰ تا ۱۸۰ میلی متر، دم ۱۲ تا ۲۰ میلی متر، پا ۱۸ تا ۲۳ 
میلی متر، وزن ۹۰ تا ۱۲۰ گرم.زیستگاه: تپه و ماهورها و صخره های واقع در مناطق 

استپی.پراکندگی: در ایران از قزوین تا آذربایجان، کردستان و کرمانشاه و به تازگی نیز 
چند نمونه در مرز ایران و ترکیه واقع در غرب ماکو توسط مؤلف مشاهده شده است.

پراکنش جهانی: ترکیه، فلسطین، سوریه، عراق، قفقاز.
عادات: شبگرد است ولی گاهی در روز نیز مشاهده می شود. به صورت انفرادی زندگی 

می کند. لانه اش در عمق دو متری زمین واقع است و راهروهای زیادی دارد. اغلب ورودی 
آن را مسدود می کند. در فصل زمستان به خواب زمستانی فرو می رود ولی چون بدنش 

فاقد ذخیره چربی است، گاهی برای 
غذا خوردن بیدار می شود. در موقع 

خواب زمستانی ضربان قلب از ۴۰۰ بار 
در دقیقه به چهار بار در دقیقه کاهش 

می یابد.
غذا:از مواد گیاهی نظیر دانه، میوه، و مواد 

حیوانی مانند حشرات تغذیه می کند.
با استفاده از کیسه دهانی بسیار بزرگ 
خود مقدار زیادی مواد غذایی را به لانه 

حمل و ذخیره می کند.این هامستر با 
فشار دست مواد غذایی را از داخل کیسه 

دهانی خارج می سازند.

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

ــش  ــس پی ــی اورژان ــط عموم ــئول رواب مس
علوم پزشــکی  نشــگاه  دا بیمارســتانی 
خــودروی  واژگونــی  ز  ا جیرفــت 
پرایــد حامــل اتبــاع بیگانــه در منطقــه 
جنوب کرمــان خبــر داد و گفــت: در ایــن 
ســانحه رانندگــی ســه نفــر بــه دلیــل شــدت 
ــز  ــر نی ــد و ۹ نف ــوت کردن جراحــات در دم ف

مصــدوم شــدند.
ــاعت  ــت: س ــار داش ــیروانی اظه ــن ش رامی
پنــج و ۳۲ دقیقــه صبــح روز جمعــه گــزارش 

ــک دســتگاه خــودروی ســواری  ــی ی واژگون
پرایــد بــه مرکــز فوریت هــای پزشــکی 
ــلام  ــت اع ــکی جیرف ــوم پزش ــگاه عل دانش

ــد. ش
او تصریــح کــرد: پنــج تیــم متشــکل از چهار 
تیــم از مرکــز فوریــت هــای پزشــکی و یــک 
ــل  ــه مح ــر ب ــلال احم ــازمان ه ــم از س تی

ــدند. ــزام ش ــانحه اع س
ــش  ــس پی ــی اورژان ــط عموم ــئول رواب مس
نشــگاه علــوم پزشــکی  بیمارســتانی دا

یــن  د: مصدومــان ا مــه دا دا جیرفــت ا
ــتان  ــه بیمارس ــداوا ب ــور م ــه منظ ــانحه ب س
ــل  ــوج منتق ــتان کهن ــن شهرس ۱۲ فروردی

شــدند.
نندگــی واژگونــی  و محــل ســانحه را ا
ــه  ــوج ب ــه را محــور کهن ــاع بیگان خــودرو اتب
بندرعبــاس حوالــی ســرراس در جنــوب 
کرمــان اعــلام کــرد و گفــت: طبــق شــواهد 
ــالا ســبب انحــراف  گــزارش شــده ســرعت ب
پرایــد و واژگونــی ایــن خــودرو شــده اســت

ر  نــا ا و  رفســنجان  مــردم  ینــده  نما
در مجلــس گفــت: »وضعیــت آب در 
ــی  ــار بحران ــنجان و ان ــتان های رفس شهرس

اســت«.
یــد  »با فزود: ا جلالــی  حجت الاســلام 
مشــکل خرده مالکــی در باغــات رفســنجان 
ــد  ــه کشــاورزان بتوانن ــار حــل شــود ک و ان
از سیســتم های نویــن آبیــاری بــرای 
ــوند«. ــد ش ــره وری آب بهره من ــش به افزای

ره بــه نشســت خــود بــا  و بــا اشــا ا

سرپرســت ســازمان جهــاد کشــاورزی 
ــرد:»در  ــار ک ــان اظه ــتان کرم ــمال اس ش
ایــن جلســه مباحثــی در خصــوص آب، 
اراضــی ملــی فاقــد ســند و کشــت های 

جایگزیــن مطــرح شــد«.
بــه گفتــه  بنــا  ینکــه  ا بیــان  بــا  و  ا
کارشناســان بیش تریــن مصــرف آب 
یعنــی بیــش از ۹۰ درصــد در حــوزه 
مــه  دا کشــاورزی مصــرف می شــود، ا
داد:»بایــد کشــاورزان از سیســتم های 

بیــاری و روش هــای علمــی  نویــن آ
ــت در  ــزان برداش ــه می ــد ک ــتفاده کنن اس
ــاورزی  ــد و کش ــش یاب ــطح افزای ــد س واح

شهرســتان هــم حفــظ شــود«.
نــار در  نماینــده مــردم رفســنجان و ا
کرد:»مشــکل  خاطرنشــان  مجلــس 
خــرده مالــکان بایــد حــل شــود کــه 
ز  ننــد به صــورت تجمیــع باغ هــا ا بتوا
سیســتم های نویــن آبیــاری اســتفاده 
ــکده  ــاورزی و پژوهش ــاد کش ــد و جه کنن
ئــه  ا ر پســته نســبت بــه آمــوزش و ا
ــه  ــد ک ــاورزان ورود کنن ــه کش ــات ب امکان
فعــالان ایــن حــوزه، بیــش از ایــن متضــرر 

. ند« نشــو

سواحل جزیره لاوان
سواحل شنی جزایر استان هرمزگان در همه فصول سال 

مقصد گردشگران داخلی و خارجی است.
جزیره لاوان با تالاب های مرجانی مقصد سفر گردشگرانی 

است که در توصیف این جزیره گفتند زمین کوچکی از 
بهشت است.

عکس: مهر

سنا
: ای

بع
من

واژگونی خودرو اتباع بیگانه در جنوب کرمان ۹ مصدوم و سه کشته برجاگذاشت

نماینده مجلس:

وضعیت آب در رفسنجان و انار بحرانی است

پرداخت پنج میلیارد ریال تسهیلات 
به هنرمندان صنایع دستی راین 

 قاچاق معکوس لوازم خانگی

خبر

مدیـر میراث فرهنگی،گردشـگری و صنایع دسـتی رایـن گفت:پنـج میلیـارد ریـال 
تسهیلات مشـاغل خانگی به ۱۲ هنرمند صنایع دسـتی این بخش پرداخت شده است.
سـید وحید طاهری افـزود: ایـن تسـهیلات در طـول ماه بهمـن و بصـورت کـم بهره و 

بلندمـدت اعطا شـده اسـت.
او بـا اشـاره بـه آمـوزش ۶۰ هنرجـو رشـته پتـه دوزی بـا همـکاری بسـیج در رایـن 
تصریح کـرد: ۱۵ هنرجو رشـته چاقوسـازی نیز بـا همکاری مرکـز آمـوزش قلعه کهن 

آموزش هـای لازم را در ایـن زمینـه فـرا گرفته انـد.
مدیر میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دسـتی راین به بازارچه دائمی صنایع دستی 
در ارگ تاریخـی ایـن شـهر اشـاره و تصریح کـرد: ایـن بازارچـه کـه در قالـب ۱۰ غرفه 
راه اندازی شـده صنایع دسـتی همچون چاقـو، پته، گلیـم و تولیدات مسـی را به معرض 

نمایش و فروش گذاشـته اسـت.
او با اشـاره به برگزاری ششـمین دوره داوری مهر اصالت ملی در کرمان خاطرنشان کرد: 
خوشـبختانه چهار هنرمند صنعت چاقوسـازی و فلزکاری این بخش موفـق به دریافت 
مهـر اصالت صنایع دسـتی شـدند کـه امیدواریم در سـال های آینـده دیگـر هنرمندان 

راین در سـطح ملی و بین المللی معرفی و شناسـانده شـوند.

ــدن و تجــارت  ــت، مع ــی و اداری وزارت صنع ــوازم خانگ ــع ل ــر صنای ــرکل دفت مدی
)صمــت( از قاچــاق معکــوس لــوازم خانگــی خبــر داد و گفــت کــه بعــد از افزایــش 
قیمت بــدون مجــوز لــوازم خانگــی، پنــج برنــد قیمــت محصــولات خــود را کاهش 

ــد. دادن
ــاط  ــک ارتب ــی قمصــری در ی ــل از شــاتا، محمــد وصال ــه نق ــزارش ایســنا، ب ــه گ ب
رادیویــی، بــا بیــان اینکــه از ابتــدای شــهریور مــاه، نظارت هــا هوشــمند و 
ــا واحــد  ــوده اســت، گفــت: پایــه ســامانه جامــع تجــارت فعــال شــد ت هدفمنــد ب
ــده  ــای ســاختار تشــکیل دهن ــر مبن ــور خــود را ب ــدی، در آن جــا فاکت ــای تولی ه
ــده هــر  ــای ســاختار تشــکیل دهن ــر مبن ــد. همچنیــن ب ــه دهن هــر محصــول ارائ
محصــول بــرای هــر برنــدی از ابتــدای آذر مــاه کارگروه هــای رصــد بــازار وزارتخانه 

ــوند.  ــد می ش ــا رص ــک برنده ــک ت ــده و ت ــکیل ش تش
وی بــا بیــان اینکــه پیــش از تحریم هــا، ۷۰ درصــد بــازار لــوازم خانگــی در اختیــار 
ــی  ــا حمایت های ــا ســال ۱۳۹۹ ب ــت: از ســال ۱۳۹۷ ت ــود، گف ــره ای ب ــای ک برنده
کــه از صنعــت لــوازم خانگــی شــد، تولیــد ۸.۵ میلیــون دســتگاه در ســال بــه ۱۵.۵ 
میلیــون دســتگاه رســید کــه بــه ایــن ترتیــب ۸۰ درصــد افزایــش تولیــد داشــتیم.

ــوازم خانگــی و اداری وزارت صمــت اشــتغال  ــع ل ــر صنای ــر کل دفت ــه مدی ــه گفت ب
ــداد  ــارد دلار و تع ــش میلی ــی آن ش ــردش مال ــر، گ ــزار نف ــت ۳۰۰ ه ــن صنع ای
ــدی،  ــد تولی ــا ۸۰۰ واح ــه ت ــه البت ــد اســت ک ــدود ۵۰۰ واح ــال ح ــای فع واحده

ــم. ــی داری ــت خال ظرفی
ــا ۱۲۰ درصــدی برخــی از محصــولات از جملــه  ــه افزایــش ۱۰۰ ت ــا اشــاره ب  وی ب
یخچــال ســاید و دو قلــو، تصریــح کــرد: در مــورد لباسشــویی تولیــد بالاتــر بــود و 
ــا ۳۰  ــر ۲۰ ت ــن افزایــش زی ــی را نداشــتیم و ای خوشــبختانه افزایــش قیمــت بالای

ــوده اســت. درصــد در ســال ب

آگهی استخدام در استان کرمان

IT موقعیت شغلی: کارشناس
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای حداقل ۳ سال سابقه کار مرتبط

شرح شغل
Network+ تسلط بر مفاهیم

MCITP و MCSA آشنایی با مفاهیم
نواع سیستم عامل ها، نرم افزارها و  تسلط بر نصب و پشتیبانی ا

ماشین های اداری )پرینتر و ...(
CCNA آشنایی با
LPIC۱ آشنایی با

بیمه بیمه تکمیلی وام هدایای مناسبتی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: محقق و پژوهشگر
جنسیت: آقا و خانم

نوع قرارداد: پاره وقت، پروژه ای، دورکاری
سابقه کار: مهم نیست

شرایط احراز
منظم و مسئولیت پذیر

آشنا به نگارش متون علمی
دارای مدرک ارشد و دکتری مکانیک، کامپیوتر، عمران، 

زیست و حقوق
حداقل دانشجوی ارشد ترم 3 به بالا

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال 
رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی:مهندس فروش
شرایط احراز
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
فارغ التحصیل از کلیه رشته های مهندسی 

ترجیحا مکانیک، شیمی
حداقل 3 سال سابقه کار فروش

با اتومبیل شخصی
مزایا:

بیمه تامین اجتماعی
بیمه تکمیلی

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

استخدام کیمیاگران بهزیستاستخدام آسان آموزاستخدام راهبر فرآیند آریا

خبر

امام جمعه جیرفت به مذاکرات برجام اشاره 
کرد و گفت:ایران با حرف، طرح و برنامه 
مشخص وارد این مذاکرات شده و آمریکا باید 
با لغو تحریم های مخالف با برجام به صحنه 

گفت و گو باز گردد.
حجت الاسلام میثم تارم در خطبه های این 
هفته نماز جمعه جیرفت افزود:طرف مقابل 
بداند شرایط ایران هرگز به سال ۱۳۹۲ 
باز نخواهد گذشت زیرا نگاه ایران مقتدر 
معطوف به توان ملی و اقتصاد مقاومتی است.

او با اشاره به شیوع ویروس کرونا نیز اظهار 
داشت: واکسیناسیون و رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی وظیفه ای دینی، ملی و 

انسانی است.
او تصریح کرد:مردم در تزریق واکسن کرونا 
کوتاهی نکنند زیرا این مهم اکنون وظیفه 

دینی ماست.
امام جمعه جیرفت در بخش دیگری از 
سخنانش به مشکل پل دوم هلیل رود اشاره 
کرد و گفت: مسئولان نسبت به ترمیم این پل 
اقدام کنند تا گره از مشکلات ترافیکی و تردد 

مردم این منطقه برطرف شود.
امام جمعه جیرفت به قرار گرفتن در آستانه 
سال جدید اشاره کرد و گفت: بازاریان 
رعایت انصاف را بیش از پیش داشته باشند 
و مسئولان نظارتی نیز فعالیت خود را در این 

ایام تقویت کنند.
او ضمن تسلیت سالروز وفات حضرت زینب 
)س(،اظهار داشت:جهاد تبیین روایت دقیق 
حقایق کربلا توسط آن حضرت )س( موجب 

بقا و تداوم نهضت کربلا شد.
حجت الاسلام تارم همچنین به شهادت 
نماینده امام خمینی )ره(در سپاه و جمعی 
دیگر از خدمتگزاران به نظام اسلامی که 
هواپیمای آن ها در مسیر جبهه های دفاع 
مقدس مورد حمله دشمن قرار گرفت، اشاره 
کرد و گفت:آیت الله شهید محلاتی مورد 
اعتماد امام راحل و شخصیتی انقلابی و موثر 

در انقلاب اسلامی ایران بود. 

او افزود:نامگذاری روز روحانیت و دفاع 
مقدس به این مناسبت مایه مباهات است 
زیرا روحانیت بواسطه جمعیت خود با تقدیم 
افزون بر چهار هزار شهید، بیش از تمام اقشار 

شهید تقدیم انقلاب کرده اند.
او ادامه داد:فقهای بزرگی به درجه رفیع 
شهادت نائل آمده اند و نقش روحانیت در 
دفاع مقدس بسیار تاثیرگذار بوده و هست که 

جا دارد برای نسل جوان بازگو شود.
حجت الاسلام تارم با بیان اینکه دشمن به 
دنبال تضعیف و تخریب نقش روحانیت 
است، گفت: امروزه روحانیت با هدایت و 
راهنمایی جامعه به مسیر تعالی نقش مهمی 

در عرصه های انقلاب ایفا می کند.
او ادامه داد:چهار هزار شهید روحانی گویای 
این است که روحانیت با عمل خود همواره 
در عرصه های دفاع از نظرم پیشگام بوده اند

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کرمان از کشف و 
ضبط ۴ قبضه اسلحه شکاری از ۲ گروه متخلف شکار و صید در 

کرمان خبر داد. 
 رحیم منتظر گفت: ماموران یگان حفاظت محیط زیست 
شهرستان کرمان، طی ۲ ماموریت گشت و کنترل در زیستگاه های 
شهرستان، موفق به دستگیری ۲ گروه متخلف شکار و صید قبل 

از هر گونه آسیب به حیات وحش شدند. 
به گفته او از این متخلفان، ۴ قبضه اسلحه شکاری و یک دستگاه 

بیسیم غیر مجاز  کشف و ضبط شد.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کرمان به ممنوعیت 
هر گونه شکار پرداخت و می گوید: پایش مناطق و زیستگاه های 
شهرستان کرمان به صورت شبانه روزی به همت محیط بانان 
سخت کوش انجام و در صورت مشاهده هرگونه تخلف، برابر 

ضوابط و مقررات زیست محیطی با متخلفان برخورد می شود.

امام جمعه جیرفت: آمریکا با لغو تحریم های مخالف 
با برجام به صحنه گفت و گو باز گردد

کشف ۴ اسلحه شکاری در کرمان 


